
استاندار کرمان گفت:

پای استان کرمان در بخش
  زیرساخت ها لنگ می زند
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نقش کمرنگ بهره وری 
در رشد اقتصادی استان 

 اهتمام دولت برای رونق بازار فولاد

 دبیر ستاد ثبت نام آموزش و پرورش استان کرمان گفت:

ثبت نام دانش آموزان مدارس 
 دولتی بدون شهریه

یک ارباب رجوع در اتاق رییس 
اداره صمت بم اقدام به خودسوزی و 

 دیگرسوزی کرد

تعداد ملک جز ملاک های 
 دهک بندی نیست

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب 
کرمان از بذر باشــی و پایش مناطق در حال بهره برداری 

جنوب کرمان با پهپاد خبر داد.

بذرپاشی و پایش مراتع جنوب 
 کرمان با پهپاد

مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی
 در جنوب کرمان خبر داد:

آغاز پرداخت تسهیلات ارزان 
در راستای توزیع عادلانه 
 یارانه هادر جنوب کرمان

صفحه 8 را 
بخوانید
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نقش کمرنگ حذف ارز 
ترجیحی

عباس خندان

 پویش جشنواره گل محمدی لاله زار کرمان شکوفه داد پویش جشنواره گل محمدی لاله زار کرمان شکوفه داد

همــه مــا کــه چهــار ســال بــود، 
ــس  ــختی از پ ــالا به   س ــورم    ب ــل ت به   دلی
هزینه   هــای زندگــی برمی   آمدیــم، 
شــاید بــه نحــوی بــه شــروع قــرن جدید 

ــم. ــته بودی ــد بس امی
نقش کمرنگ حذف ارز ترجیحی

امیــد داشــتیم کــه رونــد کاهشــی 
تــورم کــه از فروردیــن ۱۴۰۰ شــروع 
شــده بــود )کاهــش تــورم نقطــه   ای 
خانــوار شــهری از ۸/ ۴۸ درصــد در 
فروردیــن ۱۴۰۰ بــه ۵/ ۳۴ درصــد در 
ــرای  ــی ب ــال( مجال ــان س ــفند هم اس
تنفــس بدهــد؛ اگرچــه در همــان زمــان 
ــاره  ــان، درب ــیاری از کارشناس ــز بس نی
معکوس شــدن ایــن رونــد کاهشــی 
بــه دلیــل کســری بودجــه، رشــد بــالای 
ــتمزد  ــل دس ــش حداق ــی، افزای نقدینگ
و بــه ســرانجام نرســیدن مذاکــرات 
احیــای برجــام  هشــدار می   دادنــد.  
شــاید حتــی انتظــار حــذف ارز ترجیحی 
و در نتیجــه آن، افزایــش قیمت هــا را 
ــه  ــم ک ــور نمی   کردی ــا تص ــتیم؛ ام داش
اجــرای ایــن سیاســت به  یکبــاره باشــد. 
ــود  ــا کمب ــه ب ــیزدهم ک ــت س ــا دول ام
ــل  ــه دلی ــی ب ــای اساس ــی کالاه جهان
جنــگ روســیه و اوکرایــن روبــه رو شــده 
بــود، در اردیبهشــت ۱۴۰۱ تصمیــم بــه 
ــای  ــی کالاه ــاره ارز ترجیح ــذف    یکب ح
اساســی گرفت و در نتیجــه آن، کالاهای 
اساســی همچــون آرد، نان صنعتــی، 
ــا  ــات ب ــن و لبنی ــرغ، روغ ــی، م ماکارون
ــت  ــی را ثب ــدید، قیمت های ــش ش جه
کردنــد کــه تصــور آن هــم دشــوار بــود. 
ــد  ــران برآم ــام جب ــت در مق اگرچــه دول
و یارانــه    نقــدی برخــی دهک   هــا را 
افزایــش داد و اعــام کــرد کــه افزایــش 

ــم کالای  ــار قل ــن چه ــه ای ــت ب قیم

 ادامه یاداشت در همین صفحه

در سال گذشته با قطعی های برق چرخه های اقتصادی ما حد زیادی دچار 
خسارت های فراوان شد و ما برای رونق چرخه اقتصادی نیازمندیم که بر 
صنایع فولادی توجه ویژه شود. رونق در چرخه صنایع فلزی به معنی رونق 

در مسکن سازی است و میزان عرضه و تقاضای آهن ساختمانی را به تعادل 
خواهد رساند. سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس در مورد برق صنایع 
فولادی معتقد است: در سال جاری باید نهایت تاش و اهتمام از سوی 

دستگاه ها به کار گرفته شود تا از قطعی برق صنایع و همچنین در سطح 
خانگی جلوگیری شود چرا که قطعی برق موجب خسارت های سنگین در 

چرخه اقتصادی ما خواهد شد. 

مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی در جنوب کرمان خبر داد:

آغاز پرداخت تسهیلات ارزان در راستای توزیع
  عادلانه یارانه ها در جنوب کرمان

مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی در جنوب کرمان از 
پرداخت تسهیات در راستای اجرای طرح مردمی سازی و 
توزیع عادلانه یارانه ها خبرداد و گفت:همسو با سیاست های 
دولت با هدف رونق واحدهای تولیدی،شعب بانک کشاورزی 
در جنوب کرمان در خصوص تامین سرمایه در گردش 
دامداری ها و مرغداری ها ،پرداخت تسهیات سهل الوصول 

را در دستور کار قرار داده اند.
بابک کانتری اظهار داشت:این تسهیات در طرح های 
کوچک مانند مرغداری های زیر ۳۰هزار قطعه ،گاوداری های 
کمتر از ۲۰۰راس و طرح پرورش دام سبک روستایی و 
عشایری با نرخ ۱۰درصد ،در طرح های متوسط با نرخ 
تسهیات ۱۲درصد و در طرح های بزرگ صنعتی با نرخ 

۱۵درصد ارائه می شوند.
مدیر ستادی شعب بانک کشاورزی جنوب کرمان با اشاره به 
اینکه پرداخت این تسهیات بعد از معرفی به بانک باکمترین 
تشریفات و در کوتاه ترین زمان انجام می گیرد، افزود:روند 
کار به این صورت است که دامداران، مرغداران و یا پرورش 
دهندگان آبزیان توسط اداره جهاد کشاورزی شهرستان 
مربوطه،از طریق سامانه سیتا به بانک معرفی شده و تسهیات 

در قالب کارت های الکترونیکی به متقاضیان داده می شود .
کانتری اظهار داشت:دریافت کنندگان تسهیات می 
تواند مستقیما بوسیله کارت الکترونیکی داده شده از درگاه 
سامانه بازارگاه،اقام مورد نیاز و مواد اولیه واحد تولیدی خود 

را تهیه کنند.
او در ادامه گفت:سقف تسهیات برای واحدهای روستایی و 
عشایری و مراکز تکثیر و پرورش آبزیان ۲میلیارد ریال است. 
و بقیه واحدهای دامداری و مرغداری با توجه به ظرفیت 
واحد تولیدی جهت دریافت این تسهیات به بانک معرفی 

می شوند.
کانتری در رابطه با میزان واگذاری تسهیات توضیح داد: در 
این طرح به ازای هر راس گاو شیری، ۳۲میلیون ریال ودر دام 
های سنگین غیر از شیری به ازای هر راس ۲۱میلیون ریال 
تسهیات پرداخت می گردد .میزان تسهیات ارزان قیمت 
در دام سبک به ازای هر راس ۳۹۰هزار تومان ، هر قطعه مرغ 
گوشتی ۷۱هزار تومان و مرغ های تخمگذار و مادر به ازای هر 

قطعه ۴۳هزار تومان در نظر گرفته شده است.
این مقام مسئول خطاب به پرورش دهندگان دام، طیور 
و آبزیان در منطقه جنوب کرمان که متقاضی دریافت 

این تسهیات هستند گفت: برای دریافت تسهیات ابتدا 
به سازمانهای جهادکشاورزی شهرستان و پس از ثبت 
درخواست در سامانه این سازمان به شعب بانک کشاورزی 

مراجعه نمایند.

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  خــرداد   ۰۸ یکشــنبه          ۱۲۳۹ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

اداره کل زندانهای استان کرمان 

آگهی تجدید مناقصه عمومی

شناسه آگهی: 1325823

نوبت دوم

تذکر مهم:
تمام اسناد مناقصه از جمله این دعوتنامه باید به مهر و امضاء الکترونیکی صاحبان امضاء مجاز پیشنهاد دهنده برسد و همراه با پیشنهاد قیمت از طریق سامانه ستاد تسلیم شود. صرفا اسناد پاکتهای پیشنهاد 
)ب( و)ج( دارای امضای الکترونیکی مورد پذیرش است. درجلسه بازگشایی پاکتهای )ب( و)ج( اسناد فیزیکی )کاغذی( و اسناد فاقد امضای الکترونیکی ) دارای مهر گرم( به هیچ وجه مورد پذیرش نیست.

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  آگهی مناقصه ت دوم 
شماره 10/الف/03-1401 منوب

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه موضوع : قرائت کنتور ، وصول مطالبات شهرستانهای فهرج، ریگان و نرماشیر را با برآورد 47.647.206.650 ریال و 
مبلغ تضمین فرایند ارجاع کار 2.382.360.333 ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 2 نفر و به شماره 2001005963000034 را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که دارای گواهی صلاحیت در رشته خدمات عمومی و همچنین صلاحیت ایمنی صادره از اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی می باشند، 

دعوت می شود جهت دریافت اسناد مناقصه تا ساعت 19 روز چهارشنبه مورخ 1401.03.12 به سامانه ستاد ایران مراجعه نمایند.

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس 
www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند.
مشخصات این مناقصه در سایت شرکت مهندسی آب و فاضلاب به آدرس www.abfakerman.ir موجود می باشد.

- تاریخ انتشار مناقصه در سامانه ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 1401.03.07 می باشد.
- مهلت زمانی ارائه پیشنهاد در سامانه ساعت 19 روز سه شنبه مورخ: 1401.03.24

- تاریخ تحویل ضمانتنمه به دبیرخانه شرکت ساعت 14 روز سه شنبه مورخ : 1401.03.24
 - زمان بازگشایی پاکت ها ساعت 9:00 صبح روز چهارشنبه مورخ: 1401.03.25 

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف :
 آدرس کرمان بلوار 22 بهمن- شرکت مهندسی آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها و تلفن :03433222282

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 021-41934 
دفتر ثبت نام : 88969738 و 85193768 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

صدای پای آب صدای پای زندگی است

ادامه یادداشت
ــون  ــا اکن ــد، ام ــد مان ــدود خواه ــی مح اساس
ــی  ــوج تورم ــه م ــتند ک ــه می   دانس ــر هم دیگ
جدیدی آغــاز شــده اســت و بایــد بــرای روز   های 
ــرداد  ــنبه دوم خ ــند.  دوش ــاده باش ــخت   تر آم س
ــد  ــزارش جدی ــران گ ــار ای ــز آم ــه مرک ــود ک ب
ــرد.  ــر ک ــت ماه را منتش ــورم اردیبهش ــود از ت خ
ــهری  ــوار ش ــه خان ــه   ای هزین ــورم نقط ــرخ ت ن
در اردیبهشــت ۱۴۰۱ حــدود ۴واحد درصــد 
ــن  ــد در فروردی ــت )از ۲/ ۳۵ درص ــش یاف افزای
ــه  ــورم ماهان ــرخ ت ــه ۲/ ۳۹ در اردیبهشــت( و ن ب
ــوار شــهری در اردیبهشــت نیــز ۷/ ۳ درصــد  خان
ــل، ۵/  ــاه قب ــه م ــبت ب ــه نس ــد ک ــزارش ش گ
ــده  ــام گزارش ش ــود.  ارق ــر ب ۰واحد درصــد  بالات
ــان  ــردم و کارشناس ــه م ــورم، از آنچ ــوان ت به عن
ــاره  ــود و دوب ــر ب انتظــار داشــتند، بســیار پایین   ت
تردیــد در آمارهــا از جهــت ارتبــاط و انطبــاق بــا 
تجربــه شــخصی و مشــاهدات ســاده عمومــی را 
ــی  ــعی دارد، نگاه ــتار س ــن نوش ــرد.  ای ــده ک زن
جزئی   تــر بــه آمــار گزارش شــده از شــاخص 
قیمــت کالاهــا و خدمــات مصرفــی خانــوار 
ــم از  ــی مبه ــد و جنبه   های ــته باش ــهری داش ش

ــد.   ــن کن آن را روش
ــورم کل و  ــای ت ــر اســت به   ج ــه بهت نخســت اینک
شــاخص قیمــت کل، توجــه خــود را بــر شــاخص 
   قیمــت و تــورم گــروه عمــده خوراکی   هــا و 

ــم. شــاخص قیمــت  ــامیدنی   ها معطــوف کنی آش
ــرای  ــامیدنی   ها ب ــا و آش ــده خوراکی   ه ــروه عم گ
خانــوار شــهری در اردیبهشــت ۱۴۰۱ رقــم ۳/ 
۵۹۱ را ثبــت کــرد.  تــورم ماهانــه ایــن گــروه 
ــده  ــام ش ــد اع ــت ۶/ ۳ درص ــده در اردیبهش عم
ــه از  ــه ۳/ ۵۹۱( ک ــاخص از ۷/ ۵۷۰ ب ــش ش )افزای
ــه فروردیــن نیــز کمتــر اســت )تــورم  تــورم ماهان
ماهانــه خوراکی   هــا در فروردیــن ۷/ ۴ بوده اســت(. 
تــورم نقطه   ای اردیبهشــت بــرای ایــن گــروه نیز ۸/ 
۴۹ درصــد بــوده کــه افزایــش ۴/ ۶ واحــد درصدی 
ــن ۴/  ــه   ای فروردی ــورم نقط ــد )ت ــان می ده را نش
۴۳درصــد بــوده اســت(.  بنابرایــن اندکــی ابهامات 
بیشــتر شــد. اگرچه تورم نقطــه   ای افزایــش یافته و 
نشــان   دهنده شــتاب گرفتن تــورم اســت، امــا تورم 
ماهانــه نشــان می دهــد کــه مــردم در اردیبهشــت 
ــری در  ــش قیمــت کمت ــا شــدت افزای ــورم ی ــا ت ب
ــور  ــد. چط ــه رو بوده   ان ــن روب ــا فروردی ــه ب مقایس

ــزی ممکــن اســت؟  چنیــن چی
اگــر نــگاه خــود را دقیق   تــر کــرده و بــه گروه   هــای 
خوراکــی توجــه کنیــم، می   بینیــم کــه حــذف ارز 
ــه   ای کــه  ــر خــود را گذاشــته، به   گون ترجیحــی، اث
گــروه روغــن و چربی   هــا ۳/ ۱۴درصــد، گــروه 
ــکر و  ــد و ش ــروه قن ــد و گ ــات ۷/ ۷ درص ــان و غ ن
شــیرینی ۱/ ۷ درصــد افزایــش قیمــت داشــته   اند.  
ــورد  ــر م ــام آن اث ــن تم ــت، ای ــوان گف ــا می   ت ام
ــز آن  ــر نی ــن ام ــل ای ــت. دلی ــوده اس ــار نب انتظ

اســت کــه به طــور کلــی، خوراکی   هــا بــه دو 
ــا  ــازه و ســایر خوراکی   ه ــای ت ــروه خوراکی   ه زیرگ
ــاه بــه ترتیــب دو  ــیم می   شــوند کــه در م تقس
تــا ســه بار قیمت   گیــری می   شــوند.  افزایــش 
ــوم  ــه س ــه در ده ــی ک ــای اساس ــت کالاه قیم
اردیبهشــت اتفــاق افتــاد، احتمــالا تنهــا در یک بار 
ــه  ــه ب ــده ک ــس ش ــا منعک ــن قیمت   گیری   ه از ای
ــکن  ــاه سرش ــول م ــری در ط ــل میانگین   گی دلی
ــای  ــن تورم   ه ــر، ای ــارت دیگ ــه عب ــت. ب ــده اس ش
ــا نیمــی از افزایــش  ثبــت  شــده تنهــا یک   ســوم ی
ــر  ــای بالات ــار تورم   ه ــد انتظ ــوده و بای ــا ب قیمت ه
ــی ســایر گروه   هــای خوراکــی  ــا و حت ــن گروه   ه ای
را در خردادمــاه داشــته باشــیم.  نکتــه محاســباتی 
ــورم  ــت. ت ــر دور داش ــد از نظ ــز نبای ــری را نی دیگ
ــورم فروردیــن بوده  اردیبهشــت همواره کمتــر از ت
ــار دو دهــه گذشــته نشــان  ــه آم اســت. نگاهــی ب
می دهــد کــه از ســال ۱۳۸۲ تــا ۱۴۰۱ بــدون 
ــن  ــر از فروردی ــورم در اردیبهشــت کمت اســتثنا، ت
بوده و حتــی در ۱۳ســال تــورم ماهانه اردیبهشــت 
صفــر یــا منفــی بــوده اســت.  ایــن در حالــی اســت 
ــازه بیست   ســاله، در هیــچ ســالی  کــه در همیــن ب
ــوده  ــی نب ــا منف ــر ی ــن صف ــه فروردی ــورم ماهان ت
ــن اســت.  ــز چنی ــر نی ــای دیگ ــرای ماه   ه اســت. ب
ــال های  ــداد س ــال ۱۳۸۲ تــا ۱۴۰۰ تع ــن س بی
بــا تــورم ماهانــه صفــر یــا منفــی به عنــوان مثــال 
در خــرداد پنج ســال، در تیــر و آذر یک ســال، 

در مــرداد دوســال و در اســفند سه ســال بــوده 
ــر  ــه در اردیبهشــت کمت ــورم ماهان اســت.  چــرا ت
ــی و  ــر فصل ــک اث ــالا ی ــت؟ احتم ــن اس از فروردی
ماهانــه اســت؛ بــه ایــن معنــی کــه به طــور کلــی، 
ــاب بیشــتری  ــو تــب و ت ــازار در روز   هــای ســال ن ب
دارد و بخشــی از افزایــش قیمت های اواخر اســفند 
نیــز بــه دلیــل همــان میانگین   گیــری در فروردین 
در شــاخص ظاهــر می شــود یــا شــاید حتــی یــک 
ــه  ــد توج ــد و بای ــته باش ــباتی داش ــه محاس نکت
ــص  ــدون نق ــچ گاه ب ــا هی ــه اندازه   گیری   ه ــرد ک ک

ــود.  ــد ب نیســتند و نخواهن
ــد گفــت، بعــد از  ــوان جمع   بنــدی بحــث بای به عن
یک ســال رونــد کاهشــی تــورم، ایــن روند بــه طور 
ویــژه از اردیبهشــت معکوس شــده و دوباره شــتاب 
گرفتــه اســت.  ایــن از آن جهــت اهمیــت دارد کــه 
حتــی در ایــران بــا تجربــه دهه   هــا تــورم، معمــولا 
اردیبهشــت تورم   هــای بالایــی نداشــته و افزایــش 
ــن  ــد در ای ــه ۲/ ۳۹درص ــه   ای از ۲/ ۳۵ ب ــورم نقط ت
ــت و  ــاخص قیم ــت.  ش ــی اس ــب  نگران ــاه موج م
ــای  ــود فرآینده ــه در دل خ ــت ک ــورم اردیبهش ت
میانگین   گیــری متعــدد دارد، تنهــا یک   ســوم 
ــدید در  ــای ش ــش قیمت ه ــر افزای ــی از اث ــا نیم ت
کالاهــای اساســی را کــه در اواخــر ایــن مــاه اتفــاق 
ــی  ــر تورم ــر اث ــد منتظ ــرده و بای ــت ک ــاد، ثب افت
بیشــتری در دیگــر گروه   هــا در مــاه بعــدی یعنــی 

ــاه باشــیم. خردادم

استاندار کرمان در دومین نشست شورای توسعه و برنامه ریزی کرمان گفت: بخشی از چهار درصد رشد اقتصادی در خدمت 
رفاه استان کرمان نیست؛ ما در زیرساخت ها مشکل جدی داریم لذا باید در حوزه های خاص دچار چالش استان، مجوز لازم 

را دریافت کنیم که استان از آن منتفع شود.
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دبیر ستاد ثبت نام آموزش و پرورش استان کرمان گفت:
ثبت نام دانش آموزان مدارس دولتی 

بدون شهریه
 دبیر ستاد ثبت نام آموزش و پرورش اســتان کرمان گفت: هیچ 
شهریه ای به جز هزینه بیمه و کتاب برای ثبت نام دانش آموزان در 

مدارس دولتی نباید اخذ شود.
 احمد فیروزی گفت: موضوع اول در ستاد ثبت نام استان کرمان، 
پیشگیری از وقوع مشکات و نارضایتی مردم است، باید عیوب و 
نقص های سال های گذشته رفع شــود.به گفته او آموزش، توجیه 
و پاسخگویی مســتمر به خانواده ها باید در راستای تکریم ارباب 
رجوع صورت گیرد، ضمن این که توجه به افکار عمومی و رسانه ها 
هم ضروری اســت.رئیس اداره ارزیابی عملکرد و پاسخگویی به 
شکایات آموزش و پرورش استان کرمان گفت: ۵هزار و۱۶۳ فرم 
بازدید از مدارس استان کرمان در سامانه نظارت وزارت آموزش و 
پرورش تکمیل شده که ۱۴۷ مدرسه هم ضمیمه بوده اند که با این 
وجود بیش از ۹۸ درصد مدارس استان از آغاز آموزش حضوری در 
سال ۱۴۰۱ بازدید شده اند.فیروزی گفت: آسیب شناسی فرآیند 
ثبت نام در ســال تحصیلی ۱۴۰۰-۱۴۰۱ و جمع آوری نظرات 
کارشناسی آموزش و پرورش شهرســتان ها و مناطق می تواند بر 
اجرای مطلوب تر فرایند ثبت نام موثر باشد.به گفته فیروزی نظارت 
بر فرآیند ثبت نام ضروری است، فرم امتیازبندی باید طراحی شود 
برای تشخیص این که چه تعداد دانش آموز در کروکی یک مدرسه 
هستند و مرز های کروکی هم باید مشخص شود.اوگفت: بازنگری 
سیاســت های ثبت نام برای دریافت بازخورد هــا و رفع موانع و 
پیگیری موضوع مالی مدارس ضروری است، مدارس هیات امنایی 
دولتی هســتند و هیچ وجهی به جز هزینه بیمه و کتاب نباید از 

خانواده ها دریافت شود.

توضیحات دانشگاه علوم پزشکی 
بم درباره خوابگاه دانشجویان و 

حادثه آتش سوزی
معاون فرهنگی و دانشــجویی دانشگاه علوم پزشــکی بم در مصاحبه 
اختصاصی با ایرنا درباره وضعیت خوابگاه های این دانشگاه، علت استفاده از 

کانکس به عنوان خوابگاه و نیز حادثه آتش سوزی توضیحاتی داد.
به گزارش ایرنا دوشب پیش آتش سوزی در دو خوابگاه کانکسی دختران 
دانشجوی این دانشگاه رخ داد که تلفات یا مصدوم نداشت اما دو کانکس به 

طور کامل در آتش سوخت.
معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی بم درباره آتش سوزی 
دو شب گذشته خوابگاه دخترانه این دانشگاه بیان کرد: این خوابگاه ۱۲ 
عدد کپسول آتش نشانی دارد که ۳۱ فروردین ۱۴۰۱ تاریخ کپسول ها 

تمام شده بود و سازمان آتش نشانی آنها پر کرده و تحویل ما داده است.
وی در پاسخ به مدیرعامل آتش نشانی بم که گفته بود برای اطفای حریق 
کپسول آتش نشانی از نوع پودر نیاز بوده افزود: زمانی که ما به سازمان 
آتش نشانی مراجعه کردیم و مشــاوره گرفتیم به عنوان کار تخصصی 
که آتش نشانی دارد می توانست نصف کپســول ها را به صورت پودر به 

ما تحویل دهد.
غضنفرآبادی ادامه داد: بعُد مسافتی بین خوابگاه تا اولین ایستگاه آتش 
نشانی بیش از پنج کیلومتر بوده و ماشین های آتش نشانی دیر به مقصد 

رسیده اند.
وی تصریح کرد: به گفته دانشجویان زمانی که اولین تماس با آتش نشانی 
در ساعت ۲۰:۲۳ تماس گرفته است، مجدد ۲۰:۳۳ هم تماس گرفتند و 
مامور آتش نشانی گفته آتش شعله ورتر شده تا ما بیاییم؟ همچنین از 
تماس دوم ۱۵ دقیقه گذشته تا ماشین ها به محل آتش سوزی رسیده اند.

غضنفرآبادی اظهار کرد: آتش نشانی ابتدا یک ماشین فرستاد و بعد از اینکه 
ما مراجعه کردیم طی تماس تلفنی مجدد ماشین دوم را به محل فرستادند. 
وی افزود: مــا البته نمی خواهیم به مســاله دامن بزنیــم زیرا ماهیت 
کانکس)PVC( قابل اشتعال است و خیلی سریع آتش سرایت می کند.

غضنفرآبادی گفت: شب حادثه در ساعت اوج مصرف برق بوده و دانشجویان 
هم در آن ساعت از تمامی وسایل برقی مانند اسپیلت، آبگرمکن، اتو، شارژر و 

لپ تاپ به صورت همزمان در حال استفاده بوده اند.

دومیـن نشسـت شـورای توسـعه و برنامـه ریزی 
کرمـان طـی امسـال کـه از جملـه مهمتریـن 
شـوراهای تصمیم گیر به شـمار می رود روز شنبه 
با چند دسـتور کار برگـزار شـد؛ از جمله بررسـی 
راهکارهای جـذب ۶۳۳ میلیارد تومـان اعتبارات 
اسـناد اسـتانی خزانه که کمتر از ۲ مـاه هم مهلت 

نـدارد.
به گزارش ایرنا نشسـت دوم توسـعه و برنامه ریزی 
اسـتان کرمـان در سـال جـاری نخسـتین بـار به 
ریاست دکتر محمد مهدی فداکار استاندار جدید 
کرمان برگـزار شـد و بررسـی فرآیندهـای جذب 
اسناد خزانه، چگونگی تحقق رشـد اقتصادی ۷.۷ 
درصدی پیش بینی شـده، برنامه های توسـعه ای 
و همچنین بررسی طرح جامع شهرستان بردسیر 

از جمله دسـتورکارهای این شـورا بود.
این شـورا چند کارگروه تخصصی دارد که تصمیم 
گیـری هـای کان و کلـی فرآیندهای توسـعه در 
بخش های مختلف از جمله امکان سـنجی تحقق 
اجـرای پـروژه هـا و جـذب اعتبـارات، همچنیـن 
اشـتغالزایی را بـا حضـور مدیـران عالـی اسـتان 

محقـق مـی کند.
رییس سـازمان مدیریت و برنامه ریزی که دبیری 
این شـورا را نیز برعهده دارد در ابتدای این نشست 
گفت: زمان جـذب منابع اسـناد اسـتانی خزانه تا 
پایـان تیرماه امسـال تعییـن شـده و اعتبـارات ۲ 
سال اخیر این بخش اسـتان، یکهزار و ۵۴ میلیارد 
تومان بـوده که تاکنون تنهـا حـدود ۴۰ درصد آن 
جذب شده اسـت.جعفر رودری با بیان اینکه مبلغ 
۶۳۳ میلیارد تومان از اسناد استانی خزانه تاکنون 
جذب نشـده اسـت افـزود: پیـش از این مقـرر بود 
اگر این اعتبارات تا روز ۱۵ اردیبهشـت ماه امسـال 
جذب نشـود، جابه جایی )دسـتگاه و پـروژه( برای 
جذب آنها صـورت گیرد لذا جلسـاتی با دسـتگاه 
های دارای رقم عمده گذاشـتیم و آنان تعهد دادند 

که اعتبـارات را جذب کنند.
وی اظهـار داشـت: اقـدام بـه جابجایی اعتبـارات 
نکردیـم زیرا تبعـات اجرایـی و اجتماعی داشـت؛ 
تقریبا ۲۲ دسـتگاه از جمله سـتاد مشـترک سپاه 
پاسداران، بسـیج، حوزه علمیه خواهران، دانشگاه 
باهنر، جیرفت، بـم و چند شـهرداری ۱۰۰ درصد 

این اعتبـارات را جـذب کردند.
رییـس سـازمان مدیریـت و برنامـه ریزی اسـتان 
کرمـان گفـت: راه و شهرسـازی جنـوب اسـتان، 
منابـع طبیعـی و راه و شهرسـازی اسـتان بـالای 
۹۵ درصد، هفت دسـتگاه بـالای ۶۰ درصـد و ۱۱ 
دسـتگاه زیـر ۵۰ درصد، همچنین سـه دسـتگاه 

زیـر ۲۵ درصـد جـذب اعتبار داشـتند.
جذب اعتبارات اسناد خزانه 9 دستگاه 

کرمان صفر شد
وی اضافـه کرد: جـذب اعتبـارات اسـناد خزانه در 
۹ دسـتگاه اسـتان کرمـان معـادل صفر بـوده لذا 
تاکیـد شـورای مدیریـت و برنامـه ریـزی اسـتان 
کرمان بر جـذب اعتبارات تـا مدت زمـان یک ماه 

باقـی مانده اسـت.
وی یـادآور شـد: میـزان اعتبـارات اسـناد خزانـه 
جذب نشده راهداری شمال اسـتان ۲۸۹ میلیارد 
تومان، آب و فاضاب اسـتان ۱۵۰ میلیـارد تومان 
و راهـداری جنـوب ۷۸ میلیـارد تومـان اسـت که 
۵۱۲ میلیارد معـادل ۸۲ درصـد کل اعتبـارات را 

شـامل می شـود.
رییـس سـازمان مدیریـت و برنامـه ریزی اسـتان 
کرمـان گفـت: اداره کل میـراث فرهنگی اسـتان 
امسـال ۱۰ میلیـارد و ۹۰۰ میلیون تومـان اعتبار 
اسـناد خزانه دارد که سـال گذشـته هم برگشـت 
ایـن اعتبـارات را داشـته؛ اعتبـار حـوزه علمیـه ۵ 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومـان بوده که جذب صفر 
اسـت؛ فرهنگ و ارشـاد کرمان نیـز ۶۷۰ میلیون 
تومان، بنیاد شـهید یکهـزار و ۸۰۰ میلیون تومان 
و تعاون روسـتایی ۲۶۳ میلیون تخصیص اسـناد 

خزانـه داشـتند که جذب نشـده اسـت.
بـه گـزارش ایرنـا در ادامـه نشسـت محمدرضـا 
پورابراهیمـی نماینـده مـردم کرمـان و راور در 
مجلس شـورای اسـامی نیز گفـت: کمتـر از ۵۰ 
درصـد دسـتگاه هـای اجرایـی اسـتان کرمـان با 
مشـکل جـذب اسـناد خزانـه مواجه هسـتند که 
شـورا برنامه خـود را ارائه کند تا اعتبـارات جابه جا 

شـود و از اسـتان خارج نشـوند.
وی افـزود: بـرای دسـتگاه هایـی که هیـچ جذبی 
نداشـتند نیز حتما جابـه جایی اعتبـارات صورت 
گیـرد و مابقی دسـتگاه ها نیـز توضیـح دهند که 
مشـکل کجاسـت و نام دسـتگاه ها اعام شود که 

بـرای آن راهکاری پیـدا کنیم.
وی افـزود: رشـد اقتصـادی بـرای ۱۸ بخـش 
اقتصـادی اسـتان کرمـان تعریـف و حرکـت آن 
در اسـتان شـناخته شـده اسـت؛ در صورت ادامه 
شـرایط فعلی مـی توانیـم بـه رشـد ۴.۳ درصدی 
برسـیم و اگـر بخواهیـم دنبـال سـرمایه گـذاری 
جدیـد برویـم، ایـن آمـار مـی توانـد چهـار دهـم 
درصـد افزایـش یابـد و در صورتـی کـه صنـدوق 
اسـتانی شـکل گیرد ۱.۳ درصد می توانیـم به آن 

اضافـه کنیـم.
دبیر شورای توسـعه و برنامه ریزی اسـتان کرمان 

گفـت: یکسـری چالـش هـا را بـه برنامـه اضافـه 
کردیـم کـه یکـی از آنهـا مسـئله آب در اقتصـاد 
استان است؛ متوسـط بارش جهانی ۸۰۰ میلیمتر 
و بارندگی سـالانه در اسـتان کرمان ۱۲۸ میلیمتر 
و یک دوم کشـور اسـت امـا کرمـان ۹۴ درصد آب 
خود را در کشـاورزی مصرف می کند در حالی که 

این آمـار در کشـور ۹۰ درصد اسـت.
این مسـئول تصریح کرد: براسـاس هـدف گذاری 
رشـد اقتصـادی روی کاغذ مشـخص شـده و باید 
پیاده سازی شـود که سـازوکار اجرایی برای آن در 

نظر گرفته شـده اسـت.
رییـس سـازمان مدیریـت و برنامـه ریزی اسـتان 
کرمان یادآور شد: سال گذشـته ۲۳ واحد تولیدی 
راکد و تعطیل اسـتان کرمان فعال شـد و امسـال 
این آمار باید به ۶۰ واحد برسـد؛ همچنین افزایش 
ظرفیـت تولیـد نیمـه فعـال در برنامه دیده شـده 
اسـت. وی بـا اشـاره بـه اسـتفاده از ظرفیـت های 
خالی افـزود: دسـتگاه ها بـه صـورت عملیاتی در 
فعال سـازی واحدهای راکد ورود کردند و اسـتان 
کرمـان در اسـناد آمایش بـه چهار ناحیه تقسـیم 
شـده که به طـور مثـال در منطقه شـمال کرمان 
۹۸۰ میلیون مترمکعب بیشـتر آب برداشـت می 
کنیم لذا باید سـطح زیر کشـت را کاهش دهیم یا 

دسـتکم کشـت اقتصادی و اصاح شـود.
رودری بـا بیـان اینکـه مناطـق مسـتعد توسـعه 
فعالیـت هـای گردشـگری در ۱۰ ناحیـه برنامـه 
ریـزی شـده اسـت گفـت: صـادرات نزدیـک ۲ 
میلیارد دلار در سـال گذشـته امسـال باید به ۲.۵ 
میلیـارد دلار توسـعه یابـد کـه ۲۸ درصـد رشـد 

خواهـد داشـت.
وی یادآور شد: استان کرمان برای افزایش اشتغال 
نیز به نظـام کارا و برنامه گـرا نیاز دارد که شـورای 

برنامه ریزی در صـدر آنها و کارگروه هـای ذیل آن 
مسایل را بررسـی می کند.

ایـن مسـئول افـزود: تولیـد و رشـد اقتصـادی بـا 
اجـرای طـرح هـا محقق مـی شـود لذا فهرسـت 
پروژه ها را از دسـتگاه های اجرایی گرفتیـم و قرار 
اسـت تا پایان خرداد مـاه مصوب و تا پایـان تیرماه 

عملیاتی شـوند.
رودری عنـوان کـرد: اجـرای ۲۱۳ پـروژه اقتصـاد 
مقاومتـی اسـتان کرمـان تـا پایـان سـال هـدف 
گذاری شده و متناسـب با آن اشتغالزایی می شود.

نباید رفاه اجتماعی در کرمان کاهش یابد
اسـتاندار کرمـان همچنیـن گفـت: تحقق رشـد 
اقتصادی چهار درصد طی سـال های گذشـته، در 
شـرایطی که رشـد کشـور صفر بوده، عـدد خوبی 
اسـت و اما باید ۲ تا سـه درصد رشد داشـت تا رفاه 

اجتماعی کاهش پیـدا نکند.
فـداکار افـزود: بخشـی از چهـار درصـد رشـد 
اقتصـادی در خدمت رفاه اسـتان کرمان نیسـت؛ 
ما در زیرسـاخت ها مشـکل جدی داریم لـذا باید 
در حوزه هـای خاص دچـار چالش اسـتان، مجوز 
لازم را دریافت کنیم که اسـتان از آن منتفع شـود.
وی بـا تاکیـد بـر اینکـه انـرژی بیشـتر بـر رفـع 
مشکات گذاشـته شـود عنوان کرد: حوزه مهمتر 
حوزه صنعت و معدن اسـتان اسـت و بایـد بدانیم 
به کجا برویـم و اثرگـذاری بخش ها چقدر اسـت.
محمد مهدی فداکار اسـتاندار کرمان گفت: صدور 
اوراق اسـناد خزانـه بـه نام دسـتگاه هـای اجرایی 
محدودیـت هایی ایجـاد می کند؛ مجمـوع اعتبار 
باقی مانـده از جذب اسـناد خزانـه بـرای راهداری 
های اسـتان کرمان بیـش از ۳۵۰ میلیـارد تومان 
اسـت در حالی که این ادارات کل مشکل اعتبارات 

هـم دارند.

معاون امور مجلس رییس جمهور در ســفر به 
کرمان در جلســه پرسش و پاســخ با جمعی از 
فعالان سیاسی، فرهنگی و دانشگاهی، تعدادی 
از نخبگان جوان و نیز اعضای شورای هماهنگی 
تشــکل ها و نیروهای ولایی و انقابی اســتان 
کرمان حضور یافت و به سوالات ایشان پاسخ داد.
معاون رییس جمهور حادثه ریزش ساختمان در 
آبادان را بسیار تاسف بار خواند و عنوان کرد: این 
ضایعه را به مردم مقاوم و سربلند آبادان تسلیت 
می گویم. دولــت بعد از این حادثــه  بافاصله 
امکانات را برای نجات افــراد زیر آوار آغاز کرد و 
وزیر کشــور، معاون اقتصادی رئیس جمهور و 
معاون اول هم سر صحنه حاضر شدند تا اقدامات 
لازم به سرعت صورت بگیرد. دولت همه امکانات 
را بــرای کاهش آلام مردم آســیب دیده به کار 
گرفته است،  امیدوارم با تقویت ضوابط و نظارت 
بر اجرای درست قانون و جلوگیری از رانت برخی 

افراد از چنین حوادثی جلوگیری شود. 

سیدمحمد حسینی با اشــاره به طرح مردمی 
سازی و توزیع عادلانه یارانه ها گفت: این طرح 
اقدامی اساســی بود که رئیس جمهور به خاطر 
ضرورت انجام آن مخاطــرات را به جان خرید و 
اعتبار و آبروی خــود را در طبق اخاص نهاد تا 
این تحول به نفع مردم به ویژه طبقات کم درآمد 
صورت بگیرد، بنابراین باید همه کمک کنند تا با 
کمترین تبعات منفی عملیاتی شــود ، برخی از 
خواص در آغاز طرح مخالفت هایی کردند که بعد 
از بیانات روشنگرانه حضرت آقا بنا را بر همراهی و 

حمایت قرار دادند.
دکتر حسینی اضافه کرد: هیچ رئیس جمهوری 
در دوره اول ریاســت جمهوری خود آن هم در 
ســال اول، حاضر به انجام چنین اصاح بزرگی 
نبــود، اما آیت الله رئیســی به درســتی درد را 

تشخیص داد و به سرعت درمان را شروع کرد.
وی ادامه داد: دولت در اقتصاد برنامه مشــخص 
دارد، البته ممکن اســت  برخی ســودجویان و 

جریانات سیاسی نخواهند دولت در این کار بزرگ 
موفق شــود. وی با بیان اینکه با این طرح، عده 
ای رانت و منافع شــان قطع می شود و عصبانی 
هستند، اما طرح در نهایت به نفع محرومین و به 
نفع کشور تمام می شود، خاطرنشان کرد: اگر به 
روش گذشته ادامه می دادیم باید هر درآمدی که 
داشتیم صرف امور جاری می کردیم و اقدامات 
عمرانی و زیرساختی را به کل تعطیل می کردیم

معاون پارلمانی رئیس جمهور در این نشســت 
با اشــاره به مذاکرات برجام گفــت: بایدن اراده 
جدی برای جبران نقض عهد ترامــپ را ندارد 
و می خواهد شــرایط خود را یک طرفه تحمیل 
کند بدون اینکه منافع اقتصــادی ایران به طور 
کامل تامین شود و تنها در صورت تصمیم گیری 
واقع گرایانه از سوی آمریکا مذاکرات به نتیجه 
نهایی خواهد رســید، اما دولت معیشت مردم و 
اقتصاد کشــور را به این مذاکرات گره نزده بلکه 
با تمام توان می کوشــد از ظرفیت های داخل و 

فرصتهای منطقه ای و جهانی برای بهبود شرایط 
استفاده کند.

معاون پارلمانی رییس جمهور در پاسخ به سوالی 
درباره احیاء وزارت بازرگانی افزود: در کمیسیون 
اجتماعی مجلــس تشــکیل وزارت تجارت و 
خدمات بازرگانی در دســتور رســیدگی است 
که با توجه به گستردگی و تنوع وظایف وزارت 
صمت که زمانی چهار وزارتخانه )صنایع، صنایع 
ســنگین، معادن و فلزات و نیــز بازرگانی( بود، 
چه بسا این تفکیک در تامین و توزیع کالاهای 
اساسی و کنترل قیمت ها مفید باشد. نظر اعضای 
کمیسیون اجتماعی مجلس این است که اقدامات 
مربوط به کنترل قیمت ها و بازار توان زیادی از 
مدیران وزارت صمت را به خود اختصاص داده 
است در حالیکه لازم اســت اهتمام بیشتری به 
توســعه صنایع و معادن صورت گیرد. البته این 
موضوع نیاز به بررسی کارشناسی بیشتری دارد.

وزیر اسبق فرهنگ و ارشاد اسامی به فرهنگ و 
لزوم توجه به آن پرداخت و اظهار داشت: در زمینه 
فرهنگ باید کارهای جدی صورت گیرد، بعضا 
مشکات معیشتی فرهنگ و هنر را تحت الشعاع 
قرار داده که امیدواریم مدیران اهتمام کافی به 

فعالیتهای فرهنگی داشته باشند .

استاندار کرمان:

پای کرمان در بخش زیرساخت ها می لنگد

معاون امور مجلس رییس جمهور :

احیای  وزارت  بازرگانی  در دستور کار مجلس

خیز دلالان برای قالب کردن بازیکنان 
درجه سه به تیم های کرمانی

سرانجام پس از سال ها مس کرمان بار دیگر به لیگ برتر فوتبال 
صعود کرد و حالا این استان سه نماینده شایسته در لیگ برتر 
دارد و به قطب فوتبال تبدیل شده است. خبرگزاری مهر –تیم 
مس کرمان نماد فوتبال مردم شهر کرمان محسوب می شود و 
هر چند تیم های مس رفسنجان و گل گهر سیرجان هم اکنون 
در لیگ برتر حضــور دارند اما وجود یک تیــم لیگ برتری در 
شــهر کرمان به آرزویی برای مردم کرمان تبدیل شده بود که 

سرانجام پس از ۸ سال تاش محقق شد.
حضور مقتدرانه استان کرمان در فوتبال

در حالی کرمــان دو تیم در لیــگ برتر بانــوان دارد و عنوان 
صدر جدول را با پیش تازی تیم فوتبال بم سالهاســت به خود 
اختصاص داده اســت دو تیم نیز در لیگ دســته اول فوتبال 
مردان حضور دارند و حالا مس کرمان، مس رفســنجان و گل 

گهر سیرجان نیز به ویترین فوتبال تبدیل شده اند.
در حالی ســت که مربیان غیر بومی زیادی در ۸ سال گذشته 
ســعی در صعود مس به لیگ برتر داشــتند اما پس از هزینه 
فراوان و قراردادهای میلیونی بــا بازیکنان غیر بومی کرمان از 
صعود باز می ماند اما در سال جاری فرزاد حسین خانی که نماد 
فوتبال کرمان و بازیکنان ســابق تیم مس محسوب می شود و 
سابقه مربیگری در مس نوین را در کارنامه خود دارد، توانست 
با استفاده صحیح از امکانات و بازیکنان بومی کرمان گامی بلند 
بردارد و حالا خاطرات حضور مس کرمان در جام باشگاه های 
آســیا و شکســت تیم های قدر عربی در کرمان بار دیگر برای 

مردم زنده شده است.
خیز دلالان برای قالب کردن بازیکنان 

درجه سه به تیم های کرمانی
البته پس از قطعی شــدن حضور مس کرمان در لیگ برتر بار 
دیگر دلالان فوتبال دســت به کار شــده اند و لیست هایی از 
بازیکنان بی کیفیت و گاه پا به سن گذاشته داخلی و لیگ های 
گمنام خارجــی برای حضــور در کرمان در رســانه ها مطرح 
می کنند. اما مردم کرمان می خواهند؛ مسیری که در خصوص 
پیاده کردن فوتبال اصیل کرمان در مس کرمان شــروع شده 
است ادامه یابد و مس کرمان مکانی برای درخشیدن بازیکنان 
کرمانی باشد و در صورت نیاز فقط بازیکنان نامی و با کیفیتی 
که امتحان خود را پس داده اند بــه کرمان بیایند و بودجه های 

این تیم راهی جیب دلالان فوتبال نشود.

استاندار کرمان گفت: کمیته امداد از دستگاه های موفق در حوزه های 
اشتغال زایی، فرهنگی، اقتصادی است. محمد مهدی فداکار در دیدار 
مدیرکل و معاونان کمیته امداد استان، این نهاد را از جمله دستگاه های 
موفق در حوزه های اشتغال زایی، فرهنگی، اقتصادی در طول انقاب 
عنوان کرد و گفت:  انگیزه و ظرفیت های دینی بالایی در کمیته امداد 
وجود دارد؛ امدادگران کمیته امداد در مقایسه با سایر نیروها کار 
شبانه روزی انجام می دهند و انگیزه بالایی در مجموعه کمیته امداد 
وجود دارد.استاندار کرمان، به توسعه نامتوازن ثروت در استان اشاره و 
با ارزشمند خواندن فعالیت های اشتغال زایی کمیته امداد گفت: این 
طرح های اشتغال زایی در مناطق محروم کمک کننده خواهند بود.

فداکار از آمادگی استانداری کرمان برای همکاری با کمیته امداد در 
حوزه های مختلف خبر داد و گفت: معین های اقتصادی در طرح های 
اشتغال، آموزش و... باید هماهنگی با دستگاه های تخصصی مربوطه 
داشته باشند.یحیی صادقی مدیرکل کمیته امداد استان کرمان نیز 
در این دیدار ضمن ارائه گزارشی از عملکرد و فعالیت های این نهاد 
در سال ۱۴۰۰ گفت: ۱۲۰ هزار خانوار شامل ۲۸۰ تا ۳۰۰ هزار نفر 
مستمری بگیر مستقیم کمیته امداد هستند.وی ادامه داد: بر اساس 
اعام سازمان مدیریت و برنامه ریزی میانگین نرم خانواده های تحت 
حمایت نهادهای حمایتی در کشور ۸ درصد و در استان کرمان ۱۳ 
درصد است که ۱۱ درصد این خانواده ها مددجوی کمیته امداد 
هستند. مدیرکل کمیته امداد استان کرمان بابیان اینکه از بین 
دستگاه های اجرایی استان کمیته امداد بیشترین میزان اشتغال 
را ایجاد کرده است گفت: سال گذشته ۱۵ هزار و ۵۰۰ شغل توسط 
کمیته امداد استان ایجادشده و نظارت فنی بر مشاغل صورت 
می گیرد و بر اساس ارزیابی انجام شده بیش از ۹۵ درصد مشاغل ایجاد 
شده توسط کمیته امداد اصالت دارند.وی تعهد کمیته امداد در ایجاد 
اشتغال در سال جاری را ۲۴ هزار شغل اعام کرد.مدیرکل کمیته 
امداد استان کرمان از پرداخت ۱۴ هزار فقره وام به مبلغ ۱۸۳ میلیارد 
تومان توسط صندوق امداد ولایت کمیته امداد به مددجویان استان 
در سال گذشته خبر داد و گفت: تسهیاتی که به زنان سرپرست 
خانوار پرداخت می شود ضمانت آن ها توسط کمیته امداد انجام 
می شود. وی هم چنین از ارائه ۷۸۰۰ خدمت به ارزش ۲۳۴ میلیارد 
تومان در حوزه مسکن مددجویان طی سال گذشته در استان خبر 
داد و افزود: هم اکنون ۶۸۰۰ خانوار تحت حمایت کمیته امداد استان 
کرمان فاقد مسکن هستند. صادقی از هزینه کرد ۱۵ میلیارد تومان 
اعتبار در سرفصل های مختلف فرهنگی در سال گذشته نیز خبر داد.

فردی میانسال اقدام به خودسوزی و دیگرسوزی در اتاق رییس 
اداره صنعت، معدن و تجارت)صمت( شهرستان بم کرد که فرد 
مذکور زنده مانده در بیمارستان بستری شده است. علیرضا 
پشتیبان رییس اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان بم در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا درباره علت این اقدام با ارایه توضیحاتی 
افزود: این فرد شاکی خصوصی داشته و تنها برای تشکیل پرونده به 
اداره تعزیرات معرفی شده بود؛ همچنین هیچ بازرسی از سمت این 
اداره تاکنون درباره وی صورت نگرفته بود. وی تشریح کرد: آذرماه 
سال گذشته شخصی به این اداره به عنوان شاکی مراجعه و بیان 
کرد که برای ساخت یک عدد خاطه )ابزاری در ساخت وساز( به 
شخصی مراجعه کرده اما دستگاه خراب شده و شخص هم آن را 
تعمیر نمی کند.  پشتیبان اظهارداشت: شاکی که به اداره مراجعه 
کرده بود شکایتی نوشت و سپس شخص مقابل برای توضیحات 
بیشتر به اداره خوانده شد؛ وقتی در مقام رییس اداره با شاکی و 
متخلف صحبت کردم مقرر شد سازنده دستگاه با ضمانت بنده 
دستگاه را طبق گارانتی که داشته درست کند و تحویل فرد شاکی 
دهد. رییس اداره صنعت، معدن و تجارت افزود: بعد از گذشت 
چندماه اواخر هفته گذشته فرد شاکی مجدد به این اداره  مراجعه و 
اعام کرد که طرف مقابل برای تعمیر دستگاه اقدامی نکرده است و 
همچنین جواب تلفن بازرسان اداره را نیز نداده بود. پشتیبان ادامه 
داد: بعد از کش و قوس های فراوان نهایتا متخلف را به اداره تعزیرات 
حکومتی معرفی کردیم که صبح امروز شنبه به اداره صنعت،معدن 
و تجارت بم آمد؛ وقتی شخص متخلف به اداره مراجعه کرد 
اعام شد که باید به تعزیرات مراجعه کند. رییس اداره صمت بم 
تاکیدکرد: شخص متخلف تهدید کرد که خودش را آتش می زند و 
از اداره خارج شد اما یک ساعت بعد مجدد با در دست داشتن تینر 
به اداره آمد و تینر را به روی خودش و من ریخت. وی تصریح کرد: 
من شخص را گرفتم تا فندک را از دستش خارج کنم اما به دلیل 
اینکه قدرت بیشتری داشت یکباره فندک را زد و آتش به جان 
 او، من و یکی از همکارانم افتاد و بخشی از اداره هم آتش گرفت.

امام جمعه عنبرآباد گفــت: انتظار ما از متولیان انتصاب مدیران این اســت تا 
مادامی که نیروی جــوان، مجرب، مؤمن، متعهد و کارآمــد جهادی متمرکز و 
ساکن در منطقه و شهرســتان هســت هیچ ضرورتی وجود ندارد که مدیران 

پروازی منصوب شوند.
به گزارش شبستان حجت الاسام حمید بامری  اظهار کرد: مردم ما از انتصاب 
مدیران پروازی هیچ خیر و برکتی ندیده اند بنابراین این مهم مدنظر متصدیان  
واگذاری مسئولیت ها و انتصابات باشد و از ظرفیت کارآمد در منطقه استفاده 
شود.حجت الاسام بامری گفت: قریب یک ســال از واگذاری این امانت یعنی 
مسئولیت به شما می گذرد ره آورد این مدت و تصمیمات و اقدامات شما برای 
مردم و این شــهر چه بوده  است؟ این را باید به مردم پاســخ دهید.امام جمعه 
عنبرآباد ادامه داد: عملکرد شما در قریب ۱۸ ماه باید برای مردم شفاف سازی 
و اطاع رسانی شود.وی اظهار کرد: آنچه از وحدت و همدلی شما در این مدت 
مشاهده شــده تنها صدور بیانیه های متنی به مناسبت های مختلف در فضای 
مجازی اســت اما در فضای حقیقی کاری و تصمیم گیری مردم از شــما هیچ 
ســیگنال مثبتی را دریافت نمی کنند.حجت الاســام بامری افزود: متاسفانه 
آنچه که در میدان تصمیم سازی مشاهده می شود اختاف، تنش، جنگ و دعوا 
است، دلیل این دعواها چیست؟ و تا کی ادامه دارد؟خطیب جمعه عنبرآباد در 
خاتمه خطاب به اعضای شورای اسامی شــهر عنبرآباد، عنوان کرد: این رسم 
امانت داری نیســت امیرالمؤمنین فرمود؛ پست و مسئولیت برای تو وسیله آب  
و نان نیست بلکه امانتی اســت بر گردن تو بنابراین باید به رسم امانت داری و 
انجام  وظیفه برگردید چرا که فرصت ها به ســرعت در گذر هســتند و اگر این 
روندی که در پیش گرفته اید به همین منوال باشد مدیون مردم  خواهید شد.

رییس کل دادگســتری اســتان کرمان 
گفت: کنترل وکاهش جمعیت کیفری 
زندان ها یک الزام قضایی است و باید به 

بهترین شکل ممکن اجرایی شود.
حجت الاســام والمســلمین ابراهیم 
حمیدی در دیدار بــا مدیرکل، معاونین 
و روســای زندان ها و اقدامــات تامینی 
و تربیتی اســتان کرمــان گفت: کنترل 
جمعیت کیفری زندان ها یکی از اهداف 

مهم سند تحول و تعالی قضایی اســت و باید در این حوزه به موازات شرایط موجود 
برنامه ریزی و اقدام کرد.  او می گوید: در حوزه زندانبانی با معضاتی روبرو شده ایم 
که نقشی در ایجاد آن ها نداشته ایم و از این رو باید راهکار های قانونی برای رفع آن ها 
را دنبال کنیم. رئیس شورای قضایی استان گفت: با بازنگری در ساختار قضایی کشور 
و قضا زدایی از برخی اقدامات می توان زمینــه را برای بهبود وضعیت زندان ها فراهم 
کرد و در کنار این موارد باید دید قضات و جامعه نیز بــه زندان تغییر یابد و زندان ها 
مکانی برای نگهداری افرادی باشد که حضور آنها در جامعه آرامش و امنیت عمومی را 
به مخاطره می اندازد. حجت الاسام حمیدی استفاده از احکام جایگزین حبس و پابند 
الکترونیکی را نیز مورد تاکید قرار داد. او می گوید: استان کرمان ظرفیت های زیادی 
دارد و با استفاده از این ظرفیت ها می توان طرح هایی را اجرایی کرد که در سطح کشور 
به عنوان نمونه و الگو مطرح شوند.مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی استان 
کرمان نیز در این دیدار به افزایش ۱۷ درصدی ورودی به زندان ها در سال جاری نسبت 

به مدت مشابه سال قبل اشاره کرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
کرمان گفت: تسهیات در نظر گرفته 
شــده برای دامداران شــناور است به 
گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد 
کشــاورزی اســتان کرمــان، محمد 
خیراندیــش رئیــس ســازمان جهاد 
کشــاورزی اســتان کرمان طی سفر 
یک روزه به شهرســتان بافــت ابتدا از 
مرکز خدمات جهاد کشاورزی بزنجان 

این شهرستان بازدید کرد و در این دیدار دوستانه در خصوص اقدامات شاخص 
انجام شده در زمینه های مختلف کشــاورزی و دامپروری و توصیه به گسترش 
و بســط فعالیت های انجام شــده و ترویج طرح های موفق انجام شده  بحث و 
تبادل نظر شد. رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان کرمان در فرمانداری 
شهرستان بافت در جمع مدیران شهرســتان گفت: هر مشکلی برای دامداران 
پیش بیاید در هر زمان از شــبانه روز کلیه مســئولین مرتبط آماده حل مشکل 
هستند. وی افزود: تســهیات در نظر گرفته شــده برای دامداران شناور است 
امیدوارم دامداران اســتان کرمان برای جذب آن سریعا اقدام کنند.خیراندیش 
گفت: بانک کشــاورزی نیز نهایت همــکاری را در پرداخت تســهیات دارد و 
هیچ  مانع بانکی مانعی برای پرداخت تســهیات نیست. وی افزود خوشبختانه 
جوجه ریزی مناسبی در سطح اســتان صورت گرفته توزیع نهاده ها هم سامان 
گرفته و جهاد کشاورزی در همه حال در کنار دامداران است تا در هیچ مقطعی 

برای آنها مشکلی پیش نیاید.

امام جمعه عنبرآباد:

عملکرد شورای شهر عنبرآباد باید 
شفاف سازی شود

رییس کل دادگستری استان کرمان گفت:
کاهش جمعیت کیفری زندان ها یک الزام 

قضایی است

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان :

تسهیلات در نظر گرفته شده برای دامداران 
شناور است

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان:
کمیته امداد بیشترین شغل 

را در میان دستگاه  های استان 
ایجاد کرده است

یک ارباب رجوع در اتاق 
رییس اداره صمت بم اقدام به 
خودسوزی و دیگرسوزی کرد

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

بعد از اباغ بخشنامه دفتر واردات گمرک ایران 
در خصوص تغییر نرخ های ســود بازرگانی، 
عما ترخیص کالاها بر اساس نرخ محاسباتی 
بر مبنای سامانه معامات الکترونیکی یا ای 

تی اس انجام می شود.
به  گزارش تسنیم، اخیرا  نحوه اجرای مصوبه 
هیأت وزیران  در اجرای بند )هـ( تبصره )۷( 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور، طبقات 
سود بازرگانی کلیه کالاها به انضمام احکام 
قانون بودجه در  اعمال نــرخ برابری ارز در 
محاســبات گمرکی بر مبنای ای تی اس  از 
ابتدای سال ۱۴۰۱به گمرکات اجرایی اباغ 
شده است. این اباغیه شامل حذف نرخ ارز 
۴۲۰۰۰ ریال در محاسبات گمرکی واعام 

سایت نرخ ارز ای تی اس است.
لازم به ذکر است، نرخ محاسباتی ارز روزانه 
اعام و  از ســاعت ۹ صبح تا ۹ صبح روز بعد 
معتبر خواهد بود، همچنین  ماک عمل نرخ 
روزانه فروش حواله  اســت. کاهش طبقات 
سود بازرگانی ردیف های تعرفه از ۱۴ طبقه 
به ۱۰ طبقه یکی از نکات مهم این بخشنامه 

میباشد.
گفتنی است،  فهرست کالاهای اساسی، نهاده 
های کشــاورزی و دامی ، دارو، تجهیزات و 
ملزومات پزشکی مشــمول حقوق گمرکی 
یک درصد طبق قانون بودجه در این بخشنامه 
گنجانده شده است. اعمال ماخذ یک درصد 
حقوق گمرکی در خصوص اقام  دارو، مواد 
اولیــه دارو  تجهیزات و ملزومات پزشــکی 
منوط به اعام نظر صریح سازمان غذا و دارو 
در ســامانه جامع امور گمرکــی بر روی هر 
اظهارنامه خواهد بود. طبق بخشنامه دفتر 
واردات گمرک ایران، ماخذ ســود بازرگانی 
روغن و دانه های روغنی در ۱۴۰۱ صفر می 
باشد. بر اساس اعام گمرک ایران از روز شنبه 
عما ترخیص کالاها بر مبنــای نرخ جدید 
محاسباتی انجام شده و همچنین نرخهای 
جدید ســود بازرگانی برای پرداخت حقوق 
ورودی در زمان ترخیص کالا اعمال می شود. 
هرچند در خصوص برخی اقام مثل کالاهای 
اساسی نرخ  عوارض گمرکی از ۴ به یک درصد 
کاهش یافته اما در خصوص سایر کالاها عما 

نرخ عوارض گمرکی تغییر نکرده است.

سود 3۶میلیون تومانی 
وام ۷0 میلیونی ودیعه 

مسکن
در حالــی شــورای پــول و اعتبــار با 
پرداخت وام ۱۰۰میلیون تومانی ودیعه 
مسکن در تهران موافقت کرده است که 
سود این وام در دوره بازپرداخت ۵ساله 

۵۲.۳میلیون تومان است.
قتصــادی  بــه گــزارش خبرنــگار ا
خبرگزاری تســنیم، ســوم ماه جاری 
شورای پول و اعتبار با اعطای تسهیات 
کمک ودیعه مســکن با نرخ مصوب این 
شــورا، دوره بازپرداخت حداکثر پنج 
ســال، در ســقف های ۱۰۰، ۷۰ و ۴۰ 
میلیــون تومانی به ترتیــب در تهران، 
مراکز استان ها و شهرهای بالای ۲۰۰ 
هزار نفر جمعیت و ســایر شــهر ها و از 
محل منابــع بانکی موضــوع ماده )۴( 
قانون جهش تولید مســکن در ســقف 
کلی سالانه ۴۰ هزار میلیارد تومان در 

سال ۱۴۰۱ موافقت کرد.
یکــی از تفاوت هــای مصوبــه اخیــر 
شــورای پول و اعتبار برای حمایت از 
اجاره نشــین ها با وام حمایتی دو سال 
گذشــته میزان سود آن است. سود وام 
مذکور ۱۸ درصد اســت و قرار نیست 
دولت مانند گذشته مابه التفاوت ۷ تا ۹ 

درصدی آن را پرداخت کند.
بــر این اســاس میــزان اقســاط وام 
کمک ودیعــه  نــی  ۱۰۰میلیون توما
مسکن برای تهرانی ها ماهانه ۲ میلیون 
و ۵۳۹ هزار تومان است. کل سود این 
تســهیات ۵۲ میلیــون و ۳۶۰ هزار 

تومان در بازپرداخت ۵ساله است.
در مراکز اســتان ها، مســتاجران پس 
از طی کردن مراحــل دریافت وام که 
احتمالاً با سخت گیری از سوی بانک ها 
و مؤسســات مالی عامل روبه رو خواهد 
شــد باید ماهانه یک میلیــون و ۷۷۷ 
هزار تومان قسط برای وام ۷۰ میلیون 

تومانی پرداخت کنند.
کل بازپرداخــت ایــن وام در دوره ۵ 
ســاله ۱۰۶ میلیون و ۶۵۲ هزار تومان 
اســت؛ به عبارت دیگــر متقاضی ۳۶ 
میلیــون و ۶۵۲ هزار تومان ســود وام 
۷۰میلیون تومانــی را پرداخت خواهد 

کرد.
در ســایر شــهرها که قرار اســت وام 
کمک ودیعه مسکن ۴۰میلیون تومانی 
پرداخت شــود، میزان اقســاط ماهانه 
حدود یــک میلیون تومان اســت. کل 
سود این تسهیات در دوره بازپرداخت 
۵ ساله حدود ۲۱ میلیون تومان خواهد 

بود.

سفرهای جاده ای مردم در هفته گذشته 
کاهش نسبی داشت و میزان ترددهای 
بین استانی در این هفته به بیش از یک 
میلیون و ۶۲۳ هزار خودرو در هر روز 

رسید.
به گزارش ایسنا، بر اساس سامانه های 
مدیریت  مرکز  نقل هوشمند  و  حمل 
راه های کشور یک میلیون و ۶۲۳ هزار و 
۴۲۵ وسیله نقلیه مختلف در بازه زمانی 
۳۰ اردیبهشت ماه تا پنجم خرداد ماه 
در محورهای مواصاتی کشور تردد 
ند که این میزان در مقایسه با  داشته ا
مدت مشابه سال گذشته ۱۷ درصد رشد 
داشت اما در مقایسه با هفته قبل از این 
بررسی کاهش دو درصدی را تجربه کرد.

نباشت  ا و  تخلیه  نقشه  اساس  بر 
خودروهای بومی استان های مختلف 

در روزهای ۳۰ اردیبهشت ماه تا پنجم 
خرداد  ماه برخی از استان ها با کاهش 
تردد و برخی دیگر با افزایش این آمار 
مواجه شدند. در این میان لرستان، 
خوزستان و سیستان و بلوچستان  با شش 
درصد، شش درصد و پنج درصد افزایش، 
بیشترین رشد را نسبت به هفته قبل از 
این بررسی تجربه کردند. اما استان های  
بوشهر، هرمزگان و فارس با کاهش ۱۱ 
درصدی، ۱۰ درصدی و هفت درصدی 

مواجه شدند.
اما همین آمار در قیاس با هفته مشابه 
سفرهای  مطلق  رشد  گذشته  سال 
نشان  استان ها  همه  در  را  جاده ای 
می دهد. در این میان خوزستان، قم و 
سیستان و بلوچستان  با ۳۰ درصد، ۲۶ 
فزایش، بیشترین  درصد و ۲۶ درصد ا

رشد را نسبت به هفته مشابه سال گذشته 
و کهکیلویه و بویراحمد، گلستان، زنجان 
و لرستان نیز با افزایش دو درصدی، چهار 
درصدی، پنج درصدی و پنج درصدی 

مواجه شدند.
در  شده  ثبت  پاک های  اطاعات 
دوربین های پاک خوان در بازه زمانی 
مذکور نشان می دهد که بیش از هفت 
خودرو  پاک  ر  هزا  ۴۱۹ و  میلیون 
مختلف  استان های  مبدا  ترکیب  با 
مشاهده  برون شهری  محورهای  در 
شدند. در این میان خودروهای تهران 
لبرز با بیش از ۲۰ درصد بیشترین  و ا
سهم را در این ترددها داشته  و پس از 
استان های  پاک  با  خودورهایی  آن 
مازندران، فارس، خراسان رضوی و 

اصفهان در رتبه های بعدی قرار دارند.

معاون فنی مهندسی پلیس راهور با اشاره به عدم 
تمدید استاندارد خودروهای سمند، تیبا صندوق 
دار و تیبا ۲ گفت: پلیس براساس تکلیف قانونی، 
قطعا خودرو هایی را که بی کیفیت است و نقص و 

مشکاتی دارند شماره گذاری نخواهد کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مهدی انگورج مدیر 
کل دفتر نظارت بر اجرای استاندارد صنایع فلزی 
سازمان ملی استاندارد در سیما گفت: همانطور که 
از اسم عنوان دفتر تخصصی ما برمی آید نظارت بر 
اجرای استاندارد های صنایع فلزی است، سازمان 
ملی استاندارد به وکالت از مردم مدعی العموم 
کیفیت است نه متولی، منشاء این گزارشات 
می تواند از سه طریق باشد یکی گزارشات واصله 
مردمی، دوم آمار و اطاعاتی که از تعمیرگاه های 
خدمات پس از فروش خودروساز ها در ارتباط 
با تعویض قطعات و خرابی سیستم ها و... وجود 
دارد و سومی براساس ارزیابی که شرکت های 
بازرسی سازمان ملی استاندارد ایران از آن طریق 

اتفاق افتاد.
انگورج افزود: در دوره تحول سازمان ملی 
استاندارد ایران در دولت مردمی براساس منویات 
مقام معظم رهبری و فرمان هشت ماده ای رئیس 
جمهور که ناظر بر تدبیر رهبر انقاب بود و 
خاستگاه قوه قضاییه، دادستان برای سازمان 
ملی استاندارد ایران خصوصا دفتر نظارت بر 
اجرای استاندارد ها به جز این مسیر اولا مسیر 
دیگری نمی توانیم متصور باشیم کار کار بسیار 

معمولی است.
وی در ادامه گفت: براساس قانون این دستورالعمل 
هیچ تبصره ای ندارد یک بند کاما مشخص است، 
ولی باید عرض کنم در دوره تحولی سازمان ملی 
استاندارد ایران براساس تعهد ۱۵ ماده ای که 
خودروساز ها با امضای شخص مدیران عامل 
خودروساز ها اتفاق افتاده بود مهلت های قانونی 

برای رفع خیلی از این موارد مطرح بوده که مفاد 
ان از طریق رسانه سابقا منتشر شده )دی ماه 

پارسال( و به آگاهی مردم رسیده است.
مدیر کل دفتر نظارت بر اجرای استاندارد صنایع 
فلزی سازمان ملی استاندارد اضافه کرد: تا کنون 
سی. او. پی )تایید ایمنی( برای انواع خودرو های 
سواری، تجاری، فنی، تریلر ها و موتورسیکلت به 
صورت سالیانه صادر می شد، اما به جهت تشدید 
نظارت بر حوزه کیفیت که خواست مردم و شان 
مردم است زمان صدور آن به یک ماه کاهش 

یافت.
انگورج افزود: یکی از چالش های ما در ارتباط با 
تایید انطباق در ابتدای تولید محصول، طراحی 
و محصول ساخته شده، کیفیت، ایمنی زیست 
محیطی و عملکردی است یعنی وقتی شروع کار 
تایید نوع خودرو اتفاق می افتد بعد از آن در طول 
دوران در طی تولید انبوه نیز ارزیابی می شود تا با 

خودروی اولیه تطبیق داشته باشد.
وی گفت: عموم ایرادات پرتکرار خودروی های 
سمند و تیبا، در انتقال قدرت در سیستم موتور 
بوده در بدنه، رنگ خودرو، سیستم فرمان و 

چراغ ها بود که دیدگاه های مشتریان عاوه بر 
موضوعات استانداردی جمع آوری شد و با لحاظ 
آنها، این خودرو ها از فهرست صدور تاییدیه های 

ایمنی، خارج شدند.
سرهنگ محمدعلی زارع معاون فنی مهندسی 
پلیس راهور در ادامه میز اقتصاد شبکه خبر گفت: 
در رابطه با شماره گذاری این خودرو ها باتوجه به 
اینکه در لیست تاییدیه استاندارد الان وجود ندارد 
به هر ترتیب پلیس هم براساس آن تکلیف قانونی، 
قطعا خودرو هایی را که بی کیفیت است و نقص و 

مشکاتی دارند شماره گذاری نخواهد کرد.
وی افزود: در قانون برای هر دستگاه تکلیف 
مشخص شد و بر اساس آن نیروی انتظامی 
جمهوری اسامی ایران مکلف است پس از اخذ 
تاییدیه های سازمان ملی استاندارد و سازمان 
محیط زیست به شماره گذاری خودرو اقدام کند 
در همین جا اعام می کنم چنانچه نقصی در 
رابطه با خودرو و یا راه توسط کارشناسان تصادف 
بررسی و به نظر برسد قطعا افرادی که قصور دارند 
قصورشان لحاظ خواهد شد و به مراجع صالح 

معرفی خواهند شد.

۵درصد ترددهای برون شهری هفته گذشته سمند و تیبا تا رفع نواقص شماره گذاری نمی شوند
از مبدا کرمان بود

براساس بودجه ۱۴۰۱، گاز رایگان برای خانواده های تحت پوشش 
مراکز بهزیستی و کمیته امداد امام )ره( در نظر گرفته و تاکنون بیش 
از ۶۵۰ هزار خانوار از این قضیه بهره مند شده اند اما حذف یارانه برای 
مشترکان پرمصرف نیز مورد توجه قرار گرفته که گفته های وزیر نفت 
نهایتا تا ماه آینده اجرایی می شود. به گزارش ایسنا، میزان مصرف گاز در 
ایران تقریبا با ۱۲ کشور ثروتمند اروپا برابری می کند. آمارهای مصرف 
گاز در زمستانی که گذشت به نقطه بحران رسید. با وجود آنکه با توجه به 
تکمیل تعمیرات اساسی پالایشگاه ها، بیش از ۸۰۰ میلیون مترمکعب 
گاز فرآورش و وارد شبکه سراسری می شد، باز هم ناترازی انرژی در گاز 
وجود داشت که این امر بیانگر عدم رعایت الگوی مصرف است. همین امر 
باعث شده تا وزارت نفت سیاست های تشویقی و تنبیهی را به کار بگیرد؛ 
یکی از اقدام های دولت سیزدهم افزایش تعرفه برای مشترکان پرمصرف 
گاز بود که پارسال در آذرماه رقم خورد و گام نخست به این شکل برداشته 
شد که هیچ گونه تغییری در قیمت سه پله نخست که تقریباً ۷۵ درصد 

مشترکان بودند و بیش از ۵۰ درصد مصرف را داشتند، صورت نگرفت.
اما در بحث تعرفه های گاز ۱۲ پله تعریف شده است؛ از پله ۴ تا پله ۱۲ 
مشترکان پرمصرف هستند. با برنامه ریزی که انجام و در دولت نیز مصوب 
شد، تعرفه هر پله نسبت به پله قبل ۴۰ درصد افزایش می یابد، یعنی سه 
پله نخست که ۷۵ درصد مشترکان ما هستند، هیچ گونه افزایش قیمتی 
نداشتند، اما از پله چهارم که شروع مشترکان پرمصرف است، افزایش 
نرخ ها انجام شد، اما پارسال به دلیل اینکه نمی خواستیم تکانه های 

اقتصادی اتفاق بیفتد، بخشی را گذاشتیم در سال ۱۴۰۱ اجرا شود.
مجلس در قانون بودجه ۱۴۰۱ مصوب کرده است قیمت گاز برای 
مشترکان پرمصرف باید بدون یارانه باشد، آنطور که جواد اوجی - وزیر 
نفت - اعام کرده، کارشناسان وزارت نفت در حال بررسی این موضوع 
هستند که پس از نهایی شدن به دولت ارائه خواهد شد و ان شاءالله افزایش 
قیمت ابزاری برای کنترل شدت مصرف انرژی و بهینه مصرف کردن گاز 
برای مشترکان باشد. فکر می کنم این آیین نامه طی یکی دو ماه آینده 

به دولت ارائه شود.

یارانه گاز مشترکان 
پرمصرف حذف می شود

نرخ عوارض گمرکی 
کالاهای اساسی از 

4درصد به 1درصد رسید

نکته قابل تامین دومین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان رقم منابعی است که برای تحقق این رشد در نظر 
گرفته شده است . به طوری که برای تحقق رشد 5.5 درصدی اعتباری بالغ بر ۶0هزار و 154میلیارد تومان نیاز است که 
نسبت به تجهیز منابع 3۷هزار و 145میلیارد تومانی سال گذشته حکایت از رشد ۶1.۷درصدی منابع دارد. موضوعی 
که نشان دهنده این است که رشد اقتصادی استان سرمایه محور است و تمرکز بر روی سرمایه گذاری های جدید است 

تا افزایش بهره وری در استان.

رنا
: ای

س
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معاون وزیر کار گفت: بازنشستگانی که جزو دهک دهم قرار گرفتند 
اما می گویند فرزندان آن ها مستقل یا مجرد هستند باید برای ثبت 
مدارکشان به مراکز پلیس به اضافه ۱۰ مراجعه کنند. به گزارش 
خبرگزاری خبرآناین، ابوحمزه، معاون رفاه اجتماعی وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: با خرید یک خانه یا داشتن دو ماشین 
فرد جزو دهک دهم به حساب نمی آیید. وی با بیان این که ۷ میلیون 
نفر جامانده هستند که کا یارانه دریافت نمی کردند، عنوان کرد: 
بازنشستگانی که جزو دهک دهم قرار گرفتند اما می گویند فرزندان 
آن ها مستقل یا مجرد هستند باید برای ثبت مدارکشان به مراکز پلیس 
به اضافه ۱۰ مراجعه کنند. معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
تصریح کرد: ترکیبی از شاخص های دارایی، درآمدی و میانگین وزنی 
ماک محاسبه یارانه است. وی خاطرنشان کرد: تعدد ملک جزو 

ماک های دهک بندی نیست.

تعداد ملک جز ملاک های 
دهک بندی نیست

اسـتان کرمـان بـرای ۱۴۰۱ رشـد ۷.۷ درصـدی 
را نشـانه گرفتـه. طبـق بـرآورد سـازمان مدیریت 
وبرنامه ریـزی اسـتان بـرای تحقـق این رشـد نیاز 
بـه ۶۰ هـزار و ۱۵۴ میلیارد تومـان اعتبار اسـت. 
اعتبـاری کـه ۳۰درصـدش بـر روی تسـهیات 
بانکـی سـوار اسـت و ۲۱ درصـدش هـم منابـع 
آورده بخـش خصوصـی . نکتـه جالبی کـه در بین 
منابـع تامیـن ایـن اعتبـار وجـود دارد رسـاندن 
سـهم منابـع خارجـی از ۵۰۰میلیـارد تومـان در 
سـال ۱۴۰۰ بـه ۹هـزار و ۲۳میلیـارد تومـان در 
سـال ۱۴۰۱ و دیگـری افزایـش منابـع حاصـل 
ر و  از صنـدوق توسـعه ملـی از صفـر بـه ۳هـزا
۸میلیـارد تومـان تـا جایـی که سـهم ایـن بخش 
از کل منابـع  بـه ۵درصـد برسـد. مـواردی که در 
دومیـن جلسـه شـورای برنامـه ریـزی و توسـعه 
اسـتان در قالـب یـک پاورپوینـت ارائـه شـده و 
بـدون هیـچ توضیحـی از چگونگی حصـول آن به 

سـمع و نظـر اعضـای شـورا رسـید. 
محـور دومیـن جلسـه شـورای برنامه ریـزی و 
توسـعه اسـتان کرمـان ارائـه یـک پاورپوینـت از 
مسـیر رشـد اقتصـادی اسـتان بـود کـه توسـط 
رییـس سـازمان مدیریـت وبرنامه ریـزی اسـتان 
ارائـه شـد. اسـتانی کـه در ۷الی ۸ سـال گذشـته 
نگیـن ۴درصـد بـوده  قتصـادی اش میا رشـد ا
قتصـادی سـال جـاری  هدفـش بـرای رشـد ا
۷.۷درصد اسـت. طبق اطاعاتی کـه جعفر رودی 
در ایـن جلسـه ارائه داد اسـت سـه سـناریو برای 
رشـد اقتصـادی امسـال مطرح اسـت. مسـیر اول 
رشـد اقتصـادی ۵.۹درصدی کـه بر مبنـای ادامه 
رونـد فعلـی اسـت و تکیـه بـر صنـدوق توسـعه 
اسـتانی. مسـیر دوم دسـتیابی به رشـد اقتصادی 
فزایـش اختیـارات  ۷.۷درصـدی بـا تکیـه بـر ا
اسـتانی و سـناریو سـوم کـه مربـوط بـه شـرایط 
مطلـوب اسـت تحقـق رشـد ۸.۵ درصدی اسـت. 
در سـناریوی اول کـه ادامـه روند رشـد اقتصادی 
سـالیان قبل اسـت حـدود ۶۰هـزار و ۱۵۴میلیار 
تومـان اعتبـار نیـاز اسـت. ایـن میـزان در سـال 
۱۴۰۰ حـدود ۳۷هـزار و ۱۴۵ میلیـارد تومـان 

بـوده اسـت. 

افزایش 5.5.برابری سهم منابع خارجی 
عمـده منابـع این رشـد بـر سـه محـور ۳۰ درصد 
تسـهیات بانکی ) ۱۸هـزار و ۴۶میلیـارد تومان(، 
بخـش خصوصـی)  آورده  بـع  منا درصـد   ۲۱
۱۲هـزار و ۶۳۲میلیـارد تومـان(، ۱۵درصدمنابع 
خارجی)۹هـزار و ۲۳میلیـارد تومـان(و ۱۴درصد 
هم بودجه عمومـی دولت ) ۸هـزار و ۴۲۲میلیارد 
تومـان(، ۶درصـد منابـع شـهرداری  ها)۳هـزار و 

۶۰۹میلیـارد تومـان( و ۵درصد از محـل صندوق 
توسـعه ملی  سـوار اسـت.

 از بیـن ایـن منابـع دو اعتبـار منابـع خارجـی و 
صندوق توسـعه ملی رشـدی چندد صـد درصدی 
داشـتند. بـه طوریکـه اعتبـار صنـدوق توسـعه 
ملـی از صفـر بـه ۳هـزار و ۸ میلیـارد تومـان در 
سـال ۱۴۰۱ رسـیده اسـت. منابـع خارجـی نیـز 
از ۵۰۰میلیـارد تومـان بـه ۹هـزار و ۲۳میلیـارد 
تومـان رسـیده اسـت. علیرغـم افزایـش اعتبار در 
نظـر گرفته شـده از محـل  منابـع خارجـی تا ۵.۵ 

برابـر  و یـا افزایش سـهم صنـدوق توسـعه ملی از 
صفر بـه ۳هـزارو ۸میلیـارد تومان هیـچ توضیحی 
در خصوص چگونگـی حصول و منابـع این بودجه 

در نظـر گرفته نشـده اسـت. 
نقش کمرنگ بهره وری در رشد اقتصادی

نکتـه قابـل تامین دومیـن جلسـه شـورای برنامه 
ریـزی و توسـعه اسـتان رقـم منابعـی اسـت کـه 

برای تحقـق این رشـد در نظر گرفته شـده اسـت 
. به طـوری کـه بـرای تحقـق رشـد ۵.۵ درصدی 
اعتبـاری بالـغ بـر ۶۰هـزار و ۱۵۴میلیـارد تومان 
نیاز اسـت کـه نسـبت بـه تجهیـز منابـع ۳۷هزار 
و ۱۴۵میلیـارد تومانـی سـال گذشـته حکایـت از 
رشـد ۶۱.۷درصـدی منابـع دارد. موضوعـی کـه 
نشـان دهنـده ایـن امر اسـت کـه رشـد اقتصادی 
اسـتان سـرمایه محـور اسـت. و تمرکـز بـر روی 
یـش  فزا سـرمایه گذاری های جدیـد اسـت تـا ا

بهـره وری در اسـتان.

ر تحقـق رشـد  لبتـه در نمـودا یـن موضـوع ا ا
اقتصـادی در هـر سـه سـناریو رشـد نیـز بـروز 
کرده. بـه طوریکـه ۴.۳ درصـد از رشـد اقتصادی 
امسـال بـر روی ادامـه رونـد فعلـی سـوار اسـت. 
در ادامـه بـرای دسـتیابی به رشـد اقتصـادی ۵.۹ 
درصـدی نیـاز اسـت تـا  سـرمایه گذاری هـای 
جدیـد خـارج از رونـد تـا ۰.۴درصـد رشـد یابند 
و ۱ درصـد هـم از محـل ظرفیت هـای خالـی و 
۰.۲درصـد از طریـق بهـره وری محقـق شـود. در 
سـناریوهای ۷.۷ و ۸.۵ درصـدی رشـد اقتصادی 
هـم بـه همیـن منـوال بیشـترین سـهم بـر دوش 
یه گذاری های جدیـد گذاشـته شـده و  سـرما
توجهـی بـه افزایـش بهـره وری در اسـتان نشـد 

سـت ا
رابر در سال پیش رو جهش خواهد زد

در این جلسـه امـا رشـد اقتصـادی شهرسـتان ها 
نیز بـه تفکیـک ارائه شـد. بـه طوریکه در سـناریو 
تحقـق رشـد ۷.۷ درصـدی بناسـت کـه شـهر 
کرمـان رشـد ۷.۵درصـدی را تجربـه کنـد. رابـر 
۲۰.۳ درصـدی، کوهبنـان رشـد  نیـز رشـد 
۱۵.۷درصـدی و شـهربابک نیـز رشـد اقتصـادی 
یـن  ۱۵.۱ درصـدی را خواهنـد داشـت و بـه ا
ترتیـب بالاتریـن رشـد اقتصـادی در اسـتان را 
بـه خـود اختصـاص خواهنـد داد. در این سـناریو 
رشدسـیرجان ۹.۱ درصد، رفسـنجان ۷.۵درصد،  
بـم ۵.۹ درصـد و زرنـد نیـز ۱۰.۸درصـد رشـد 

خواهنـد داشـت.

نقش کمرنگ بهره وری در رشد اقتصادی استان
 یک سال درآمد عملیاتی مس بیشتر از کل منابع استان برای تحقق رشد 5.9 درصدی

برای تحقق رشد 5.9درصدی استان به ۶0هزار و 154 میلیارد تومان منابع نیاز است که این رقم کمتر از بودجه عملیاتی شرکت ملی 
 صنایع مس در سال گذشته است.  

دروازه های تجارت با آلمان با اجرای پروژه مشــترک سازمان توسعه تجارت با 
مرکز بین المللی تجارت به روی تولیدکنندگان ایرانی باز شد و مذاکرات با ۷۵ 

ابر شرکت آلمانی انجام و به عقد چندین قرارداد و تفاهم نامه انجامید.
به گزارشایرنا از سازمان توســعه تجارت، ۴ تا ۲۴ اردیبهشت ماه امسال، ۲۰ 
تاجر و تولیدکننده ایرانی در قالب پروژه ای با عنوان »پروژه مشترک سازمان 

توسعه تجارت با مرکز بین المللی تجارت - ITC« به آلمان سفر کردند و ضمن بازدید از نمایشگاه های 
بین المللی و شــرکت ها و کارخانه های مرتبط آلمانی، گفتگوها و رایزنی های مستقیم با ۷۵ شرکت 

به عنوان همتایان آلمانی خود داشتند.
در همین راستا،  »میرهادی سیدی« مشــاور امور بین الملل سازمان توسعه تجارت اظهار داشت: این 
ITC-( سازمان با همکاری یکی از نهادهای  وابسته به ســازمان ملل به نام مرکز بین المللی تجارت
International Trade Center( و در راســتای حمایت از شرکت های صادراتی کوچک و 
متوسط و باهدف ورود به بازار اروپا نســبت به انتخاب و اعزام مدیران ۲۰ شرکت تولیدی - صادراتی 

بخش خصوصی به  کشور آلمان اقدام کرد.

گشوده شدن دروازه های تجارت 
با آلمان به روی تجار ایرانی

بازار ســرمایه هفته را با چراغ قرمز آغاز کرد بطوریکه شــاخص کل 
بورس بیش از ۱۱ هزار واحد کاهش یافت.

به گزارش ایسنا، شــاخص کل بورس امروز با ۱۱ هزار و ۱۱۰ واحد 
کاهش در رقم یک میلیون و ۵۵۳ هزار واحد ایستاد، شاخص کل با 

معیار هم وزن هم ۴۲۵۲ واحد کاهش یافت و رقم ۴۳۲ هزار و ۵۴۱ واحد را ثبت کرد. در 
این بازار ۵۹۶ هزار معامله به ارزش ۵۷ هزار و ۳۳۹ میلیارد ریال انجام شد.

فولاد مبارکه اصفهان، ایران خودرو، گروه مپنا، صنایع پتروشــیمی خلیج فارس، معدنی و 
صنعتی چادرملو و سرمایه گذاری تامین اجتماعی نسبت به ســایر نمادها بیشترین تاثیر 
منفی و در مقابل پالایش نفت اصفهان نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را روی 

بورس گذاشتند.
در آن سوی بازار سرمایه شاخص کل فرابورس ۹۰ واحد کاهش یافت و در رقم ۲۱ هزار و 
۳۹۷ واحد ایســتاد. معامله گران این بازار ۳۶۲ هزار معامله انجام دادند که ۳۰ هزار ۱۹۷ 

میلیارد ریال ارزش داشت. 

آغاز هفته با چراغ قرمز بورس

با وجود ذخایر ۲۷ میلیارد و ۶۰ میلیون مترمکعبی آب در سدهای کشور، 
حدود ۵۳ درصد ظرفیت سدها پر و ۴۷ درصد این ظرفیت خالی است.

به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، آمار دفتر اطاعات و 
داده های آب کشور نشان می دهد که با سپری شــدن ۲۴۸ روز از سال 

آبی، تا ۷ خردادماه )سال آبی ۱۴۰۱-۱۴۰۰( میزان کل حجم آب در مخازن سدهای کشور حدود 
۲۷.۰۶ میلیارد مترمکعب رسیده که نسبت به مدت مشابه سال آبی گذشته بیانگر ۶ درصد کاهش 
است. با وجود ذخایر ۲۷ میلیارد و ۶۰ میلیون مترمکعبی آب در سدهای کشور، حدود ۵۳ درصد 
ظرفیت سدها پر و حدود ۴۷ درصد این ظرفیت خالی است. فیروز قاسم زاده، مدیرکل دفتر اطاعات 
و داده های آب کشور در این خصوص گفت: بررسی وضعیت ورودی سدهای کشور نشان می دهد که 
ورودی به مخازن در سال آبی جاری ۲۵.۷۴ میلیارد مترمکعب رسیده است که نسبت به مدت مشابه 
سال آبی گذشته ۲ درصد افزایش نشان می دهد. وی افزود: میزان پرشدگی سد زاینده رود  در استان 
اصفهان،  سدهای استان تهران، سدهای استان خوزستان و سدهای حوضه آبریز دریاچه ارومیه در 

شرایط فعلی به ترتیب حدود ۳۰ درصد، ۳۳ درصد، ۵۷.۳ درصد و ۷۴ درصد است.

ظرفیت  سدها به نیم رسید

$  ذخیره $  بورس$ تجارت 
آب

کاغذ اقتصادی
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تغییرات آب وهوایی تهدیدکننده 
سلامت میلیاردها انسان

بر اســاس نتایج گزارش های جدید، تغییــرات آب وهوایی از 
طریق طیف وســیعی از عوامل مســتقیم و غیرمســتقیم، از 
جمله مرگ  و میر و عوارض ناشــی از گرما، رویدادهای شدید 
آب وهوایی مانند خشکسالی یا سیل، کاهش عملکرد محصول، 
تغییر در گسترش بیماری و آتش ســوزی های جنگلی و قرار 
گرفتن در معرض گسترده آلودگی هوا، سامت میلیاردها نفر 
را در سراسر جهان تهدید می کند و باعث ابتاء به بیماری های 

قلبی وعروقی، سوء تغذیه و اختالات روانی خواهد شد.  
به نقل از ارث، رابین فیرز، از نویســندگان این گزارش اظهار 
کرد: میلیاردها نفر در معرض خطر هستند بنابراین ما خواستار 
اقدام علیه تغییــرات آب  و هوایی به نفع ســامتی همچنین 
ارتقاء عدالت ســامت هســتیم. از آنجایی که انتشار مربوط 
به سوخت های فســیلی و زیست توده، ســهم قابل  توجهی از 
کل بار سامت ناشــی از آلودگی را تشکیل می دهند، محققان 
استدلال می کنند که راهبردهای کاهش انتشار می تواند منجر 
به مزایای عمده ســامتی و در عین حال مهار تغییرات آب  و 
هوایی شود. عاوه بر این، از آنجایی که گرمایش زمین در حال 
حاضر امنیت  غذایی و تغذیه را کاهش می دهد، ترویج تغییرات 
رژیم غذایی مانند افزایش مصرف میوه ها و ســبزی ها و کاهش 
مصرف گوشــت می تواند مزایای ســامتی و محیط زیســتی 
زیادی داشته باشد. همچنین، اقدامات اضطراری آب  و هوایی 
می تواند از افزایش قابل توجه شــیوع و گسترش بیماری های 

عفونی جلوگیری کند.
نتایج گزارش نشــان می دهد، اگرچه تغییرات آب  و هوایی بر 
ســامت همه افراد تاثیر می گذارد اما این بار به طور مساوی یا 

عادلانه توزیع نمی شود.  
تاثیر تغییــرات آب  و هوایــی، نابرابری هــا و بی عدالتی هایی 
را تشــدید می کند که قبا توســط جمعیت های آسیب پذیر 
تجربــه شــده اند و تاش های ســازگاری مرتبط با ســامت 
باید مردم بومی، جمعیت های ســالخورده، کــودکان، زنان و 
دختران و افرادی کــه در محیط های اقتصــادی و اجتماعی 
چالش برانگیــز زندگــی می کننــد، همچنیــن جمعیت های 

آسیب پذیر جغرافیایی را در اولویت قرار دهد.

رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات 
وزارت بهداشـت ضمـن اشـاره به تـاش صنایع 
دخانـی جهت تضعیـف و ابطـال کـردن قوانین 
موجـود مبـارزه بـا دخانیـات در کشـور و انتقاد 
از برخـی حمایت هـا از ایـن صنعـت، گفـت: بـا 
تضعیـف قوانیـن موجـود، مـا حتی بـه کاهش 
مصـرف دخانیاتی کـه در سـازمان ملـل متحد 
به آن تعهـد داده ایـم نخواهیم رسـید؛ این تعهد 
می گویـد کـه تـا سـال ۱۴۰۴ می بایسـت ۳۰ 

درصـد مصـرف دخانیـات را کاهـش دهیم.
مهندس بهزاد ولـی زاده در گفت وگوی تفصیلی 
با ایسـنا، بـا اشـاره به شـعار امسـال هفتـه ملی 
بـدون دخانیـات مبنی بـر »دخانیـات تهدیدی 
بـرای سـامت و محیـط زیسـت مـا«، گفـت: 
امسـال نـه تنهـا مباحـث سـامتی، بلکـه بـه 
مشـکات محیط زیسـت که متاثـر از دخانیات 
اسـت نیز خواهیـم پرداخت. سـال ها اسـت که 
سـازمان بهداشـت جهانی اعـام می کنـد که ۸ 
میلیون مرگ سـالانه به دلیل مصـرف دخانیات 
و مواجهـه بـا دود آن اتفـاق می افتـد؛ در واقـع 
بیش از یـک میلیـون نفـر از ایـن آمار بـه دلیل 
مواجهـه بـا دود دخانیات جـان خود را از دسـت 
می دهنـد. ایـن در حالی اسـت کـه امسـال باید 
بـه تبعـات تاثیـر تولیـد و مصـرف دخانیـات بر 
محیط زیسـت و حیات وحش، از جمله آلودگی 
آب، هوا و خـاک، جنگل زدایی ناشـی از کشـت 
توتـون، تهدید امنیـت غذایـی به دلیل اشـغال 
کردن زمین های کشـاورزی برای کشـت توتون 
به جـای تولید محصـولات غذایـی مـورد نیاز و 
ورود آلودگـی ناشـی از پسـماندهای حاصـل از 
مصـرف مـواد دخانـی بـه منابـع غذایـی، ... نیز 

پرداخته شـود.
کشت توتون در بهترین زمین های 

کشاورزی و تهدید امنیت غذایی
او بـا اشـاره بـه اینکـه زمین هـای سـطح زیـر 
کشـت توتـون در کشـور حـدود ۷ هـزار هکتار 
بـرآورد شـده اسـت،   بیـان کـرد: کشـت توتون 
در زمین هـای کشـاورزی یـک اقتصـاد ناپایدار 
اسـت که سـبب تهدید امنیت غذایی می شـود. 
امـروزه جهان با تهدیـد امنیت غذا رو برو اسـت؛ 
درحالیکـه صنایـع دخانـی بـرای تولیـد توتون 
مورد نیاز در حال اسـتفاده از بهترین زمین های 
کشـاورزی هسـتند و آبـی که بایـد بـرای تولید 
محصـولات اسـتراتژیک اسـتفاده شـود، بـرای 

آبیـاری توتـون صـرف می شـود.
او افـزود: ۱.۴ تریلیـون دلار فقـط خسـارت 

اقتصـادی مصـرف دخانیـات در دنیـا اسـت. 
کشـورهای جهان کـه در اجـرای قوانین مرتبط 
با حـوزه دخانیـات ضعیف عمـل کرده باشـند، 
بیشـترین بـار سـامتی و محیـط زیسـتی را به 
خـود و جهـان وارد می کنند. بـا توجه بـه اینکه 
۸۴ درصد مصـرف دخانیـات در کشـورهای در 
حـال توسـعه اسـت، می توانیـم بـرآورد کنیـم 
که سـهم بزرگـی از این مـرگ و آلودگـی به این 
کشورهای در حال توسـعه از جمله ایران مربوط 
می شـود. این درحالیسـت که کاهش نظارت بر 
قوانین کنتـرل دخانیات سـبب افزایش مصرف 

ایـن کالای آسیب رسـان می شـود.
افزایش 2برابری مصرف سیگار 

بین دختران 13 تا 15 ساله
او با اشـاره به اینکـه در منطقه مدیترانه شـرقی 
سـازمان جهانـی بهداشـت، فراوانـی مصـرف 
دخانیـات در بانـوان پاییـن اسـت،   اظهـار کرد: 
البته ایـن آمـار در حـال رشـد اسـت و می توان 
گفت که طی چندسـال آینده همان تعادلی که 
در مصرف دخانیات بین زن و مرد در کشـورهای 
توسـعه یافتـه بـه وجـود آمـده، در کشـورهای 
درحـال توسـعه هـم بـه وجـود خواهـد آمـد. 
مصرف سـیگار در بین سـنین ۱۳ تا ۱۵ سال در 
سـال های ۱۳۸۶ تا ۹۵ مورد رصد قـرار گرفت و 
مشخص شد که مصرف سـیگار در بین دختران 
در این گروه سـنی در سـال ۹۵ نسـبت به سـال 
۱۳۸۶ از ۰.۹ بـه ۲.۱ افزایـش یافتـه یعنی بیش 
از دو برابر شـده بود. در پسـران این آمـار با کمی 
کاهـش از ۵ درصد به ۴.۸ درصد رسـیده اسـت 
که باید آمـار مصـرف در این گـروه سـنی نیز به 
روز رسـانی شـود. ولی زاده ادامه داد: طبق نتایج 
آخریـن مطالعـه ای که در سـال ۱۴۰۰ منتشـر 
شـد در گـروه سـنی بـالای ۱۸ سـال، حـدود 
۴.۴۴ درصـد زنـان بـالای ۱۸ سـال و ۲۵.۸۸ 
درصـد مـردان بـالای ۱۸ سـال مصرف کننـده 
انـواع محصـولات دخانـی هسـتند کـه نزدیک 
بـه ۱۴ درصد می شـود. در مـورد مصـرف روزانه 
سـیگار نیز در همیـن گروه سـنی، زنـان حدود 
۰.۷۷ درصد یعنـی کمتر از یک درصـد و مردان 
حـدود ۲۰ درصـد بـه صـورت روزانـه مصـرف 
می کننـد. در مـورد قلیان نیـز به صـورت روزانه 
در همیـن گـروه سـنی ۳.۶۴ درصـد در زنـان و 
۵.۵۶ درصـد مـردان و در مجمـوع ۴.۵ درصـد 
گـروه سـنی زیـر ۱۸ سـال بـه صـورت روزانـه 
قلیـان مصـرف می کننـد. آخریـن آمار نسـبت 
بـه سـال ۱۳۹۵ بیانگر کاهـش مصرف سـیگار 

حـدود ۱۷.۲ درصـد بیـن زنـان و ۰.۵۴ درصـد 
بین مـردان اسـت.

افزایش 5۷ درصدی مصرف قلیان در 
زنان  وابستگی به نیکوتین در کودکان

او بـا اشـاره بـه اینکـه طـی سـال های ۹۰ تـا 
۱۴۰۰ مصـرف قلیـان ۵۷ درصـد در بیـن زنان 
و ۱۷ درصـد در بیـن مـردان افزایـش داشـته 
اسـت،   تصریـح کـرد: در مجمـوع آمارهـا  ۲۸ 
درصد افزایـش مصرف قلیـان را نشـان می دهد 
که زنـگ خطـری بـرای حوزه سـامت و سـایر 
حوزه هـای مرتبـط بـا بحث هـای توسـعه ای 
اسـت. به دلیـل باورهای غلـط مردم نسـبت به 
این مـاده دخانـی کـه آن را آسـیب زا نمی دانند 
و به علت عطـر و طعـم تنباکو نه تنهـا از مصرف 
آن احسـاس ناراحتـی نمی کننـد، بلکـه تصـور 
می کنند کـه قلیـان بـرای سامتی شـان فایده 
هـم دارد و در جمع هـای دوسـتانه و خانوادگـی  
حتی قلیـان را به بچه ها هـم تعـارف می کنند و 
اجـازه می دهند کودکان شـان از قلیان اسـتفاده 
کنند. متاسفانه وابسـتگی نیکوتین در بچه ها در 
حال افزایش اسـت کـه منجر به مصرف سـیگار 
و سـایر محصـولات دخانـی در آینـده و حتـی 
دروازه ای بـرای ورود بـه مـواد مخـدر می شـود.

افزودن گراس به تنباکوهای معسل و 
تجارت مرگ

او قلیـان را عاملـی بـرای شـیوع و گسـترش 
بیماری هایی همچـون هپاتیت، سـل، آنفلوآنزا، 

کرونـا و... دانسـت و اظهـار کـرد: ایـن در حالـی 
اسـت که حتی سـعی می کننـد با اضافـه کردن 
عطر و طعم از سـختی و تندی تنباکوی سـنتی 
بکاهنـد. جوانـان بـه سـمت مصـرف تنباکوی 
قدیمـی نمی رونـد و همـه مشـتری تنباکـوی 
معسـل شـده اند؛ مراکز عرضه قلیان حتی برای 
جـذب بیشـتر جوانـان بـه دخانیـات هـرکاری 
می کننـد، از جملـه اضافـه کـردن طعـم هـای 
شـیمیایی صنعتی و مـوادی همچون گـراس و 
مـواد اعتیـادآور بـه تنباکـوی مصرفی و بـه این 
طریق مشتریان شـان را بـرای تجـارت مرگ آور 
خـود افزایـش می دهنـد. ایـن کسـب و کاری 
اسـت که به خاطـر آن وزارت بهداشـت و سـتاد 
کشـوری کنتـرل و مبـارزه بـا دخانیـات را برای 
ممنوعیـت کاربـرد عطـر و طعـم در محصولات 

دخانـی محکـوم می کننـد.
چگونه پای صنایع دخانی چند ملیتی 

به ایران باز شد؟
رئیس دبیرخانه ستاد کشوری کنترل دخانیات 
وزارت بهداشـت،   بیـان کـرد: ارائه آمـار مصرف 
دخانیات در ایران نشـان دهنده سـرمایه گذاری 
بر بـازار مصـرف در کشـور و منطقه ما اسـت. از 
زمان راه اندازی این صنایع در کشـور مـا، وزارت 
صنعـت طـرح توجیهـی آن را در برنامـه پنجم 
توسـعه بـرد و از آن دفاع کـرد و بـا توجیه کمک 
این صنایـع بـه گرداندن چـرخ اقتصاد کشـور و 
جلوگیری از قاچاق محصولات دخانی، آن طرح 

تصویب شـد.

مدیرعامل ستاد معاینه فنی شهر تهران نسبت به 
عدم تغییر تعرفه های معاینه فنی خودروها بعد از 

گذشت دو سال گایه کرد.
حسین مقدم در گفت وگو با ایســنا، با انتقاد از 
عدم افزایش تعرفه های معاینه فنی در دو سال 
اخیر گفت: دو سال است که تعرفه های معاینه 
فنی تغییری نکرده اســت و این در حالی است 
که هزینه هــای مراکز معاینه فنی بــا توجه به 
افزایش نرخ تــورم و افزایش هزینه ها به صورت 

چشمگیری افزایش داشته است.
او با بیان این که عدم افزایــش تعرفه ها، مراکز 
معاینه فنی را با مشکات متعددی مواجه کرده 
اســت، اظهار کرد: اگر مراکز بخواهند که به کار 
خود ادامه دهنــد قاعدتا با این شــرایط باید از 

کیفیت خدمات خود کم کنند.
مقدم با اشاره به این که شهرداری تهران به مراکز 
معاینه فنی خود یارانه می دهد، تصریح کرد: به 
همین دلیل تاکنون توانســتیم سرپا بمانیم اما 
مراکز معاینه فنی بخش خصوصی با مشکات 

متعددی روبه رو هستند و عدم افزایش تعرفه ها 
خدایی ناکرده یا موجــب کاهش دقت و صحت 
آزمون های معاینه فنی شده و یا سبب می شود 
که این مراکز به ســمت انجام کارهای نادرست 

سوق داده شوند.
مدیرعامل ســتاد معاینه فنی شــهر تهران با 
تاکید بر این که سال قبل به شدت پیگیر بودیم 
که تعرفه ها افزایش یابد، ادامه داد: متاســفانه 
تعرفه های جدید را تصویب نکردند و امسال نیز 
از ابتدای سال به دنبال تصویب و اباغ تعرفه های 

جدید هستیم.
او با بیان این که تعرفه پیشــنهادی با امضای دو 
وزیر کشور و راه و شهرسازی باید به دولت اعام 
شود، گفت: در سال ۱۴۰۰ افزایش تعرفه ها در 
بخش ها و کمیته های ذیربط بررسی و نهایی شد 

اما به دلیل پایان سال این مسئله تحقق نیافت.
او با بیان این که مراکز معاینه فنی به دنبال سود 
نیستند، تصریح کرد: در ســال گذشته بیش از 
۴۰ درصــد افزایش هزینه هــا در مراکز معاینه 

فنی داشته ایم و قاعدتا افزایش تعرفه ها باید به 
گونه ای باشد که تامین نیروی انسانی و نگهداشت 
تجهیزات را پوشش دهد و امیدواریم با اباغ تعرفه 
جدید در آغاز سال، شرایطی فراهم شود که مراکز 

معاینه فنی بتوانند به حیات خود ادامه دهند.
مقدم اضافه کرد: اگــر این تعرفه ها افزایش پیدا 
نکند مراکز معاینه فنی در بخش نیروی انسانی 
و نگهداری تجهیزات در شــرایط اســتاندارد با 
مشکات جدی مواجه می شوند و با توجه به اینکه 
در وضعیت کنونی نوع تعرفه ها به گونه ای است 
که هزینه ها را پوشش نمی دهد؛ لذا بدون تردید 
این مراکز معاینه فنی به سمت کاهش کیفیت 
کار و تخطی از ضوابط دستورالعمل های اباغی 

دولت در این ارتباط سوق داده می شوند. 
مدیرعامل ستاد معاینه فنی شهر تهران با تاکید 
بر این که سال گذشته حدود ۴۰ درصد افزایش 
هزینه داشتیم اما تعرفه های سال جاری با توجه 
به افزایش قیمت های جدید باید مجددا تعریف 
شــود، اظهار کرد: دو سال اســت که تعرفه ها 

تغییری نکرده و در برخی مراکز که زمین مرکز 
استیجاری است، هزینه ها بیش از ۱۰۰ درصد 
افزایش یافته اســت و امیدواریم شاهد افزایش 
بیش از ۶۰ درصد تعرفه ها در سال جدید باشیم 

تا به نقطه سر به سر دو سال قبل برسیم.
او در پاسخ به این سوال که چه دلیلی وجود داشت 
که تعرفه ها دو سال است که افزایش پیدا نکرده؟، 
گفت: براساس ضوابط موجود تغییر تعرفه معاینه 
فنی از زمان پیشــنهاد آن توسط وزارت کشور 
و وزارت راه و شهرســازی تا تصویب آن توسط 
دولت شامل فرایندی است که در سال گذشته 
این مسئله با تاخیر انجام شــد؛ چرا که بارها و 
بارها بررسی تعرفه ها در شورای رقابت و سازمان 
حمایت بررسی شد و طرح پیشنهادی مدام در 
رفت و آمد بود تا اصاح شــود تا به انتهای سال 
رسید و در نهایت این کار به دلیل پایان سال اتفاق 
نیفتاد. البته در سال جدید مجددا تعرفه ها توسط 
دو وزارتخانه به دولت پیشنهاد شده و این مسئله 

در حال طی مراحل قانونی است.

در آستانه روز ملی مبارزه با دخانیات تشریح شد

افزودن گراس به تنباکوهای معسل

حیات معاینه فنی در گروی اصلاح تعرفه ها

چرا داشتن کبدی سالم مهم و 
ضروری است؟

یک متخصص تغذیه گفت: کبد یکی از ارگان های ضروری و مهم 
بدن به شمار می رود که نقص آن باعث اختال در کل بدن می شود، 
پس بهتر اســت مواد مضر برای کبد را از رژیم غذایی خود حذف 

کنیم.
سمیرا مرادی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: کبد یکی از اندام های 
ضروری در بدن است که در داشتن دستگاه گوارش سالم و پرکار 
بسیار کمک می کند و به همین دلیل حفظ کبد یک امر ضروری 

برای سالم ماندن است.
او با اشاره به این که کبد یک ارگان مهم و ضروری برای حذف سموم 
در جریان خون است چرا که همانند یک فیلتر عمل می کند، عنوان 
کرد: همچنین کبد ویتامین ها و مواد معدنــی را در بدن ذخیره 
می کند و قندهای ذخیره شــده را در صورت نیــاز بدن به انرژی 

تبدیل می کند تا نیاز بدن را رفع کند.
مرادی افزود: داشــتن کبدی ســالم، می تواند یک عامل مؤثر در 
داشتن وزنی مناســب و مطلوب، همچنین لازم است بدانید که 
داشتن رژیم ناســالم می تواند منجر به بیماری های کبدی مانند 

هپاتیت، سیروز، کبد چرب و یا حتی سرطان شود.
این متخصص تغذیه عنوان کرد: از جمله مواد غذایی و غذاهایی که 
مانع داشتن کبدی سالم می شوند می توان به الکل، نمک، شکر، آرد 
سفید و تصفیه شده، چربی های اشباع شده، غذاهای بسیار تند، 

سرخ شده و داروها اشاره کرد.
او با اشاره به این که با نوشیدن نوشیدنی های الکلی عملکرد طبیعی 
کبد مختل می شــود، بیان کرد: الکل می تواند با استفاده از مواد 
ساختاری اش سلول های کبد را از بین ببرد که نتیجه آن می تواند 

ایجاد بیماری هایی اعم از هپاتیت یا سیروز باشد.
مرادی با اشاره به این که مصرف بیش از حد نمک می تواند منجر 
به افزایش فشــارخون و ابتا به بیماری های کبدی شــود، اظهار 
کرد: بنابراین قبل از خوردن مواد غذایی و خوراکی که خریداری 
می کنید، برچسب پشت آن ها را مطالعه کنید تا از میزان نمکی که 

در آن استفاده شده مطلع شوید.
این متخصص تغذیه با اشاره به این که شکر برای سامت کبد مضر 
است، ادامه داد: خوردن دسرهای شیرین، نوشیدنی های شیرین، 
آب نبات و سایر مواد شــیرین دیگر که با استفاده از شکر فرآوری 
شده اند، کاماً خطرناک هستند و می توانند کبد را به خطر بیندازند 

و حتی باعث برخی بیماری های کبدی مانند فیبروز شوند.

آمار جهانی ابتا به هپاتیت حاد با منشاء 
ناشناخته در کودکان به ۶۵۰ مورد افزایش 

یافته است.
WHO(در  به گزارش ایسنا، سازمان جهانی بهداشت )
گزارشی اعام کرد: دستکم ۶۵۰ مورد ابتا به هپاتیت حاد 
با منشاء ناشناخته در کودکان ۳۳ کشور شناسایی شده که 
نسبت به آخرین به روزرسانی بین المللی، حدود یک هفته 
پیش، ۳۶ مورد افزایش یافته است. نتایج بررسی های ۹۹ 
مورد دیگر مشخص نشده است.هفته گذشته مرکز کنترل 
و پیشگیری از بیماری های اروپا در مجموع ۶۱۴ مورد ابتا 
به هپاتیت را که در ۳۰ کشور تحت بررسی قرار دارد، گزارش 
کرد.در گزارش سازمان جهانی بهداشت آمده است که حدود 
یک سوم موارد یعنی ۲۲۲ مورد در انگلیس و ۲۱۶ مورد دیگر 
در ایالات متحده گزارش شده است.بر اساس گزارش های به 
روز شده، تحقیقات بین المللی نشان می دهد اکثر کودکان 
در ماه های مارس و آوریل بیمار شده اند. سازمان جهانی 
بهداشت در خصوص علت این بیماری اعام کرده است: 
مواردی که اکنون در حال بررسی هستند به نظر می رسد 
با آنچه پزشکان پیش از این دیده اند، متفاوت است. عائم 
هپاتیت به سرعت بروز می کند و به نظر می رسد از نظر 
بالینی شدیدتر باشد و نسبت بیشتری از کودکان به نارسایی 
کبدی مبتا می شوند.بیشتر کودکان مبتا حدود ۷۵ درصد 
خردسال و زیر پنج سال هستند. بیشتر آنها پیش از اینکه 
بیمار شوند، سالم بودند. ویروس های متداولی که باعث 
هپاتیت می شوند، مانند هپاتیت A، B، C، D و E، در این 
کودکان رد شده  است. به نظر می رسد قوی ترین ارتباط بین 
موارد، ویروسی به نام آدنوویروس ۴۱ باشد که به عنوان عامل 
مشکات معده مانند اسهال و استفراغ شناخته شده است.
به گزارش شبکه خبری CNN، اما متخصصان بر این باورند 
که آدنوویروس ۴۱ نمیتواند عامل بدیهی باشد زیرا هرگز 
مشخص نشده که این عامل بیماری در کودکانی که سیستم 

ایمنی ضعیفی ندارند، باعث هپاتیت شود.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی توضیحاتی 
پیرامون میزان آمادگی سازمان تامین اجتماعی 
برای جبران افزایش قیمت دارو برای مردم در پی 
تغییر نظام ارزی ارائه و اظهار کرد: سازوکارها و زیرساخت هایی 
که باید در این شرایط فراهم باشد، تقریبا در حال پیش بینی 
است و پس از طی مدت زمان مورد نیاز برای فراهم شدن 

زیرساخت ها، طرح به معنای عملیاتی، آماده اجرا می شود.
میرهاشم موسوی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر میزان آمادگی سازمان تامین اجتماعی برای جبران 
افزایش قیمت دارو برای مردم در پی تغییر نظام ارزی اظهار 
کرد: در زمینه مدیریت موضوع تفاوت قیمت ارز در دارو، 
جلسات مستمر و مکرری با سازمان غذا و دارو و وزارت 
بهداشت در جریان است. او افزود: سازوکارها و زیرساخت هایی 
که باید در این شرایط فراهم باشد، تقریبا در حال پیش بینی 
است و پس از طی مدت زمان مورد نیاز برای فراهم شدن 

زیرساخت ها، طرح به معنای عملیاتی، آماده اجرا می شود.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه منابعی در 
قانون پیش بینی شده است تا تفاوت ناشی از تغییر قیمت 
ارز دارو از طریق بیمه ها جبران شود و مردم متحمل افزایش 
هزینه دارو نشوند گفت: این منابع در قانون بودجه کشور 
در سال ۱۴۰۱ تعریف شده و همانطور که گفته شد تعیین 
سازوکار آن نیز توسط وزارت بهداشت، سازمان برنامه و بودجه 
و با مشارکت ما و سازمان بیمه سامت به عنوان دو بیمه گر 

پایه در حال پیش بینی است.
موسوی افزود: قرار است اگر این طرح تحولی بزرگ بخواهد 
عملیاتی شود یک پیش پرداخت به بیمه ها داشته باشند و ما 
این پیش پرداخت را در اختیار طرف قراردادهای دارویی مان 
قرار دهیم و مردم مبلغی اضافه بر  قیمت دارو در شهریور 
۱۴۰۰ پرداخت نکنند. در واقع دولت این تفاوت قیمت را از 

طریق بیمه ها برای مردم جبران خواهد کرد.
او درباره تخمین منابع لازم برای جبران افزایش قیمت  
مذکور نیز گفت: عددی که برای جبران تفاوت قیمت نرخ ارز 
ترجیحی اعام می شود حدود ۷۳ هزار میلیارد تومان برای 
دارو و تجهیزات است که بنا به عدد و رقمی که در روندکاری 
داشتیم حدود ۶۰ درصد آن باید در اختیار تامین اجتماعی قرار 
بگیرد که در این صورت مردم متحمل هزینه بیشتری نشوند.

افزایش کودکان مبتلایان
 به هپاتیت حاد با منشاء نامعلوم 

در جهان

میزان آمادگی تامین اجتماعی 
برای جبران افزایش قیمت دارو

خبر

خبر

خبر

سنا
  ای

س:
عک

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک زرند

ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و   ۳ ماده  اگهی موضوع 
برابر  رسمی  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
قانون  موضوع  دوم   هیات   ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۰۸۰۰۳۵۴۱ شماره  رای 
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
تصرفات  زرند  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
فرزند  سراپرده  علینژاد  شکوفه  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
به  خانه  یکباب  در  زرند  از  صادره   ۱۱ شناسنامه  شماره  به  حسین 
زرند  در  واقع  اصلی   ۶۲۷۲ پلاک  از  مترمربع   ۳۲۹.۲۵ مساحت 
آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  متری   ۱۶ فردوس کوچه  خیابان 
علی شفیعی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
اعتراض خود  به مدت دو ماه  اگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند 
ماه  یک  مدت  رسید ظرف  اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسلیم  تاریخ  از 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
م/الف ۱۳

اول:1401/2/24 نوبت  انتشار  تاریخ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/3/8
اداره ثبت اسناد و املاک  نیا رییس  حسین توحیدی 
زرند شهرستان 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک باب خانه  دارای 
اصلی   -۴۹۷ از  فرعی  پلاک۱۵۳۸- 
شهر  آباد  نورک  در  واقع  مساحت۳۲۳.۲۳  به 
مورد  کرمان   ۴۶ بخش  چهار  قطعه  گنج  قلعه 
فرزند  کهنعلی  احمدی  بهاره  خانم  تقاضای  
به  ۳۱۵۰۴۰۲۳۳۶نیاز  ملی  شماره  به  دادمحمد 

تحدید حدود دارد .
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
پلاک  تحدیدحدوداختصاصی  ۱۴۰۱/۰۲/۳۱آگهی 
ساعت  از  آن  تحدید  وعملیات  منتشر  فوق  
۱۴۰۱/۰۴/۱۵در  مورخه  شنبه  روزچهار  ۸صبح 
مالک  به  لذا  آمد،  خواهد  عمل  وبه  محل شروع 
در  میشود که  اخطار  مذبور  رقبه  مجاور  ومالکین 
ملک  وقوع  درمحل  آگهی  این  در  مقرر  موعد 
ارتفاقی  وحقوق  بر حدود  چنانچه کسی  و  حاضر 
تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن 
۳۰روز  لغایت  تحدیدی  مجلس  صورت  تنظیم 
واملاک  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود  واخواهی 
شود  ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم  کهنوج 
،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور 

. نیست  ادعایی مسموع  هرگونه 
1401/03/08 یکشنبه   : انتشار  تاریخ 
 علی رحمانی خالص 
اسناد واملاک شهرستان کهنوج  ثبت  اداره  رئیس 
م الف:511

آگهی تحدید حدود اختصاصی
مغازه  ساختمان  ششدانگ  چون 
ساز   نیمه  فوقانی  طبقه  بر  مشتمل 
به  اصلی   -۴۹۷ از  فرعی  پلاک۱۳-  دارای 
آباد  نورک  در  واقع  مربع   مساحت۱۳۶.۶۶متر 
کرمان   ۴۶ بخش  چهار  قطعه  گنج  قلعه  شهر 
فرزند  نژاد   احمدی  وهب  اقای  تقاضای  مورد 
به  ۳۱۶۰۴۶۲۸۲۱نیاز  ملی  شماره  به  دادخدا 

تحدید حدود دارد .
مورخ  مالک  کتبی  درخواست  حسب  لذا 
پلاک  تحدیدحدوداختصاصی  ۱۴۰۱/۰۳/۰۲آگهی 
ساعت  از  آن  تحدید  وعملیات  منتشر  فوق  
۱۴۰۱/۰۴/۰۹در  مورخه  شنبه  روزپنج  ۸صبح 
به مالک  لذا  آمد،  وبه عمل خواهد  محل شروع 
در  اخطار میشود که  رقبه مذبور  ومالکین مجاور 
ملک  وقوع  درمحل  آگهی  این  در  مقرر  موعد 
ارتفاقی  حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق 
تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن 
۳۰روز  لغایت  تحدیدی  مجلس  صورت  تنظیم 
واملاک  اسناد  ثبت  اداره  به  را  خود  واخواهی 
شود  ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم  کهنوج 
،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور 

نیست.  مسموع  ادعایی  هرگونه 
1401/03/08 یکشنبه   : انتشار  تاریخ 
 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد 
. واملاک شهرستان کهنوج 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در ان دارای پلاک۱۵۶۹- فرعی 
فاریاب  شهر  فاریاب   در  واقع  مربع   مساحت ۵۹۴.۸۵متر  به  اصلی   -۱۵۷ از 
قطعه دوبخش ۴۶ کرمان مورد تقاضای اقای حسین تاجیک   فرزند عباس  به شماره ملی 
۳۱۶۰۸۰۵۱۹۰نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۰۲آگهی 
تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشر وعملیات تحدید آن از ساعت ۸صبح روزسه شنبه 
مورخه ۱۴۰۱/۰۴/۰۷در محل شروع وبه عمل خواهد آمد، لذا به مالک ومالکین مجاور رقبه مذبور 
اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی درمحل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود 
وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 
۳۰روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود 

،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست
1401/03/08 یکشنبه   : انتشار  تاریخ 
 علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج .

آگهی تحدید حدود اختصاصی
از  فرعی  پلاک۱-  دارای  مزروعی    وزمین  وباغ  خانه  باب  یک  چون ششدانگ 
گنج  قلعه  شهر  بندوک   در  واقع  مربع   مساحت۱۳۹۹۹متر  به  اصلی   -۴۶۵
قطعه چهار بخش ۴۶ کرمان مورد تقاضای اقای عباس مولائی فرزند پیرداد به شماره ملی 
۳۱۶۰۵۶۲۰۳۴نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۰۲آگهی 
تحدیدحدوداختصاصی پلاک فوق  منتشر وعملیات تحدید آن از ساعت ۸صبح روز شنبه مورخه 
۱۴۰۱/۰۴/۱۱در محل شروع وبه عمل خواهد آمد، لذا به مالک ومالکین مجاور رقبه مذبور اخطار 
میشود که در موعد مقرر در این آگهی درمحل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق 
ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت ۳۰روز 
واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر 

این صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست
 تاریخ انتشار : یکشنبه 1401/03/08
علی رحمانی خالص – رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج .

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای محمدرضا راغب فرزند عباس مالک ششدانگ 
پلاک ۴۱۲۲ فرعی ا ۵ اصلی واقع در بخش ۴ کرمان 
که سند مالکیت آن به شماره ۲۹۷۱۸۴  دفتر ۲۴۱ صفحه ۵۸۴ 
صادر و تسلیم گردید و به موجب اسناد ۳۲۵۸۸ -۱۳ /۱۲ /۱۳۹۲ 
دفترخانه ۹۰ کرمان بنفع بانک تجارت و ۱۲۴۲۸۰ -۰۵ /۱۲ /۱۳۹۴ 
شده  ثبت  استان کرمان  نفت  شرکت  بنفع  ۱  کرمان  دفترخانه 
شده  امضا  تصدیق  محلی  استشهاد  برگ  دو  تسلیم  ضمن  و 
مفقود  نامعلوم  بعلت  مزبور  پلاک  مالکیت  سند  است  مدعی 
به  لذا  نموده  المثنی  مالکیت  سند  درخواست  و  رفته  بین   /از 
نوبت  یک  در  مراتب  ثبت  قانون  نامه  آیین   ۱۲۰ ماده  استناد 
مدعی  چنانچه کسی  تا  میشود  آگهی  ذیل  در  مندرج  تاریخ  در 
مالکیت  سند  وجود  یا  الذکر  فوق  ملک  به  نسبت  معامله  انجام 
نزد خود میباشد ظرف مدت ۱۰ روز پس از انتشار آگهی به اداره 
ثبت شهرستان کرمان مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل 
مدت  از  پس  الا  و  نمایند  تسلیم  معامله  سند  یا  مالکیت  سند 
المثنی اقدام خواهد شد .  مذکور نسبت به صدور سند مالکیت 

انتشار:08 /03 /1401 تاریخ 
نارويي اصغر 

1 كرمان  سرپرست ثبت اسناد و املاك منطقه 
افشارمنش مصيب  ازطرف، 

رونوشت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در 
استان کرمان جهت اطلاع و ارسال پاسخ
آگهی:1323953 شناسه 
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خبرخبر

جمیل رســتمی که فیلــم »بی تار« به 
دلیل اختاف هایی هنوز تکمیل نشده 
و اجازه ساخت مســتندی از قتل بابک 
خرمدین را هم پیدا نکــرد، قصد دارد 
یک فیلم سینمایی جدید و یک سریال 

برای شبکه نمایش خانگی بسازد.
جمیل رســتمی که این روزها مشغول 
نوشــتن برای پروژه هــای جدید خود 
اســت در گفت  و گویی با ایسنا درباره 
ســرانجام فیلــم ســینمایی »بی تار« 
کــه ســال ۱۳۹۸ در مرحله ســاخت 
بود توضیــح داد: به دلیــل اختاف با 
تهیه کننــده چند روزی از فیلمبرداری 
باقی مانده که البته  اگر هم نتوانیم کار 
را پیش ببریم  با ویــژوال افکت دقیق 
می توان جایگزین کرد ولی صحنه های 
آخر فیلم به اســتناد  مصوبه فارابی که 
پروژه را حمایت مالی کرده، باقی مانده 
است. در این فیلم بســیاری از عوامل 
حرفه ای و مطرح ســینما مثل محمود 
کاری، جهانگیر میرشــکاری، عباس 
بلوندی همــکاری کردند و متاســفانه 
به پشــتوانه فیلم »ســرو زیــر آب« با 
تهیه کننــده همــکاری کردیم که فعا 
مشکل ما در شورای حل اختاف خانه 

سینما در دست بررسی است.
او که بــه تازگی بــرای دریافت پروانه 
ساخت فیلم »ژانی گه ل« که در خارج 
از ایران تولید شــده و در سال ۲۰۰۸ 
به اسکار معرفی شــده بود، به سازمان 
سینمایی درخواست مجوز داده است، 
درباره فعالیت هــای جدیدش گفت که 
 قصــد دارد یک فیلم ســینمایی و یک 
سریال برای شــبکه نمایش خانگی را 
شروع کند و گفت :  امیدوارم به زودی 

بتواند آن ها را به پیش تولید برساند.
رستمی درباره اینکه چه شده که او هم 
از سینما سراغ شــبکه نمایش خانگی 
رفته است؟ گفت: به نظر میرسد شبکه 
نمایــش خانگی بازار داغ تری نســبت 
به ســینما دارد چون اقتصاد، ســتون 
اساســی سینماســت. البته این شبکه 
هم - با احترام به دوســتان - وضعیتی 
دارد که انگار باید ۳۰ سال را هم آنجا 
طی کنید. یک دنیای دیگر و انگار یک 
کشور دیگری است. سختی های خاص 
خــودش را دارد و ما فعــا در مرحله 

نگارش فیلمنامه و رایزنی هستیم.
او افــزود: در هفته هــای آینده برای 
گرفتــن مجوز اقــدام می کنیــم ولی 
هنوز بــا پلتفرمــی صحبــت نکردیم 
چون مــا تعیین کننده بازار نیســتیم، 
بخصوص آنکه، نوع فیلمســازی که من 
با آن شــناخته می شــوم ممکن است 
خیلی زیاد باب دل همه نباشــد و قطعا 
نگرانی هایــی دارند که ما هنری ســاز 
هســتیم و شــاید مخاطــب را خوب 

نشناسیم؛ البته از نظر آن ها.
کارگردان »مرثیه برف« که یک سریال 
اجتماعــی را خواهد ســاخت، درباره 
اینکه آیا نمی خواهد سراغ ژانر کمدی 
که این روزها بیشتر طرفدار دارد برود؟ 
گفت: من توانایی ساخت کمدی ندارم 
ضمن اینکه بــه نظرم همه دوســتان 
پخش کننــده و ســازنده )کمدی( در 
سینما، خودشــان هم خوب می دانند 
که چه می کنند و فقط شــرایط روز و 
روزمرگــی را می بینند کــه صندلی ها 
از مخاطب پر اســت ولی نمی دانند چه 
آســیب هایی با این نوع آثار به سینما 
می زننــد. ایــن کار مثــل موریانه در 
حال خــوردن و از بین بــردن فرهنگ 
و سینمای کشــور است که بیش از صد 
ســال برای آن زحمت کشــیده شده 

است.
او در پایــان دربــاره مســتندی کــه 
می خواســت از ماجــرای قتــل بابک 
خرمدین که به دســت والدینش کشته 
شد، بســازد هم گفت: چند جلسه نزد 
مقامات وزارت دادگســتری رفتم که 
خیلی هــم محبت کردند و اســتقبال 
کردند ولی در آخر یک نــه محترمانه 
به من گفتند که قانون اجازه نمی دهد 
بویژه آنکــه از این دســت پرونده ها با 
شــرایط ســخت تر و پیچیده تر بسیار 
زیاد اســت اما این یک مورد به خاطر 
شخص بابک خرمدین و توجه رسانه ها 
مطرح شــد. البته من هم قصد نداشتم 
به لحاظ خبری روی این اتفاق کار کنم 
بلکه می خواســتم با بعُد ســینمایی و 
روانکاوانه قضیه را ببینم که متاســفانه 
نشد. همچنین ستون اصلی روایتی که 
من در نظر داشــتم پدر بابک خرمدین 
بود که از دنیــا رفت و دیگر شــرایط 

مهیا نبود.

ثر را به زودی در  ین ا گروه نمایشی »صنم آقا« اجرای ا
یکی از استان های کشور آغاز می کند تا با امید به اجرا در 
ن روی صحنه  بستان در تهرا خر تا وا شهرهای مختلف، ا

رود.
بدی و تهیه کنندگی  نی حسن عا رگردا « به کا قا »صنم آ
وحید لک مدتی است که برای اجرا آماده شده ولی قرار 

است شروع کار با استان خراسان شمالی باشد.
حسن عابدی در گفت وگویی با ایسنا در این باره بیان کرد: 
نمایش »صنم آقا« در دو ماه گذشته در تهران تولید شده 
ولی برخاف رویه معمول اجراها، من و آقای لک تصمیم 
ین نمایش را در سطح استان های دیگر  گرفتیم اجرای ا
آغاز کنیم؛ چرا که این نوع تبادل تئاتر میان استان ها برای 
ما اهمیت داشت، براین اساس تاکید داشتیم که بازیگران 
نیِ ساکن  ستا ز میان بهترین های ا ا هم ا ین نمایش ر ا
ین ظرفیت استفاده شود. ز ا نتخاب کنیم تا ا ن ا در تهرا
ین ترتیب برعکس روال عادی که نمایش های تولید  به ا
تهران صرفا در سالن های همین شهر روی صحنه می رود 
و شاید بعد در شهرهای دیگر اجرا شود، ما کار خود را آخر 

تابستان در تهران اجرا خواهیم کرد.
لی شروع  سان شما ز خرا « ا قا جرای »صنم آ : ا فزود و ا ا
ر  ین کا ز ا ستقبال ا مادگی ا ستان آ ین ا می شود که در ا
وجود داشت. نمایش از نهم تا دوازدهم خرداد،  هشت اجرا 
دارد و بعد در چند استان دیگری که صحبت  شده ادامه 

خواهیم داد. 
وی درباره اینکه چه پیش بینی ای از اجرای نمایشی تازه 
تولید در خارج از تهران دارد، گفت:  این ماجرا تا حدودی 
به هدف من و آقای لک به عنوان تهیه کننده بر می گردد 
که در دو سه سال اخیر بخاطر شیوع کرونا تبادل تئاتری 
و اعزام گروه ها میان استان ها قطع شد، ما خیلی به دنبال 
درآمد نیستیم یعنی گروه این آمادگی را دارد که با شرایط 
ا کند تا تجربه ای  جر ا ا ند نمایش ر ا ستان بتو یژه هر ا و
د گروه  فرا ین معنی که ا لبته تجربه نه به ا داشته باشد؛ ا
بی تجربه باشند بلکه می خواهیم یک تئاتر در ایران بچرخد 
یی استان ها نیز در آن مشارکت کنند . به  و عوامل اجرا
گفته عابدی »صنم آقا« داستان زنی به نام صنم است که 
نه  هنگام بمباران هوایی سال ۱۳۶۵ تهران در محله خزا
و در حالی که باردار بوده همسرش شهید می شود ولی او 
دچار فراموشی می شود و سال ها به دنبال شوهر گمشده 

خود می گردد.
ز  یی ا ور شد که سمیه رضا دآ ین نمایش یا ن ا رگردا کا
بازیگران کرمانشاهی، احمد جعفری از ایام و سیمین به فر 
از بازیگران کرد که همگی ساکن تهران هستند در »صنم 

آقا« بازی می کنند.
محمد شاکری )مشاور کارگردان(، مسعود زمانی )طراح 
صحنه(، اردوان زینی سوق )مجری طرح( و علی یزدانی 

)مدیر تولید( از دیگر عوامل این نمایش هستند.

جمیل رستمی در گفت وگو با ایسنا »صنم آقا« ایران را دور می زند
مطرح کرد

منتفی شدن مستند 
»خرمدین« و حکایت 

کمدی هایی که مثل 
موریانه سینما را می خورند حسـن ذوالفقاری با دادن هشـدار دربـاره خطر نابودی 

بسـیاری از مباحـث فرهنـگ عامّـه از لـزوم تاسـیس 
نهادی کـه تمام مـواد فولکلوریـک ایرانی را گـردآوری 

و حفـظ کنـد، می گویـد.
به گزارش ایسـنا، »سـازمان ملّی فولکلـور« نهادی بود 
که در خردادمـاه ۱۳۴۶ در تهران افتتاح شـد اما بعدها 

که تعطیل شـد چیزی جایگزینش نشـد.
حالا هم فرهنگ و ادبیات عامّه، موسـیقی و رقص های 
محلی بـا بی سـامانی مواجه اند و بسـیاری از آثـار ادبی 
و شـنیده ها و قصّه هـا در گـذر روزگار محو می شـوند. 
در همین راسـتا، حسـن ذوالفقاری، اسـتاد دانشـگاه و 
پژوهشـگر زبـان و ادبیات فارسـی بـه ایسـنا می گوید: 
وجـود چنین نهـادی، بـه چند دلیـل و برای چنـد کار 
حتمـاً لازم اسـت؛ اول این کـه سیاسـت ها، برنامه های 
کان و رویکردهـا در آن جا پیش بینی شـده و فرهنگ 
عامّه مطالعه و تقویت شـود. از این رو، رشـته تحصیلی 
»ادبیات عامّه« تاسیس شـد. برنامه این رشـته را خودِ 
مـن نگاشـتم و وزارت علوم تصویـب کـرد و هم اکنون 
در دانشـگاه ها، کارشناسی ارشـد زبـان و ادبیـات 
عامّـه تدریـس می شـود. در حال حاضـر، در دانشـگاه 
تربیت مـدرس، پنجمیـن دوره ایـن رشـته در حـال 
اجراسـت. تاسـیس مجله اقدام دیگری بود که ما مجله 
علمی-پژوهشـی »فرهنگ و ادبیات عامّه« را تاسـیس 
کردیم که جایـگاه خوبـی در مجـات دارد. همچنین 
دانشـنامه فرهنگ مردم ایران تدوین شـد کـه تاکنون 
شـش جلـد از آن منتشـر شده اسـت. هرکـدام از ایـن 
کارها، اقدامـی موثر در توسـعه علمی مباحـث ادبیات 
عامّه اسـت. در انجمن ترویج زبان فارسـی هم کارگروه 
فرهنـگ و ادبیـات عامّـه مشـغول بـه فعالیـت اسـت 
کـه برنامه هـا و نشسـت هایی در ایـن زمینـه برگـزار 
می کنـد. همه ایـن فعالیت هـا مسـتلزم این اسـت که 
در یک انجمـن واحد تجمیع شـود و سیاسـت گذاری، 
برنامه ریزی، جمـع آوری، گـردآوری و از همـه مهم تر، 

آرشـیو کردن در آن جا سـاماندهی شـود.
او در ادامه تاکید دارد:  بسـیاری از مباحث فرهنگ عامّه 
در خطر نابودی هسـتند. اگـر انجمنی توان و پشـتوانه 
مالـی نداشـته  باشـد، نمی توانـد از این وظیفـه خطیر 
پشـتیبانی کند. نهادهایـی مانند میـراث فرهنگی که 
بودجه هـای مخصوص بـرای این امـور دارنـد، باید این 

کارها را انجام دهند. نهادهای مسـتقل هم می توانند و 
باید اتاق فکر و بازوهایی باشـند برای گردآوری سامانه  
جامـع و منسـجم مـواد فولکلوریـک. دوره کاربـرگ و 
فیش نویسـی و... گذشـته و همـه  داده هـای مـا بایـد 
الکترونیک و نـرم افـزاری باشـد. افراد زیادی هسـتند 
که عاقه مندند تا در شـهرها و مناطقِ خودشـان، مواد 
فولکلوریـک مانند رسـوم، مثل هـا، رقص، موسـیقی، 
داسـتان، شـعر،  ترانـه، افسـانه، چیسـتان و غیـره را 
جمع آوری کننـد و در این بانک اطاعاتـی ثبت کنند. 
در درس نامـه رشـته ادبیـات عامّـه نحـوه جمـع آوری 

اطاعـات فولکلوریـک نیز آمـوزش داده می شـود. 
تاسیس سازمانی برای حفظ مواد فولکلوریک 

بسیار مهم است
ذوالفقاری می گوید: تـا پنج دهه قبـل، اقدامات خوبی 
در این زمینه صورت گرفت و آرشـیوهایی بـه جا ماند. 
اما شـوربختانه بخـش اعظمـی از این آرشـیوها اکنون 
گـم شـده و معلـوم نیسـت کجاسـت! تمـام داده های 
تاریخی ما نیازمند سـازمانی  اسـت که تنها این وظیفه 
را بر عهده داشـته  باشـد و به صورت کامـاً اختصاصی، 
به رویدادهـای فرهنـگ عامـه بپـردازد. وزارت میراث 
فرهنگـی، گردشـگری و صنایـع دسـتی می توانـد به 
ایـن حـوزه نزدیـک باشـد، امـا از آن جایی که هـزاران 
دسـتورکار دارد و احیـای سـنّت های فولکلوریـک، 
در آخریـن رده هـا قـرار می گیـرد و جـزو اولویت های 

نخسـتین نیسـت، بودجه ای بـه آن نمی رسـد.
اسـتاد دانشـگاه تربیـت مـدرس توضیـح می دهـد: به 
مقولـه فرهنـگ و هنر قومـی، خصوصـاً رقـص و آواز و 
موسـیقی، بی اعتنایـی می شـود. مـا تاکنـون تعـداد 
زیـادی از نوازنده های محلـی را از دسـت داده ایـم. اگر 
بنا باشـد تا به انـدک افـراد باقی مانده بی توجهی شـود 
و ناشـناخته بمانند و آثارشان ضبط نشـود، این هنرها 
از دسـت می رونـد. در گذشـته، هنرمنـدان میـراث 
هنـری خـود را بـه فرزندان شـان می سـپردند تا حفظ 
شـود، اما امروزه و به دلیل شـرایط نابسـامان اقتصادی 
چنین کاری ممکن نیسـت زیـرا اکثر ایـن هنرمندان 
در فقـر و فاقّـه زندگـی می کننـد و درآمـدی ندارنـد. 
اغلـب نوازنـدگانِ محلـّی مـا در ایـران با تنگدسـتی و 
بیمـاری روزگار می گذراننـد و حتـی از ضمانـت بیمه 
نیـز بهره مند نیسـتند؛ بزرگانـی که بـه اروپـا رفته اند، 
مـدال گرفته انـد و در جهـان شناخته شـده اند امـا در 
ایران کسـی به آن هـا توجهـی نکرده اسـت. مـا از این 

هنرمندان کـم نداریـم؛ ده ها گـروه نوازنـده محلیّ در 
ایران هسـتند که کاماً حرفـه ای عمـل می کنند ولی 
حمایـت نمی  شـوند. اگـر تنهـا بخشـی از ابـزار و آلات 
موسـیقی مقامی و سـنتی را در سراسـر ایران به عنوان 
نمونه در یک مجموعه گـردآوری کنیم، مـوزه بزرگ و 
ارزنده ای از آلات موسـیقی خاص ایـران گردآورده ایم؛ 
بـا نام هـا و کارکردهـای خـاص. رقص هـای محلی هم 
از گزنـد این آسـیب ها در امـان نمانده انـد و رقص های 
جدید جای شـان را گرفته  اند. پیش از ایـن در مجالس 
بـزم و شـادی بیشـتر رقص هـای محلـّی رایـج بـود و 
حـالا دیگـر نیسـت. بنـده در شـعر عامـه نیـز تاکنون 
بیـش از ۷۰۰ نـوع و گونـه و آواز محلـی، به صـورت 
شـفاهی، یافتـه  ام کـه اغلـب ناشـناخته  اند. بـه رغـم 
تاش های گذشـتگان در گردآوری افسـانه ها و متل ها 
و اسـطوره ها، هنـوز بسـیاری از روایت هـا ضبـط و 
طبقه بنـدی علمی نشـده اند. بنـده با وجود گـردآوری 
صدهزار مَثَل و انتشـار آن هنوز معتقـدم همین مقدار 
مثل زنـده در زبان مردم هسـت و این گنجینه بی  نظیر 
ایرانـی انتهـا نـدارد. در حـوزه  هنرهـای قومـی همین 
مشـکل وجـود دارد و ایـن یعنـی این رشـته سـرِ دراز 
دارد که اگـر این ها گـردآوری و شناسـنامه دار بشـوند 
و مطالعـات علمـی روی آن هـا انجـام گیـرد و به طـور 
دقیق ریشـه یابی شـوند، می  توان گفت کمـی به غنای 
فرهنـگ شـفاهی نزدیـک شـده  ایم. تنـوع فرهنگـی، 
هنـری و اقلیمـیِ ایـران میـراثِ ارزنـده و نایابی سـت 
کـه بـه ده هـا دلیـل بـه آن بی  توجـه بوده  ایـم. وارد هر 
مقوله ای بشـویم، همین قـدر درازا دارد. پس بایسـتی 
یک سـازمان بـزرگ با بودجـه ای کافـی و وافـی از این 

پروژه هـا حمایـت کنـد. ایـن نهـاد نمی  توانـد و نبایـد 
دولتی باشـد. بخـش خصوصی بـا حمایت دولـت قادر 

به ایـن کار اسـت.
او ادامـه می دهـد: یکـی از مشـکات ایـن اسـت کـه 
انجمن هایـی که می تواننـد در زمینه احیـای هنرهای 
فولکلوریـک شـکل بگیرند، یـا می تواننـد انجمن های 
علمـی باشـند، از وزارت علوم مجـوز می گیرنـد. ما در 
حال حاضـر تعداد زیـادی از این انجمن هـا داریم، مثل 
انجمن اسـتادان زبـان و ادبیـات، انجمن نقد ادبـی و... 
که اغلـب در حـوزه ادبیـات فعالیت می کنند. بخشـی 
از کار »انجمـن انسان شناسـی« نیـز بـه ایـن حـوزه 
مربـوط می شـود. بخـش دیگـر انجمن هـا و نهادهای 
خودجوشـی ماننـد NGO هـا هسـتند کـه فعالیت 
این بخش مهم تر از دیگـر نهادهاسـت و تمرکز و تکیه 
بیشـتری می طلبد، وگرنه انجمن های دولتـی با رفتن 
یـا آمدن های متعـدد مسـئولان و تغییر سیاسـت ها و 
مشـکات اداری که می  دانیـد و می  دانیـم، نمی توانند 
موثر باشـند. به هرترتیب، نهاد حمایتگـرِ فرهنگ عامّه 
بایـد از دلِ عامّـه مـردم بلند شـود و گرداننـدگان باید 
از دلِ همیـن فرهنـگ باشـند. انجمـن فولکلـورِ ایران 

می بایسـت زیـر نظر بخـش خصوصی باشـد.
حسـن ذوالفقـاری می گویـد: بنده بـا جمعـی از اهالی 
فرهنـگ عامـه و متخصصـان حـدوداً ۲۰ سـال پیش 
اسـاس نامه ای را هـم تنظیـم کردیـم، امـا ایـن نهـاد 
مکان و اعتبـاری می خواهـد، از وزارت ارشـاد و میراث 
فرهنگـی پاسـخ گوی مـا نبودنـد و مـا امیدواریـم 
افرادی که بـه مبحث فولکلـور عاقه مندنـد، از چنین 

مجموعـه ای حمایـت کننـد.

ایران به »سازمان ملّی فولکلور« نیاز دارد
گفت وگو با حسن ذوالفقاری
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ژانـر  کتاب هـای  یوسـفی  محمدرضـا 
را  اسـتریپ ها  کمیـک  و  وحشـت 
کتاب هـای پول سـازی معرفـی می کنـد 
کـه بـا انگیـزه اصلـی  چرخـش سـرمایه 

می شـوند.  تولیـد 
ایـن نویسـنده ادبیـات کـودک و نوجـوان 
و منتقـد ادبـی در گفت وگـو بـا ایسـنا 
دربـاره کتاب هـای کمیـک اسـتریپ کـه 
مخاطبـان زیـادی دارد و بومی سـازی این 
نوع کتاب ها در ایـران اظهار کـرد: این نوع 
کتاب هـا بـرای اذهـان ابتدایـی و عمومی 
تولیـد می شـود و در همـه جـای جهـان 
طرفـدار دارد. نویسـندگان ایرانـی هـم از 
قبـل سـراغ آن هـا رفته انـد. بسـیاری از 
فیلم های سـینمایی هم مبنایشـان چنین 
کتاب هایـی بوده اسـت زیـرا ایـن کتاب ها 
مبتنـی بـر حادثـه هسـتند و پیچیدگـی  
خاصی ندارنـد و سـرگرم کننده بودن وجه 
غالب ایـن کتاب هاسـت و به همیـن دلیل 

مخاطـب عامـش خیلـی زیاد اسـت.
 او بـا مقایسـه رمان هـای عامه پسـند و 
کتاب هـای کمیک اسـتریپ  افـزود: طیف 
خاصـی از نوجوانـان »شـازده کوچولـو« 
می خواننـد و بـه آن عاقه منـد می شـوند 
کـه از مرحلـه کمیـک اسـتریپ گذشـته 
باشـند. ایـن کتاب هـا ماننـد رمان هـای 
عامه   پسـند تیـراژ بالایـی دارنـد، بسـیار 
سـاده نوشـته  می شـوند و بـا تصویـر 
ماجرایـی  داسـتان های  آمیخته انـد، 
دارند و سـرگرم کننده هسـتند بـه همین 
دلیل ناشـران، نویسـندگان و تصویرگران 
فـراوان دارنـد. ناشـران حرفـه ای معمـولا 
بـه ایـن نـوع کتاب هـا نزدیک نمی شـوند 
و بیشـتر ناشـرای بـازاری ایـن کتاب ها را 
چـاپ می کننـد.  یوسـفی بـا بیـان این که 
این نـوع کتاب هـا شـگفت انگیز نیسـتند، 
گفـت: ندیـده ام در زمینه ادبیـات کودک، 
ایـن  کتاب هـا بـه شـکل جـدی بررسـی 
شـوند در صورتـی که لازم اسـت بررسـی 
شـوند. اگـر منفـی برخـورد نکـرده باشـم 
ایـن  کتاب هـا کـودکان را بـا کتـاب آشـنا 
و به ادبیـات عاقه منـد می کننـد. کمیک 
اسـتریپ ها زمینه هـای اولیـه آشـنایی 
کودک بـا پدیده ای بـه نام متن اسـت. این 
نوع ادبیـات کار خـود را می کنـد، هرچند 
مـنِ نوعـی زیـاد بـا آن هـا موافق نیسـتم 
زیـرا ادبیتـی در ایـن کتاب هـا نمی بینـم 
امـا جایـگاه خـود را دارد و تولید می شـود.

ماننـد  کلیدواژه هایـی  دربـاره  او   
هیجان انگیـز و ترسـناک و وحشـتناک 
کـه در عنـوان  بسـیاری از کتاب هـای 

دیـده  نوجوانـان  بـرای  منتشرشـده 
می شـود، توضیح داد: معمـولا کتاب هایی 
کـه شـامل داسـتان پلیسـی، معمایـی و 
ژانـر وحشـت هسـتند، ایـن عنوان هـا را 
دارنـد. ایـن کتاب هـا هـم ماننـد کمیـک 
کتاب هـا،  ایـن  هسـتند.  اسـتریپ ها 
کتاب هایـی در صف انـد؛ کتاب هایـی کـه 
نه سانسـور با آن هـا کاری دارد و نه کسـی 
نظری راجع به شـان دارد. حداقـل در ایران 
این طـور اسـت. انگیـزه اصلـی  تولیـد این 
کتاب ها هـم چرخش سـرمایه  اسـت. این 
کتاب هـا بـه دلیـل معمایـی و ماجرایـی 
بـودن، مخاطـب عـام را جـذب می کننـد 
امـا از نظـر هنـری معمـولا کـم می آورند 
و در سـاختار هنـری، آثـار قابـل توجهـی 
نیسـتند. ایـن  کارهـا پول سـاز هسـتند به 
همیـن دلیـل ناشـران سـراغ ایـن آن هـا 
می رونـد تـا بتواننـد کتاب هـای متفـاوت 
خـود را چـاپ کنند بـه همین دلیـل همه 
ناشـران کـودک و نوجـوان، عنوان هـای 
وحشـت را دارنـد؛ غیـر از ناشـران دولتـی 
که مجـوز ایـن کار را ندارند وگرنه بدشـان 
نمی آیـد بـه ایـن سـمت برونـد. ناشـران 
خصوصی با انگیزه  پول و سـرگرمی سـراغ 
این نـوع ادبیـات می رونـد و  مخاطـب عام 
هـم از آن هـا اسـتقبال می کند بـه همین 
دلیـل از این عنوان هـا زیـاد می بینیـد. 
در دوره ای ادبیـات وحشـت اسـت، زمانی 
ادبیـات ملـودرام عاشـقانه و... . ایـن  نـوع 
کتاب هـا همیشـه بخشـی از بـازار کتـاب 

بـوده  اما این کـه کـدام وارد عرصـه ادبیات 
شـود و بمانـد از آغـاز چالشـی در ادبیـات 

بـوده و هسـت.
 ایـن نویسـنده ادبیـات کـودک و نوجوان 
دربـاره این کـه امسـال نمایشـگاه کتـاب 
را در بخـش کـودک چطـور دیـده اسـت، 
اظهار کرد: نمایشـگاه در اصل در سـیطره 
ناشـران بازاری اسـت. اگر بخواهیـد چهار 
کتـاب بـرای کـودک خـود تهیـه کنیـد، 
خیلـی سـخت اسـت. پیش تـر نـام ناشـر 
معتبـر بـود و می توانسـتید بـه اعتبـار نام 
ناشـر بـا خیـال راحـت کتـاب بخریـد اما 
ایـن نام هـا هـم مشـکوک شـده اسـت و 
قابـل اتـکا نیسـت و شـاید بـه اتـکای نام 
نویسـنده بتـوان آثـاری را تهیه کـرد.  او با 
تأکیـد بر سـیطره دولت بر ادبیـات کودک 
و نوجـوان، بیان کـرد: ما بخـش خصوصی 
قدرتمنـدی نداریـم کـه بـه مـرور متوجه 
بشـویم ناشـر سـوداگر اسـت یـا فرهنگی. 
نمی دانیـم کتاب هـا بـا چـه انگیزه هایـی 
تولیـد شـده اند؛ مـن به عنـوان نویسـنده 
شـک می کنـم آیـا بـرای ادبیـات کـودک 
چـاپ شـده یـا نـه؟ آیـا سفارشـی بـوده و 
نویسـنده سفارشـی نویس اسـت؟  امـروز 
مخاطبـان، پدرهـا و مادرهـا و یـا نهادهـا 
بایـد کتاب هـا را بخواننـد بعـد انتخـاب 
کننـد، هیـچ راهـی جـز مطالعه شـخصی 
و شـناخت نداریـد تـا کتـاب مفیـدی در 
اختیـار کـودک خـود بگذاریـد. بایـد بلـد 

باشـید و ادبیـات کـودک را بشناسـید.

استفاده از تجربه ی ایران برای احیای صنایع دستی 
قطر، یکی از موضوعاتی است که همزمان با سفر 
وزیر فرهنگ قطر به کشورمان، از سوی وزیر میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی به عنوان یک 
ماموریت ویژه بر آن تاکید شد؛ اما با توجه به مشکات 
تولیدکنندگان صنایع دستی، آیا ایران از ظرفیت 
مناسبی برای به انجام رساندن این »ماموریت ویژه« 

برخوردار است؟
به گزارش ایسنا، سید عزت الله ضرغامی در دیداری 
با عبدالرحمن بن حمد بن جاسم آل ثانی، وزیر 
فرهنگ قطر با تاکید بر استفاده از فرصت  جام جهانی 
در این کشور برای ارتقاء همکاری های عمیق در سه 
حوزه گردشگری، میراث فرهنگی و صنایع دستی، 
به راه اندازی کارگاه های صنایع دستی و در اختیار 
گذاشتن تابلوهای تبلیغاتی برای معرفی ظرفیت های 
ایران نیز اشاره کرد. او سپس به ۳۰۰ عنوان رشته 
صنایع دستی در ایران پرداخت و افزود: بخش زیادی 
از آنها از نظر فرهنگی قرابت نزدیکی با قطر دارند و 
می توان برای انتقال تجربه های هنرمندان ایرانی به 

هنرمندان قطری برنامه های گروهی برگزار کرد.
ماموریت ویژه وزیر به معاون صنایع دستی برای 
توسط  قطر  صنایع دستی  رشته های  احیای 
کارشناسان ایرانی، یکی از موضوعات مهمی بود 

که در این نشست مطرح شد. اما این موارد در حالی 
بر روی آن تأکید می شود که این روزها هنرمندان 
صنایع دستی در کشور با مشکاتی چون بالا رفتن 
قیمت مواد اولیه و رکود در بازار فروش مواجه اند. 
یک دانشجو پیش تر درباره این مسأله به خبرنگار 
ایسنا چنین گفته بود: »تمامی مسائل از قیمت مواد 
اولیه تا بحث بیمه برای همه هنرمندان چه باسابقه، 
چه کم سابقه تر وجود دارد؛ هر کدام به نوعی درگیر 
این مشکات هستند و افرادی که وارد این حوزه 
می شوند، اگر یک سرمایه اولیه نداشته باشند، واقعا 
برایشان سخت است، چون مواد اولیه یا گران شده 
یا اصا در دسترس نیست.« بر این اساس، فارغ از 
مزایای احتمالی تعامل هایی از این دست با قطر و 
دیگر کشورها، آنچه به عنوان سوالی اساسی ذهن را 
درگیر می کند، این است: با توجه به مشکات موجود 
در فضای فعلی صنایع دستی کشورمان، آیا ایران از 
ظرفیت لازم برای به انجام رساندن این »ماموریت 

ویژه« برخوردار است؟
او با اشاره به تاریخچه صنایع دستی کشورهای 
حاشیه خلیج فارس گفت: »قطر و کا کشورهایی 
که در حاشیه خلیج فارس هستند، بخش بزرگی 
از اهالی آنها را افراد بومی تشکیل می دهند که از 
خود استان هرمزگان به این کشور رفته اند؛ برای 

مثال ما محله هایی داریم که عینا اسمشان هم در 
قطر از محله های شهر لنگه یا شهرهای دیگر گرفته 
شده است.« او ادامه داد: »این افراد حدود ۱۰۰ تا 
۲۰۰ سال پیش مهاجرت کرده و به این کشورها 
رفته اند. یکی از اتفاقاتی که افتاده این است که صنایع 
دستی استان هرمزگان را به آن منطقه برده اند و در 
آنجا رواج داده اند؛ بنابراین شما زمانی که به صنایع 
دستی کشورهای حاشیه خلیج فارس نگاه می کنید، 
گویی که به صنایع دستی خود استان هرمزگان نگاه 
می کنید.« این استاد دانشگاه درباره ی امکان پذیر 
بودن یا نبودن این برنامه گفت: »بهترین کاری که 
ما می توانیم انجام دهیم در حوزه نیروی انسانی مان 
است. مشکات اصلی در حال حاضر این است 
که مواد اولیه ای که در اختیار تولیدکنندگان قرار 
می گیرند یا خیلی گران هستند و یا آن کیفیتی که 
باید داشته باشند را ندارند.«او اضافه کرد: »صنعتگری 
که در ایران وجود دارد، اصا آینده ای برایش متصور 
نیست؛ چراکه نه کسی از او حمایت می کند و نه بیمه 
می شود و از طرفی جایی برای ارائه ندارد؛ ولی فرض 
کنید اگر کشور قطر مواد اولیه را مهیا کند، از فرد 
صنعتگر هم حمایت کند، یعنی موانع اولیه کامل 
برداشته شوند، آن صنعتگر آنقدر خاق هست که 

بتواند کار خودش را ارائه کند.

کتاب های پول ساز!ایران در قطر چه ماموریت ویژه ای دارد؟
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آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک باب خانه داری پلاک ۲۱۸۴فرعی از۴۴۰ اصلی مفروز 
ومجزی شده از پلاک ۴۰فرعی از ۴۴۰- اصلی بمساحت ۴۸۵ مترمربع 
واقع در رودبار جنوب- زهکلوت گل اباد  قطعه سه بخش ۴۶کرمان به استناد رای 
شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۷۹۰۰۰۴۶۵- هیات مستقر در ثبت رودبار جنوب در مالکیت اقای 
مهدی بامری پاک  فرزند محمد قرار گرفته وآگهی موضوع ماده ۳قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده۱۳آیین نامه قانون منتشر 
ومورد واخواهی قرار نگرفته که نیاز به تحدید حدود دارد لذاحسب درخواست کتبی مالک 
به شماره های ۱۴۰۱/۱۱۰۲۸/۳۸۷مورخه ۰۳/۰۴/ ۱۴۰۱ آگهی تحدید حدود اختصاصی 

آن به استناد تبصره ماده ۱۳قانون مزبورمنتشر پلاک مرقومه منتشر و عملیات تحدید 
ی آن از ساعت ۹صبح روزدو شنبه مورخ۱۴۰۱/۰۳/۳۰در محل شروع وبعمل خواهد آمد 
لذا به مالک و مالکین  مجاور رقبه مزبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی 
محل وقوع ملک حاضر وچنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد 
میتوانداز تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی لغایت  ۳۰روز واخواهی خود را به اداره ثبت 
اسناد واملاک رودبار جنوب تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود  در غیر این صورت 

پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست./. م الف :۱۱۲
 تاریخ انتشار :1401/03/08- روز :یکشنبه
محمد کردستانی  - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رودبار جنوب

آگهی
شماره  شناسنامه  چراغ  فرزند  برخان  موسی  اقای  به  وسیله  بدین 
۳۱۵۰۰۳۸۵۹۶ صادره از کهنوج ساکن کهنوج ابلاغ می شود که خانم 
راضیه محمودی جهت وصول مهریه به استناد مهریه مندرج در سند ازدواج شماره 
۳۱۵۹۹ دفتر ازدواج ۱۱۱ کهنوج عليه شما اجرائیه صادر نموده و پرونده اجرائی به 
 ۱۴۰۱/۰۲/۲۲ مورخ  طبق گزارش  و  تشکیل شده  اداره  این  در   ۱۴۰۱۰۰۰۸۰ کلاسه 

تقاضای  به  بنا  لذا  نشده،  به شرح متن سند شناخته  اقامت شما  مامور، محل 
از  اجرائيه فقط یک مرتبه در یکی  اجرا مفاد  نامه  آئین  بستانکار طبق ماده ۱۸ 
روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی می شود و چنانچه ظرف مدت ده روز از 
تاریخ این اگهی که روز ابلاغ محسوب می گردد، نسبت به پرداخت بدهی خود 

اقدام نمایید، عملیات اجرائی جریان خواهد یافت
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک باب مغازه داری پلاک ۲۰۸۹فرعی از۴۴۰ اصلی 
مفروز ومجزی شده از پلاک ۴۰فرعی از ۴۴۰- اصلی بمساحت ۵۲ 
مترمربع واقع در رودبار جنوب- زهکلوت گل اباد  قطعه سه بخش ۴۶کرمان به 
استناد رای شماره ۱۴۰۰۶۰۳۱۹۰۷۹۰۰۰۲۸۸- هیات مستقر در ثبت رودبار جنوب در 
مالکیت خانم  صفیه بامری زه کلوت  فرزند یوسف قرار گرفته وآگهی موضوع ماده 
۳قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و 
ماده۱۳آیین نامه قانون منتشر ومورد واخواهی قرار نگرفته که نیاز به تحدید حدود 
دارد لذا حسب درخواست کتبی مالک به شماره های ۱۴۰۱/۱۱۰۲۸/۳۸۸مورخه 

۰۳/۰۴/ ۱۴۰۱ آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به استناد تبصره ماده ۱۳قانون 
مزبورمنتشر پلاک مرقومه منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت ۹صبح روزدو 
شنبه مورخ۱۴۰۱/۰۳/۳۰در محل شروع وبعمل خواهد آمد لذا به مالک و مالکین  
مجاور رقبه مزبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی محل وقوع ملک 
حاضر وچنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتوانداز 
تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی لغایت  ۳۰روز واخواهی خود را به اداره ثبت 
اسناد واملاک رودبار جنوب تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود  در غیر این 
صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست./. م الف :۱۱۱
 تاریخ انتشار :1401/03/08 روز :یکشنبه
 محمد کردستانی  - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رودبار جنوب
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برگزاری اردوی تیم ملی با وجود تمام نشده 
رقابت های لیگ برتر، چالشــی جدی برای 

باشگاه استقال ایجاد کرده است.
به گزارش ایسنا، هجوم ریزگردها و آلودگی 
هوای هفته گذشــته ایران، برای لیگ برتر 
فوتبال مشکل ســاز شــد. با این که امکان 
برگزاری بازی در برخی شهرها وجود داشت 
اما لزوم همزمان بودن مســابقات باعث شد 
که همه بازی هــای هفته بیســت و نهم در 
روز سه شــنبه به جز دیدار استقال و مس 

رفسنجان در رفسنجان لغو شود.
با این حال ســازمان لیگ فقــط برای روز 
ســه شــنبه مقید به اجرای بند ۳ ماده ۲۰ 
آیین نامــه مســابقات بود چرا کــه با تداوم 
آلودگی هوا در روز چهارشــنبه، فقط نیمی 
از بازی ها را لغــو کرد و اهمیتــی به جنگ 
بقای لیگ برتر نداد. البته شاید رقابت برای 
عنوان نایب قهرمانی که به احتمال قریب به 
یقین، سهمیه لیگ قهرمانان هم به آن تعلق 
نمی گیرد برای کمیته مســابقات ســازمان 
لیگ اهمیت بیشــتری نســبت به جنگ بقا 
در پایین جدول رده بندی داشت و به همین 
دلیل طوری برنامه ریزی کرد که ســپاهان 
و پرســپولیس همزمان بازی کنند اما نفت 
مسجد ســلیمان، فجر سپاسی و شهرخودرو 

همزمان بازی نکنند.
اما آیا مشکل به این کج ســلیقگی سازمان 
لیگ محدود می شــود؟ پاســخ منفی است 
چرا که حــالا تکلیف زمان برگــزاری هفته 
سی ام مشــخص نیســت و حالا استقالی ها 
هم نمی دانند که قرار اســت در چه تاریخی 
جشن قهرمانی شان را برگزار کنند. عاوه بر 
این حضور پنج ملی پوش استقال در دیدار 
پایانی و جشــن قهرمانی در هاله ای از ابهام 
قرار گرفته است. به همین بهانه می خواهیم 
بررسی کنیم که آیا ســازمان لیگ چاره ای 
جز به هم زدن تقویم هفته پایانی نداشــت 

یا این کــه مدیریت ضعیف آن هــا منجر به 
چنین اتفاقی افتاده است.

استاندارد دوگانه سازمان لیگ
به طوری کلی در این ماجرا هم می توان حق 
را به سازمان لیگ را داد و هم نداد. آلودگی 
هوا و هجوم ریزگردها، پدیــده ای غیرقابل 
پیش بینی برای ســازمان لیــگ فوتبال بود 
و نمی توان بابت لغــو دیدارها خرده گرفت 
اما اســتاندارد دوگانه این ســازمان در لغو 
بازی های سه شنبه و چهارشنبه جایی است 
که سوء مدیریت کمیته مســابقات را نشان 

می دهد.
ســازمان لیگ فوتبال در روز ســه شنبه به 
بهانه این که بازی های حساس باید همزمان 
برگزار شــود، دیدارهایی که مشکل آلودگی 
نداشــتند را لغو کرد اما ایــن موضوع را در 
لغــو دیدارهای چهارشــنبه در نظر نگرفت. 
همین شــد که حالا نفت مســجد سلیمان 
و فجر سپاســی ۲۹ بازی انجــام داده ولی 
شــهر خودرو در ۲۸ بازی به میــدان رفته 
اســت. همچنین با برگزار نشــدن همزمان 
بازی ها، در حال حاضر شهر خودرو می داند 
که با سقوط فجر سپاسی با یک بازی بیشتر 
قطعی شده و حالا فقط نفت مسجد سلیمان 
را در رقابت برای بقا در لیــگ برتر پیش رو 

دارد.
با این اوصاف، سازمان لیگ فوتبال که قرار 
نبود آیین نامه مسابقات را رعایت کند، پس 
همان روز ســه شــنبه هم رعایت نمی کرد 
تا الان حداقل بخشــی از کاف ســردرگم 
مقابلش، باز شده باشد. البته مسئول کمیته 
مسابقات دیشب )جمعه( دوباره از همزمان 
برگزار شدن بازی ها در هفته پایانی صحبت 
کرد، در حالی کــه این قانــون را در هفته 

بیست و نهم نقض کرده بود.
خروج سازمان لیگ از گود

بقات  ســهیل مهدی، مســئول کمیته مسا
ســازمان لیگ در اظهــارات تلویزیونی اش 
عنوان کرد که باشــگاه اســتقال برای در 
اختیار داشتن پنج ملی پوشش در فیفا دی، 
باید با اســکوچیچ به توافق برسد و سازمان 
لیگ در این ماجــرا نمی توانــد کاری کند. 
این اظهار نظر در شــرایطی گفته شــده که 
سازمان لیگ فوتبال پیش تر به خاطر شروع 
دیرهنگام لیگ برتر و همچنین برنامه ریزی 
قطره چکانــی این رقابت ها بــدون توجه به 
برنامه تیم ملی مســئول بلبشوی حال حاضر 

است.
راهکار چیست؟

با توجــه به این که ســازمان لیــگ فوتبال 
خودش را به کلی از این ماجرا کنار کشیده 
تا استقال و اســکوچیچ، خودشان به توافق 
برسند، همه چیز به نظر ســرمربی تیم ملی 
بســتگی دارد. اســکوچیچ در حــال حاضر 
می تواند به اســتقال چراغ سبز نشان دهد 
و یا ملی پوشــان اســتقال را دیرتر به اردو 
فراخواند یا این که بــه آن ها برای حضور در 

دیدار هفته سی ام استقال و جشن قهرمانی 
مرخصی بدهد تا این مشــکل حل شود. در 
غیر این صورت یــا اســتقالی ها باید بدون 
ملی پوشان شــان در ۱۲ خرداد بــه میدان 
بروند که این اتفاق ســه پیامــد دارد. یک، 
در صورتی کــه رقابت برای بقا برای شــهر 
خــودرو و نفت مســجد ســلیمان در هفته 
سی ام برقرار باشــد، نفت مسجد سلیمان به 
نوعی با تیم دوم اســتقال بازی می کند که 
اجحاف در حق شهرخودرو است. دو، رکورد 
شکست ناپذیری استقال به خطر می افتد و 
سه، پنج بازیکن اصلی استقال که یک سال 
برای قهرمانی این تیم زحمت کشــیده اند، 

در جشن قهرمانی تیم شان غایب هستند.
لبتــه اســتقال می تواند بــا اســتناد به  ا
آیین نامه مســابقات، بازی اش را با توجه به 
این که بیشتر از ســه ملی پوش دارد، به بعد 
از فیفا دی موکول کنــد و ۲۷ یا ۲۸ خرداد 
به میدان برود اما ۲۰ روز بیشــتر آماده نگه 
داشــتن بدنی و ذهنی تیــم در پایان فصل، 

کاری دشوار به نظر می رسد.

رئیس فدراسیون ووشــوی ایران گفت: اگر 
دوپینگ کوراش کاران رسما و مکتوب به ما 
اعام شود بدون شک اطاع رسانی می کنیم.
به گزارش ایســنا، در حالی که طی یکی دو 
روز اخیر خبرهایــی مبنی بــر دوپینگ دو 
ملی پوش کــوراش ایــران در فضای مجازی 
و برخی رســانه ها منتشر شــده است، فعا 
مسئولان فدراسیون ووشو و انجمن کوراش 

ایران این خبــر را به صورت رســمی تایید 
نکرده اند.

امیر صدیقی رئیس فدراسیون ووشوی ایران 
گفت: ما پیش از آغاز اردوهای تیم ملی برای 
بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو، داوطلبانه 
درخواســت کردیم که از ورزشــکاران ما در 
هر دو رشته ووشــو و کوراش تست دوپینگ 
بگیرند چون خود فدراســیون به شدت روی 

این موضوع حساس است.
او ادامه داد: تا به این لحظه اما نامه ای رسمی 
درباره تایید یا تکذیب این خبر برای ما ارسال 
نشــده اســت، قطعا اگر موضوعی را رسما و 
مکتوب به فدراسیون ووشو اعام کنند آن را 

اطاع رسانی خواهیم کرد.
رئیس فدراســیون ووشــو درباره به تعویق 
افتادن بازی های آسیایی نیز گفت: ما خیلی 

زودتــر اردوهای خود را در دو بخش ووشــو 
و کوراش بــرای حضور موفــق در بازی های 
آسیایی شــروع کرده و شــرایط هم مساعد 
بود. متاسفانه این تصمیم گرفته شد و ضربه 
بدی هم به فدراسیون ووشو زد. تاریخ دقیق 
برگزاری را هم فعا اعام نکرده اند که باعث 
ناراحتی است، سعی می کنیم با برنامه ریزی 

درست این ضربه را جبران کنیم.

راه حل مشکل استقلال و تیم ملی چیست؟

واکنش فدراسیون ووشو به دوپینگ دو ملی پوش

شرفی: همیشه دزد 
دزد را تایید می کند

پیشکســوت فوتبال ایران می گوید کســانی عهده دار فوتبال 
ایران شــده اند که صاحیت ندارند اما از افراد با سابقه استفاده 

نمی شود.
اصغر شرفی در گفت وگو با ایسنا، با اظهار بی عاقگی به وضعیت 
بازی های تیم ملی فوتبال ایران و حال و روز فدراسیون فوتبال 
گفت: متاسفانه یک ســری می آیند، می خورند و می برند. سوال 
من این است که چرا برای این روسای فدراسیون فوتبال قانون 
نمی گذارند؟ قبا یک قانونی بود کــه از کجا آورده ای؟ در نظام 
گذشته یک سرتیپی بود که به او گفتند ثروتت را از کجا آوردی؟ 
نتوانست دلیل و مدرک بیاورد و او را به زندان انداختند. بعد این 

قانون مطرح شد.
او با اشاره به قرارداد مارک ویلموتس که منجر به بدهی هنگفت 
فدراسیون فوتبال به این مربی شد، گفت: قرارداد ویلموتس را 
چه کسی بست؟ یعنی می گویید او کمیسیون نگرفته است؟ اگر 
کی روش پول هم می گرفت، حداقل مــا را دو بار به جام جهانی 
برد. این ها که بعد از او پول گرفتند، چــه کار کرده اند؟ قانونی 
بگذارند که اگر کسی آمد، بعدش از او سوال کنند پولت را از کجا 
آورده ای؟ گر چه که باز هم راه های مختلفی برای دزدی وجود 

دارد اما باز هم بازدارنده است.
بازیکن و مربی سابق تیم ملی فوتبال ایران درباره شناختش از 
میرشاد ماجدی، سرپرســت کنونی این فدراسیون گفت: من او 
را نمی شناسم. فوتبال این همه آدم سابقه دار دارد. چرا آن ها را 
نمی آورند؟ خودم که نمی آیم. ما را که کنار گذاشتند، الان دلم 
نمی خواهد در این شرایط و با این افکار و عقاید باشم اما این ها 
هم می روند کسانی را می آورند که صاحیت بودن در فوتبال را 
ندارند. چرا با این همه دزدی  و سوء مدیریت در فوتبال برخورد 

نمی شود؟ چرا این دزدها را به تیر چراغ برق نمی بندند؟
شرفی با اشــاره به ماجرای برکناری و محرومیت شهاب الدین 
عزیزی خادم گفت: این آدم کیست؟ به کجا وابسته بود؟ دو سال 
محرومیت چه معنای دارد؟ او در خواب هــم نمی دید معروف 
شود. این افراد برای مطرح شــدن پیش می آیند. فردی هم که 
دزدی می کند هم دنبال این اســت که عکســش روی روزنامه 
بیفتد. ورزش ما هم به این صورت است. چه کسی عزیزی خادم 

را می شناخت؟
او در واکنش به اینکه اخیرا گزارش پاداش ۳۰۰ میلیون تومانی 
او به علت صعود تیم ملی به جام جهانی منتشــر شــده است، 
گفت: این ها را نگو! آدم دلش می ســوزد. ما این قدر خودمان را 
می کشتیم، یک "قرِان" گیرمان نیامد اما این آدم ها که پای چپ 
و راست شان را بلد نیستند، به همه جا رسیدند. الان اسم هایی را 

می بینم که اصا آن ها را نمی شناسم.
شــرفی تاکید کرد: من یک کام درباره ایــن جریان ها بگویم. 
همیشه دزدها، دزدها را تایید می کنند. جلوی این ها را بگیرید. 
یک پیرمردی می آید و با هر دلیلــی موجه و ناموجهی مدیریت 
یک نفر را تایید می کند. بروید و به او بگویید که شــرفی گفته 
دزدها، دزدهــا را تایید می کنند. اگر جرات کــرد جواب من را 

بدهد.
مربی و بازیکن سابق تیم ملی فوتبال ایران گفت: از خدایم است 
آنها از من شــکایت کنند. یکی می آید که خانه پنجاه متری هم 
نداشت اما حالا قالی خانه اش را بفرشد، می تواند سه خانه بخرد. 
از کجا این پول را آورده ای؟ شاید شــما ترسو هستید و حق تان 

است! من ترسو نیستم.

سرمربی تیم ملی فوتبال امید می گوید تیمش را برای کسب 
تجربه به مســابقات قهرمانی آسیا می فرســتد و به دنبال 

قهرمانی نیست.
به گزارش ایســنا، مهدی مهدوی کیا بعد از شکست سه بر 
یک تیم ملی فوتبال امید ایران مقابل عراق گفت: خیلی زود 
گل خوردیم اما توانستیم گل را جبران کنیم، روی گل دوم 
عراق غافلگیر شدیم. در نیمه دوم می توانستیم گل خورده را 
جبران کنیم اما باز هم روی ضربه کرنر گل خوردیم و غافلگیر 
شدیم. سوم را روی اشتباه صددرصد بازیکن خودمان دریافت 
کردیم. بعد از این نتیجه، بازی برای ما سخت شد. عراق در 
زمین خود جمع شد و دوســت داشت روی ضد حمله بازی 

کند. به تیم عراق تبریک می گویم.
سرمربی تیم ملی امید درباره مزایای بازی دوستانه با عراق 
گفت: ما بازی های دوستانه زیادی نداشتیم و به همین دلیل 
از همه بازیکنانمان اســتفاده کردیم و نظم تیمی ما هم به 
همین دلیل به هم خورد. الان فهمیدیم که کدام بازیکنان 
شرایط بهتری دارند. در این دو بازی متوجه نقاط ضعفمان 

شدیم.
مهدوی کیا درباره میزبانی عراق نیز اظهار کرد: از فدراسیون 
فوتبال عــراق به خاطر میزبانــی اش و ترتیب دادن این دو 
بازی دوستانه تشکر می کنیم قطعا این دو بازی به ما کمک 

خواهد کرد.
مهدوی کیا درباره اینکه آیا رویارویی بــا عراق در بازیهای 
رسمی خطرناک نیست، خاطرنشان کرد: در بازیهای اصلی 
شــرایمان بهتر خواهد بود. در این بــازی تغییرات زیادی 

داشتیم که شکست خوردیم.
ســرمربی تیم ملی ایران درباره هدف تیمش در مسابقات 
قهرمانی فوتبال آســیا گفت: با یک تیم جوان به رقابتهای 
ازبکستان می رویم و هدف ما رســیدن به المپیک پاریس 
است. همه دوســت دارند قهرمان شــوند اما ما برای کسب 
تجربه به مسابقات قهرمانی آسیا می رویم و من تبعات این 

مسئله را پذیرفته ام.
احمد شریعت زاده، زننده تک گل ایران مقابل عراق نیز اظهار 
کرد: بازیکنان تیم امید ایران دو ســال از همه بازیکنان تیم 
امید عراق کوچکتر هستند. عراقی ها از ما با تجربه تر بودند 
و از موقعیت هایشان بهتر استفاده کردند. ان شاء الله تجربه 
ما هم بیشتر می شــود. ما در بازی اول بهتر از موقعیت های 
استفاده کردیم و بردیم. اگر در این بازی از موقعیت هایمان 
استفاده می کردیم، نتیجه بهتری می گرفتیم. این دو بازی 

دوستانه به باتجربه شدن ما کمک کرد.

مهدوی کیا: برای کسب تجربه
 به مسابقات آسیایی می رویم

 نه قهرمانی

خبر

کاغذ ورزش

افقی
و  قرض  مذهب،  شریعت،   -  ۱ 
وام۲ - مکنت - آهن نوک تیز، 
سر نیزه۳ - سو وارونه - منقار 
از طبقات   - کوتاه - مجازات۴ 
بالایی جو زمین - گل حنا۵ - 
زمان   - الکتریکی  پیل  مخترع 
این  اكنون،   - ویران۶   - سنج 
زمان، الساعه، همین دم، الحال 
دار۷  ریشه   - سر  بی  متد   -

این   - بزرگ  خم  آرام،  رود   -
 - حسادت۸  شده،  زیاد  روزها 
ابر   - - ضربه سر  نیكوكار  مرد 
آن  آفتابی و طبی  باران۹ -  بی 
می  چشم  روی  بر  دارد،  وجود 
گذارند - سال ترکی، سال آذری 
استراحت   - ها۱۰  اشعه  از   -
كردن، خوابیدن - کتاب شاعر - 
گریزحیوان، مرکز ایتالیا، شهر بی 
دفاع، شهر فراری۱۱ - از سازهای 

قدیمی كشور هندوستان - انکار 
ناتمام۱۲ - نوعی کلاه که مردم 
کنند،  می  استفاده  آن  از  مصر 
کلاه مردمان مصری - کشوری 
در قاره کهن - متداول، کارمند۱۳ 
بی   - ۹هجری  قرن  شاعر   -
اطمینان۱۴  آسوده،  جای  خطر، 
 - سرد  باد   - آذری  سفید   -
فرمان   - رقمی۱۵  دو  اعداد  از 
 - هنرپیشه  نقش  اتومبیل، 

دادن دشنام   - پهلوان 

عمودی
 - گذشته  روز  سرد،  ماه   -  ۱
سخت۲  اندوه  دریغ،  حسرت، 
 - اكنون  هم  حالا،  همین   -
انکرالاصوات۳ - رفاقت - تاپ 
پرل. آثار  از   - زنانه۴  كوتاه 

غذای   - اسهال۵   - اس.باک 
سنتی كرمان - كمتر، كمترین 
اندازه۶ - مردمان - تكرار یك 
نظام   - ندارد۷  وجود   - حرف 
صوتی  آلودگی   - استبدادی 
از  فیلمی   - دهن کجی   -  ۸
جمال شورجه - نت سوم، نت 
مضارع۹  فعل  پیشوند  مخمور، 
- کلم - شلوار جین، قدم یکپا، 
ژنرال جنگهای انفصال - حرف 
حرف  آلمانی،  بله  انتخاب، 
فرنگی،  ایمن   - گزینش۱۰ 

شمشیر - کودک - ترس و بیم، 
سیامك  از  اثری   - هراس۱۱ 
پسوند   - ناپاك۱۲   - گلشیری 
شباهت - سقف خانه - زشت 

 - ناشناستر  ناپسندتر،  تر، 
خرس فلكی، خرس آسمان۱۳ 
نمونه،  الگو،   - باقلا  بیماری   -
 - رهبر،مقتدا۱۴  و  پیشوا 

و  دوست   - خاکی  گردآلود، 
همدم، هر یک از بازیکنان یک 
صدای  نیم   - ورزشی۱۵  تیم 

بادیه جنس  از   - سگ 
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خبرخبر

بررسی سیاســت های کلی برنامه هفتم 
توسعه کشور در صحن مجمع تشخیص 
طی جلســه ای فوق العاده به ریاســت 
آملی لاریجانی و با حضور روســای قوا، 
دبیر و اعضای مجمع تشخیص مصلحت 
نظام و همچنین جمعــی از نمایندگان 
دولت و مجلس شــورای اســامی آغاز 

شد.
به گزارش ایسنا به نقل از مرکز رسانه و 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، آیت الله آملی لاریجانی در ابتدای 
جلســه مجمــع تشــخیص مصلحــت 
نظام با اشــاره ای مختصر به ســاختار 
سیاســت های کلی برنامه هفتم توسعه 
کشــور، تصریح کرد: سیاست های کلی 
برنامه هفتم توســعه به نسبت سیاست 
های کلی برنامه های سابق، از نظر تعداد 
بند محدودتر شــده و بر همین اساس 
امیدواریم که اعضــای محترم مجمع با 
تدقیق هر چه بیشتر در بندهای سیاست 
ها طی جلساتی فوق العاده، متنی دقیق 
و کارشناســی شــده را به محضر مقام 
معظم رهبــری تقدیم کننــد تا دولت 
محترم نیز پس از اباغ سیاســت های 
کلی، فرصت کافی برای تدوین برنامه و 

ارسال آن به مجلس داشته باشد.
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام، 
سیاســت های کلی برنامه هفتم توسعه 
را بستر ریل گذاری اجرایی کشور برای 
پنج ســال آینده دانســت و بر ضرورت 
حضور جدی همــه اعضا در جلســات 
مجمع تشخیص مصلحت نظام و تامل و 
دقت در بررسی مفاد سیاست های کلی 

تاکید کرد.
محمدباقر ذوالقدر دبیر مجمع تشخیص 
مصلحــت نظام نیــز طی ســخنانی در 
این جلســه با اشــاره به روند تهیه متن 
سیاســت های کلــی برنامــه هفتم از 
ابتدای ســال ۹۹تا ابــاغ پیش نویس 
متن از سوی رهبر معظم انقاب در ۱۰ 
بهمن سال ۱۴۰۰، به برگزاری جلسات 
متعدد کمیسیون مشترک برای بررسی 
ایده های ارائه شــده و تدویــن آنها در 
قالب بندهای سیاســتهای کلی اشاره و 
اظهار کرد: با انجام کاری دقیق و علمی 
در دبیرخانه مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام همراه با آســیب شناسی سیاست 
های کلی پیشــین و همچنین ارزیابی 
میزان تحقق برنامه های ســابق و نسبت 
آن با نیازهای واقعی کشــور، روی ایده 
ها کار متراکمی صــورت گرفت و برای 
نخســتین بار در قالب جمع ســپاری، 
حــدود ۸۰۰۰ صفحه از نظــرات همه 
صاحبنظران و کارشناســان تهیه شد و 

مورد بررسی قرار گرفت.
او افزود: سیاست های کلی برنامه هفتم 
توسعه برخاف سیاست های کلی سابق 
که موضوع محور بودند، کاما مبتنی بر 
مساله محوری شکل گرفته تا با تدوین 
این سیاســتها بتــوان به نقشــه راهی 
مطلوب برای حــل مهم ترین چالش ها 

و مسائل کشور دست یافت.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام با 
بیان اینکه پیش نویس سیاستهای کلی 
برنامه هفتم توســعه پس از تایید مقام 
معظم رهبری برای بررســی به مجمع 
اباغ شده اســت، اظهار کرد: در ابتدای 
امر، ۳۲۰بند پیشــنهاد شــد که پس از 
بررسی در کمیســیون مشترک مجمع 
به ۴۵ بند رسید و پس از آن به ۲۹ بند 
کاهش یافــت و نهایتا متــن حاضر در 
قالب ۲۱ بند پیــش روی اعضای مجمع 

تشخیص مصلحت نظام قرار دارد.
ذوالقــدر ابراز امیــدواری کــرد که با 
برگزاری جلســات فوق العاده و با نگاه 
دقیق و کارشناســی اعضــای مجمع، 
سیاســتهای کلی برای تدویــن برنامه 
هفتم توسعه کشــور پس از تایید رهبر 
معظم انقــاب در اختیــار دولت قرار 
گیرد. در ادامه جلســه بحث در کلیات 
انجام شــد و برخی از اعضــای مجمع 
تشــخیص مصلحــت نظــام و رئیــس 
کمیســیون برنامــه و بودجــه مجلس 
دیدگاه ها و نقطه نظرات خود را درباره 
کلیات سیاســت های کلی برنامه هفتم 
توسعه مطرح کردند و با آسیب شناسی 
برنامه های قبل و برنامه ششــم توسعه 
خواستار تدوین برنامه ای جامع و قابل 
اجرا شــدند که بــا همکاری ســه قوه، 
امکان اجرای آن بیش از شــش برنامه 

توسعه قبل فراهم باشد.
آملی لاریجانی، در پایان جلسه امروز، با 
اشاره به تقاضای تعداد دیگری از اعضای 
مجمع برای ارائه دیــدگاه های خود، از 
آنها خواست در جلسه آینده، بر اهداف 
و اولویت های کشور در پنج سال آینده 
و همچنیــن منابع قابل تحقــق برنامه 

متمرکز شوند.

سفیر جمهوری آذربایجان در ایران با اشاره 
به افزایش ۳۰ درصدی گردش تجاری 
بین دو کشور در سال گذشته از افزایش 
۲۳ درصدی حجم تجاری در سال جاری 

خبر داد.
علی علیزاده در گفت وگوی اختصاصی با 
خبرنگار ایسنا، با بیان اینکه افزایش حجم 
تجارت جمهوری آذربایجان و جمهوری 
اسامی ایران در دستور کار است اظهار کرد: 
امیدواریم با اراده دو کشور حجم توافقات 
صادرات و واردات بین دو کشور و حجم 
ترانزیت به بالاترین درجه ممکن برسد. او 
با اشاره به اشتراکات ویژه بین جمهوری 
آذربایجان و جمهوری اسامی ایران، روابط 
دو کشور را در سطح کان روابطی راهبردی 
و مهم دانست و افزود: دولت های دو کشور 
به شدت معتقد به توسعه این روابط هستند. 
علیزاده ادامه داد: روابط بین جمهوری 
آذربایجان و جمهوری اسامی ایران در 
تمامی زمینه ها از توسعه بسیار خوبی 
برخوردار است و خوشبختانه مناسبات 
میان دو کشور به موازات تاریخ و فرهنگ 
مشترک بر روابط خویشاوندی میان دو 

ملت و دوستی تکیه دارد.
سفیر جمهوری آذربایجان در ایران با 
اشاره به ۲۸ می، روز استقال جمهوری 
آذربایجان، گفت: آذربایجان به عنوان وارث 
جمهوری دموکراتیک آذربایجان، در سال 
۱۹۹۱ استقال خود را احیا کرد و زمانی که 
آذربایجان مجددا در آستانه جنگ داخلی 

و از دست دادن استقال خود بود، حیدر 
علی اف، پیشوای ملی آذربایجان با عهده 
دار شدن مسئولیتی عظیم، کشور، دولت 
و ملت را نجات داد و توانست آذربایجان را 
به عنوان یک کشور از آزمون های سخت و 

دشوار برهاند.
حمایت جمهوری اسلامی ایران از 

تمامیت ارضی جمهوری آذربایجان
علیزاده افزود: جمهوری اسامی ایران که 
همواره از تمامیت ارضی و مصونیت مرزی 
جمهوری آذربایجان حمایت کرده عاقه 
مند به توسعه و تعمیق روابط دوجانبه است. 
سفیر آذربایجان در ایران اظهار کرد: در ماه 
نوامبر سال گذشته ماقات صمیمانه روسای 
جمهور دو کشور و تصمیمات اتخاد شده 
پیرامون پیشبرد هرچه بیشتر همکاری بین 
دو کشور جهت ارتقای روزافزون روابطمان 

و ورود به مرحله کیفی جدید ثمره داده و از 
پیشرفت برخوردار است.

او تصریح کرد: تنها در طی یک سال 
گذشته امضای تفاهم نامه در خصوص 
بین  جدید  ارتباطی  اتصالات  احداث 
منطقه اقتصادی زنگزور شرقی آذربایجان 
و جمهوری خودمختار نخجوان با عبور 
از اراضی جمهوری اسامی ایران بین 
آذربایجان و ایران، امضای تفاهم سه 
جانبه سوآپ گازی بین آذربایجان، ایران 
و ترکمنستان، پی ریزی پل اتومبیل روی 
جدید بر روی رودخانه مرزی آستاراچای، 
از سرگیری پروازها، مشارکت شرکت های 
ایرانی در امور بازسازی در اراضی از اشغال 
آزاد شده آذربایجان و پروژه های بسیار 
دیگری اتفاق افتاده و همگی حاکی از این 
است که توسعه روابطمان در مسیر درستی 

پیش می رود.

یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی 
با اشاره به عملکرد مجلس طی دو سال گذشته، گفت: 
امیدواریم در سومین سال فعالیت مجلس عاوه بر 
توجه بیشتر به معیشت مردم و همراه شدن مدیران 
حاضر در دستگاه های اجرایی با دولت سیزدهم، رفاه 
و آسایش بیشتری برای مردم فراهم شود. به گزارش 
ایسنا، اردشیر مطهری ضمن تبریک به محمدباقر 
قالیباف و دیگر اعضای هیئت رئیسه که با کسب آرای 
نمایندگان، به عنوان رئیس و اعضای هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسامی انتخاب شدند، گفت: مقام 
معظم رهبری مجلس یازدهم را »مجلس امید و انتظار 
مردم « نامیدند که مسئولیت همه نمایندگان را در 
شرایط سخت اقتصادی ناشی از تحریم های ظالمانه 
و انباشت کارهای عقب افتاده مضاعف نمود. او با بیان 
این که نمایندگان مجلس با قول ایجاد تحول و تغییرات 
اساسی در بحث نظارت و قانون گذاری موفق به کسب 
کرسی های مجلس شدند، افزود: هر چند نمایندگان 
همه توان خود را در جهت انجام وظایف نمایندگی بکار 
گرفتند و اتفاقات خوبی در مجلس یازدهم رقم خورد، 
اما باید تاش کنیم بیش از پیش در حد مجلس انقابی 
که مورد توقع رهبری معظم انقاب و مردم است ظاهر 
شویم. این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسامی تصریح کرد: به عنوان منتخبان مردم در سال 
گذشته با همه فراز و نشیب ها، همه همت و توان خود 
را در جهت پیگیری مسائل و مشکات مردم در حدود 
اختیارات و ظرفیت های مجلس به کار گرفتیم که 
تصمیم شجاعانه و مجاهدانه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
به عنوان بزرگترین جراحی اقتصادی در طول انقاب 

اسامی برای همیشه در تاریخ این کشور ماندگار شد.
مطهری عملکرد مجلس یازدهم در حوزه معیشت 
مردم  را در دو بعد قانونگذاری و نظارت راضی کننده 

تلقی کرد و افزود: در بعد قانونگذاری، ساماندهی یارانه 
ها به نفع اقشار ضعیف جامعه و جلوگیری از تاراج 
منابع ملی و هدایت آن به سمت سرمایه گذاری و 
اقشار نیازمند، آسیب پذیر و کمتر برخوردار و در بعد 
نظارتی پیگیری نابسامانی بازار و رفع موانع تاخیر در 
ترخیص کالاهای اساسی، از اقدامات خوب مجلس 
بود. او تصویب طرح جهش تولید دانش بنیان، مانع 
زدایی از تولید و آسان شدن صدور مجوزهای کسب و 
کار و برچیدن بساط برخی انحصارها که به منزله ایجاد 
فرصت اشتغال برای همه مردم به صورت برابر است را 
از دیگر اقدامات مهم مجلس قلمداد کرد. او در مجلس 
همچنین تصویب رایگان شدن اینترنت برای دانش 
آموزان و تصویب کلیات طرح تامین نیروی انسانی 
آموزش و پرورش و کلیات لایحه نظام رتبه بندی 
معلمان را در راستای توجه به حوزه آموزش و پرورش 
به عنوان بنیان رشد و توسعه کشور برشمرد. مطهری با 
اشاره به اینکه در یک سال گذشته مجلس برای ایفای 
هر چه بهتر نقش نظارتی و قانون گذاری اقدامات موثری 
را در دستور کار قرار داده و اجرایی کرده است، تصریح 
کرد: در بعد نظارتی انجام تحقیق و تفحص از شرکت 

سرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا( و صندوق 
بازنشستگی صداوسیما با گردش مالی حیرت انگیز در 

دستور کار قرار گرفت.
او همچنین از هیئت رئیسه مجلس در خصوص در 
دستور کار قرار ندادن قرائت گزارش تحقیق و تفحص از 
صندوق بازنشستگی صداوسیما، انتقاد کرد. این عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس با ابراز خرسندی از تصویب 
شفافیت قوای سه گانه گفت: این کار اقدام بزرگی بود در 
راستای حکمرانی صالحانه و لذا بنده به عنوان اولین نفر 
رای دادم و در راستای رویه شفافیت رای خود را اعام 
کردم.  مطهری در پایان با افتخار آمیز خواندن سخن 
مقام معظم  رهبری که »مجلس یازدهم را از قوی ترین 
و انقابی ترین مجالس پس از انقاب خوانده بودند« و 
تاکید معظم له بر انقابی ماندن، گفت: امیدواریم در 
سومین سال فعالیت مجلس عاوه بر توجه بیشتر به 
معیشت مردم، ایجاد اشتغال، صیانت از بیت المال با 
حذف یارانه هایی که به عده ای خاص تعلق می گیرد، 
همراه شدن مدیران حاضر در دستگاه های اجرایی با 
دولت سیزدهم و یا تغییر آنان، رفاه و آسایش بیشتری 

برای مردم فراهم شود.

مطهری: مجلس در سومین سال فعالیتش 
رفاه بیشتری برای مردم فراهم کند

سفیر آذربایجان در ایران خبر داد

افزایش ۲3 درصدی گردش تجاری 
آذربایجان و ایران

پنجمین جلسه ستاد ویژه رفع موانع، تقویت و توسعه شرکت 
های دانش بنیان صبح دیروز )شنبه( به ریاست معاون اول رئیس 

جمهور برگزار شد.
به گزارش ایسنا، محمد مخبر در این جلسه که معاون علمی 
و فناوری رئیس جمهور و همچنین مسئولان دستگاه های 
مربوطه حضور داشتند، با اشاره به نام گذاری سال ۱۴۰۱ به عنوان 
»تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین«  و با تاکید بر بهره گیری از 
برخی فرصت های موجود در بودجه سال جاری برای کمک به 
توسعه دانش بنیان در کشور، افزود: تاکنون توجه کافی به توسعه 
شرکت های دانش بنیان در بودجه جاری کشور نشده است و بدنبال 
آن هستیم تا در بودجه ریزی سالانه دولت توازنی در اختصاص 
بودجه معاونت علمی و فناوری با سایر دستگاه ها و بخش ها 

بوجود آید.
او خاطرنشان کرد: با در اختیار گذاشتن امکانات مالی و زیرساختی 
به حوزه دانش بنیان، تمامی وزارتخانه ها موظف به دانش بنیان 
کردن دستگاه های متبوع خود و همچنین اشتغال زایی در این 

بخش هستند. 
سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور نیز در این جلسه 
با اشاره به برنامه های معاونت علمی و فناوری برای تقویت صندوق 
نوآوری و شکوفایی در جهت حمایت از شرکت های دانش بنیان 
تاکید کرد: خوشبختانه با تاش های دولت سیزدهم، قانون جهش 
تولید دانش بنیان در کشور به عنوان یک منبع قابل استناد برای 

توسعه شرکت های دانش بنیان در کشور پایه ریزی شده است. 
او خاطرنشان کرد: با همکاری سازمان برنامه و بودجه و تخصیص 
اعتبارات لازم در راستای تحقق قانون جهش تولید دانش بنیان و 
با ورود و کمک شرکت های دانش بنیان و درآمدزایی از طریق 
صادرات مواد و محصولات تولیدی این شرکت ها ، ضمن توسعه 
زنجیره ارزش تولید، کشور از مرحله خام فروشی عبور خواهد کرد. 
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور در این جلسه ضمن بررسی 
وضعیت بودجه و تخصیص منابع مالی این معاونت، گزارشی از 
تصویب آیین نامه های اجرای مرتبط با قانون بودجه شرکت های 
دانش بنیان و منابع لازم جهت اجرای قانون جهش تولید دانش 

بنیان ارائه کرد. 
همچنین آخرین اقدامات انجام شده در ستاد ویژه رفع موانع، تقویت 
و توسعه شرکت های دانش بنیان در دستگاه ها و وزارتخانه های 
مختلف در حوزه های بومی سازی، پروژه های پیشران و زیست 
بوم، اقدامات اجرایی قانون جهش تولید دانش بنیان و همچنین 
محورهای اصلی قانون جهش تولید دانش بنیان از جمله تقویت 
ابزارهای مالی، توسعه زیرساخت های مورد نیاز، رفع موانع فعالیت 
های دانش بنیان و توسعه بازار محصولات و خدمات دانش بنیان 

بحث و بررسی شد.

مخبر در پنجمین جلسه ستاد ویژه رفع موانع، تقویت و 
توسعه دانش بنیان 

تاکنون توجه کافی به توسعه 
شرکت های دانش بنیان در بودجه 

جاری کشور نشده است

درجلسه ای فوق العاده به ریاست 
آملی لاریجانی؛

بررسی سیاست های کلی 
برنامه هفتم در صحن مجمع 

تشخیص کلید خورد
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رئیـس دیـوان عالـی کشـور گفـت: پیگیـری مسـائل 
معیشـتی کارمنـدان و امکانات رفاهـی از جملـه عوامل 

مؤثـر در پیشـگیری از تخلفـات اسـت.
به گزارش ایلنا، حجت الاسـام و المسـلمین سید احمد 
مرتضـوی مقـدم رئیـس دیـوان عالی کشـور در جلسـه 
هیأت تجدیدنظـر در رابطه بـا نقش و هدف هیـأت های 
رسـیدگی بـه تخلفـات اداری عنـوان کـرد: هیـأت های 
رسـیدگی به تخلفات اداری در راسـتای ارتقای سـامت 
اداری دسـتگاه و تضمین انضباط سـازمانی تشکیل شده 
اسـت. او افزود: این هیـات به دلیل رسـالتی که هـدف از 
آن صیانـت از منابع انسـانی دسـتگاه قضایی می باشـد، 
ذیل معاونت منابـع انسـانی و امور فرهنگی قـوه قضاییه 

قـرار گرفته اسـت.
رئیس هیـأت تجدیدنظـر ادامـه داد: عملکرد هیـأت ها 
نوعی نظـارت بر رفتار کارمندان می باشـد و هـدف آن ها 
صرفاً اعمال مجازات و برخورد با کارمند متخلف نیسـت 
بلکه اثرگـذاری پیشـگیرانه و بازدارندگی نسـبت به بروز 
تخلـف از اهداف مهـم این هیئت ها اسـت. در این راسـتا 
مجازات هـای تعیین شـده در هیئت ها باید متناسـب با 
تخلف ارتکابی باشـد و در عین حـال در فرد متخلف تنبه 

و در سـایر کارکنان بازدارندگـی ایجاد کند.
مرتضوی مقدم همچنین با اشـاره به برخـی زمینه های 
بروز تخلف به ویژه تخلفـات مالی اعم از ارتشـا و اختاس 
و ... اظهار داشـت: پیگیری مسـائل معیشـتی کارمندان 

و امکانات رفاهـی از جمله عوامـل مؤثر در پیشـگیری از 
تخلفات اسـت.

در ادامه مدیر هماهنگی هیات های رسیدگی به تخلفات 
اداری و دبیـر هیـأت تجدیدنظـر بـا اشـاره بـه عملکـرد 
هیات های رسـیدگی بـه تخلفـات اداری به ویـژه هیأت 
تجدیدنظـر عنـوان کـرد: هیـأت تجدیدنظر همـواره در 
راستای اتقان رسـیدگی حرکت کرده و از جمله اقدامات 
صورت گرفته در این زمینه رفع نواقص موجود در پرونده 

های ارسـالی از سـوی هیـأت های بـدوی بوده اسـت.
حیدر شـیخ عباسـی افزود: در بسـیاری از پرونـده ها این 
هیأت رأساً نسـبت به اسـتعام از مراجع مختلف یا انجام 
تحقیقات در راسـتای تکمیل پرونـده اقدام مـی نماید تا 
بتواند نسـبت به صدور رأی مسـتند و مسـتدل اقدام و از 

تضییع حقـوق افراد و دسـتگاه قضایـی جلوگیری کند.
شـیخ عباسـی همچنیـن عنـوان کـرد: هیـأت هـای 
رسـیدگی به تخلفـات اداری بـه اسـتناد مـاده ۲۱ آیین 
نامـه اجرایی قانـون رسـیدگی بـه تخلفـات اداری باید با 
توجه کامل به مسـتندات پرونـده و دفاعیات متهـم، آثار 
سـوء اجتماعی و اداری تخلف، موقعیت و سـوابق کارمند 
و ... نسـبت به صدور رأی اقدام نمایند و در هـر پرونده ای 
کـه اعضای هیـأت تجدیـد نظـر رأی بـدوی را فاقـد این 
ویژگی ها تشـخیص بدهنـد ضمن نقض رأی نسـبت به 
رفع نواقص اقدام و مجازات متناسـب تعیین می کنند. از 
این رو در برخی پرونده های ارسـالی از سـوی هیأت های 

بـدوی، مجازات هـا تغییـر یافتـه و مجـازات خفیف تری 
تعییـن مـی شـود. دبیـر هیـأت تجدیدنظر بـا اشـاره با 
سیاست های دستگاه قضایی نسـبت به موضوع سامت 
اداری و رویکرد پیشـگیرانه در این موضوع بیان داشت: با 
انتصاب جناب آقـای دکتر الفـت به عنوان معـاون منابع 
انسـانی و امور فرهنگـی قوه قضاییـه، پیشـگیری از بروز 
تخلف در دسـتور کار قـرار گرفـت و برنامه هـای اجرایی 
متعـددی در ایـن راسـتا تصویـب و در مرحله اجـرا قرار 
گرفته اسـت که از جمله مـی توان بـه راه اندازی سـامانه 
اخذ شـکایات مردمـی در راسـتای تکریم اربـاب رجوع و 
پیشـگیری از تخلفات و اطـاع رسـانی به کارمنـدان در 

موضوعات مرتبـط با تخلفـات اداری اشـاره کـرد. هیأت 
تجدیدنظر رسـیدگی بـه تخلفـات اداری کارمنـدان قوه 
قضائیه متشـکل از سـه عضو اصلی و دو عضو علی البدل 
می باشـد و جلسـات این هیئت بـه صورت مسـتمر و هر 
هفته در محل مدیریت هماهنگی هیات های رسـیدگی 
به تخلفـات اداری برگزار می شـود. این هیـأت در صورت 
اعتـراض کارمنـدان بـه آرای قابـل پژوهش هیـات های 
بدوی شـروع به رسیدگی می نماید و حسـب درخواست 
کارمنـد یـا تشـخیص هیـأت از کارمنـدان بـرای ارائـه 
دفاعیات حضـوری دعـوت و جلسـات با حضـور کارمند 

مربوط تشـکیل می شـود.

شماری از نمایندگان مجلس شورای اسامی روز شنبه ۷ 
خرداد ماه نظـرات خود را دربـاره افزایش حقوق نیروهای 
کارگـری ارگان هـای دولتی، دیـدار نماینـدگان مجلس 
بـا رهبـر انقـاب، توقیـف نفتکش هـای یونانـی، حادثه 
سـاختمان متروپل آبادان، رتبه بندی معلمان و مراسـم 

سـام فرمانده بیـان کردند.
مصطفی نخعی نماینده مردم شهرسـتان های نهبندان و 
سربیشه در مجلس شورای اسـامی در حساب توییتری 
خود نوشـت: اباغیه هیات وزیـران در خصـوص افزایش 
حقوق نیروهـای کارگـری ارگان های دولتـی، بر خاف 
قانـون بودجه و مصوبـات شـورای عالی کار اسـت. انتظار 
داریـم دولـت هر چـه زودتر نسـبت به اصـاح ایـن رویه 
و رسـیدگی بـه اعتراضـات بحـق ایـن نیروهـا از جملـه 

نیروهای قـرارداد مـدت موقـت وزارت نفت اقـدام کند.

او در توییت دیگری نوشـت: تعـدد قراردادهـای کاری در 
وزارت نفت و در کنـار آن بی عدالتی در پرداخت ها، ضمن 
بروز مشکات عدیده برای نیروی انسـانی این وزارتخانه، 
زمینه بی انگیزگی و تهی شـدن نفت از نخبگان را فراهم 

کرده اسـت.
اردشـیر مطهـری نماینـده مـردم گرمسـار و آرادان هم 
در توییتـی عنـوان کـرد: دیـدار مقـام معظم رهبـری و 
تذکـرات ناصحانـه ایشـان چـون همیشـه نعمتـی بـود 
مانـدگار و توصیـه هوشـمندانه ایشـان مبنـی بـر عـدم 
دخالـت نماینـدگان در انتصابـات و توجـه مسـوولان به 
نظـرات نماینـدگان در انتخاب مدیـران حـوزه انتخابیه، 
تبیین کننـده وظایـف متقابـل مسـئولان و نمایندگان 
در انتخـاب مدیـران بـود. او در توییت دیگری با هشـتگ 
مافیای خودرو، نوشـت: وقتی فقط یکی از خودروسـازان 

بزرگ ۹۰ شـرکت زیرمجموعه دارد که فقط اسـم اسـت 
و حقـوق، می شـود اسـتخدام سفارشـی ۲۵هـزار نفر در 
خودروسـازی، نمونه اش اسـتخدام دو پسـر دانشـجوی 
یکـی از نماینـدگان در دو شـرکت خودروسـازی بعنوان 
مشـاور و عضو هیات مدیره و این وضع نابسـامان صنعت 

خودروسـازی.
حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده مردم شهرستان های 
شاهین شـهر، میمه و برخوار نیز توییت کرد: فرمایشـات 
رهبر معظم انقاب نصب العین و نقشـه راهمان در هیات 
رئیسـه مجلس خواهد بـود. تاکیـد معظم له بـر انقابی 

بودن مجلس، بار مسـئولیت را دو چندان کرد.
همچنین علی حدادی  نماینده مردم ساوجباغ، نظرآباد 
و طالقـان در توییتی با هشـتگ هـای نفتکـش یونانی و 
ایران مقتدر، نوشـت: آفرین به عناصر مومن در جمهوری 

اسـامی ایران کـه خوش خدمتی برخـی بـرای آمریکا را 
بی جواب نگذاشـتند. سـیدمصطفی میرسـلیم نماینده 
مردم تهران هم در توییتر عنـوان کرد: دولت و دادسـتان 
کل نباید صبر کنند تا فاجعه ای مانند آبـادان رخ بدهد و 
به جسـتجوی متخلف و مجرم بپردازند؛ زیر پا گذاشـتن 
ضوابـط در شـهرداری تهـران با هدف کسـب درآمـد، به 
صورت عادی درآمده اسـت؛ قبـل از بروز فاجعه به سـراغ 

مقصران برویـد و تخلف ها را اصـاح کنید.
حمیدرضا حاجی بابایی نماینده مردم همدان نیز توییت 
کرد: رتبه بندی معلمان، سـخن حقی که از زبان معلمان 
بیان مـی شـود و لازم اسـت که: دولـت با سـرعت، دقت، 
بلند نظری انجـام دهد و تمـام ۳۸ هـزار میلیـارد تومان 
را برای سـال ۱۴۰۱هزینـه کند و بـر اجرا نظـارت کامل 

خواهیـم کرد.

پیگیری مسائل معیشتی کارمندان در پیشگیری از تخلف موثر است

رصد توییتری نمایندگان؛ خلیج فارس دباغ خانه کشورهای تابع آمریکاست

رئیس دیوان عالی کشور:

عضو کمیســیون امنیــت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس شــورای اســامی با بیان اینکه تاکید مجدد 
رهبر انقاب مبنی بر لزوم عدم دخالت نمایندگان در 
انتصابات حجت شرعی اســت،گفت: دخالت نماینده 
در انتصابات موجب لابی گری و تضعیف نظارت است.

ابراهیم رضایی در گفت و گو با خبرنگار پارلمانی ایرنا 
درباره دیدار نمایندگان بــا رهبر معظم انقاب گفت: 
آنچه که پیش از این رهبر معظم انقاب به آن تاکید 
می فرمودند، عــدم دخالت نماینــدگان در انتصابات 
بود که متاسفانه رعایت نشــد و برخی از نمایندگان 

مجلس در انتصابات به ویــژه در دولت جدید دخالت 
کردند.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
افزود: این اقدام برخــی از نمایندگان، خطا، برخاف 
امر ولــی فقیه و به ضرر مجلس اســت . چرا که طبق 
قانون اساســی و اصل تفکیک قوا،نمایندگان مجلس 
شورای اسامی نباید در امور دیگر قوا دخالت کنند. 
همانطور که دیگر قوا هم اجازه دخالت در کار مجلس 

را ندارند.
او با بیان اینکه وظیفــه نمایندگان نظــارت بر امور 

است، گفت: اگر نمایندگان در امور انتصابات دخالت 
نماینــد، نمی توانند به درســتی به مســائل نظارتی 
مربوطه رســیدگی کنند. زیرا مســئول بکارگیری و 
انتصاب مدیران خاطی هستند. چنین روندی ممکن 
اســت موجب بروز آفت هایی مانند لابی گری و آلوده 

شدن نمایندگان شود.
رضایی یادآور شد: البته با توجه به اینکه نمایندگان، 
حــوزه انتخابیه و منطقــه را به خوبی می شناســند، 
بهترین مشاور برای دســتگاه های اجرایی محسوب 

می شوند، دولت از این موضوع نباید غافل شود.

رضایی تصریح کرد: با توجه به فرمایشات رهبر انقاب 
در خصوص عدم دخالت نمایندگان در انتصابات قطعا 
حجت را بر نمایندگان تمام شــده است. پیش از این 
هم ایشان درباره عدم دخالت نمایندگان در انتصابات 
توصیه داشــتند و تکرار دوباره آن از طرف ایشــان، 

اهمیت موضوع را می رساند.
او خاطرنشان کرد: نمایندگان بر اساس قانون و شرع، 
باید دستور رهبر معظم انقاب  مبنی بر عدم دخالت 

در انتصابات را اجرا کنند.
رضایی درباره علت دخالت برخــی از نمایندگان در 

انتصابات گفــت: دلایل زیادی در ایــن زمینه وجود 
دارد که بخشی از آن ناشــی از ضعف دستگاه اجرایی 
است، در برخی موارد دســتگاه اجرایی وظیفه خود 
را به درســتی انجام نداده و انتخــاب صحیحی برای 
مســئولیت ها ندارد و تحت تاثیر پیشنهادات ناسالم 

قرار می گیرد لذا نمایندگان ناچار به دخالت شوند.
این نماینده مجلس اضافه کرد:  بخشی دیگر هم ناشی 
از فشاری است که توســط برخی افراد به نمایندگان 
وارد می شــود، این افراد با ارائه رزومه کاری، تقاضای 

پسُت دارند. 
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با تاکید بر اینکه دولت و مجلــس باید به تفکیک قوا 
پایبند باشــند، اظهار داشــت: شــفافیت حداکثری 
چاره این مشکل است در این صورت روند  انتصابات 
مشــخص می شــود و نیازی به دخالــت نمایندگان 

مجلس نیست.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

برخی مجلسی ها به توصیه رهبری عمل نکردند
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افتتاح اولین مرکز مهر خانواده 
در رودبار جنوب

اولین مرکز مهر خانواده در شهرستان رودبار جنوب افتتاح و آغاز به کار کرد.
منصور عاشوری زاده رئیس بهزیستی رودبار جنوب در آیین افتتاح مرکز مهر خانواده 
گفت: حمایت عاطفی از آسیب دیدگان این معضل یکی از دغدغه های بهزیستی بود 
که حل آن در دستور کار قرار گرفت و باپیگیری های صورت پذیرفته مرکز مهر برای 

اولین بار آغاز به کار کرده و بستر خدمت ارزشمندی برای آنان فراهم خواهد شد
فرزندان  برای ماقات  مناسبی  مکان های  بهزیستی  در  خانواده  مهر  مرکز  او  گفته  به 
به  توجه  ضمن  بهزیستی  در  مددکاران  و  روانشناسان  و  است  مادر  یا  پدر  با  طاق 
در  تا  می کنند  تاش  زوجین،  از  یک  هر  و  طاق  فرزندان  روانی  و  روحی  سامت 
فضای عاطفی ایجاد شده و با مداخات روانشناختی، زوجین را به از سرگیری زندگی 

مشترک ترغیب کنند.
راه  گفت:  رودبار  شهرستان  دادگستری  رئیس  طاهری  فرجام  محمد  مراسم  این  در 
اندازی مراکز مهر خانواده از جمله وظایف دستگاه قضایی در راستای اجرای ماده ۴۱ 
قانون حمایت از خانواده است و از آنجا که حمایت قانونی و مناسب از فرزندان طاق 

یکی از اهداف تاسیس مراکز مهر خانواده است.
با مشکات متعددی در زمینه  این دفاتر، دستگاه قضایی  از تاسیس  او قبل  به گفته 
تخصصی  توان  از  بهره  با  مراکز  این  و  بود  روبرو  طاق  فرزندان  ماقات  و  حضانت 
مشاوران و روانشناسان فعال در این مراکز زمینه ارتباط عاطفی موثر فرزندان طاق با 
والدین خود وهمچنین زوجین مطلقه با یکدیگر راهگشای از سر گیری مجدد زندگی 

مشترک آنان وانسجام مجدد کانون گرم خانواده فراهم خواهد شد .
پرورش فرماندار رودبار جنوب نیز در این آیین عدم توانمندی ارتباط موثر با اطرافیان 
را ریشه رفتار های خشونت آمیز در خانواده ها دانست و گفت: خانواده ها در صورتی که 
از ایجاد ارتباط کامی موثر عاجز باشند، خشونت های رفتاری را از خود بروز می دهند 
خشونت ها  اینگونه  بروز  از  می توان  زندگی  مهارت های  آموزش های  توسعه  با  که 

جلوگیری کرد.
به گفته او بازسازی حتی یک کانون خانواده هم اقدامی فوق العاده ارزشمند است.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

فرماندار منوجان:
کمیسیون کارگری بررسی مطالبات معادن 

فاریاب تشکیل شد
فرماندار منوجان از پیگیری مطالبات قانونی مشکات کارگران معادن فاریاب 
در این شهرستان خبر داد و گفت: مطالبات این کارگران از طریق تشکیل 
کمیسیون کارگری در دست بررسی است. جمشید سراجی به پیگیری 
نمایندگان کارگری معادن فاریاب در زمینه تعدیل نیرو اشاره کرد و گفت: در 
نشست مربوط به این کمیسیون، مسائل و مشکات کارگری شرکت معادن 
فاریاب با حضور اعضای شورای کارگری معدن آسمینون، اداره کار، فرماندهی 
نیروی انتظامی و جمعی از مسئولان بررسی شد. او ادامه داد: مشکات 
کارگران از طریق هیات مدیره معدن فاریاب در حال پیگیری است. فرماندار 
شهرستان منوجان بر رعایت قوانین و مقرارت تاکید کرد و گفت: مطالبات 
صنفی کارگران باید از طریق مجاری قانونی پیگیری شود. طی سال های 
گذشته چند نوبت کارگران معدن فاریاب در شهرستان منوجان دست به 

اعتراض و تجمع زده بودند.

سیرجان فاتح مسابقات اندروکراس
 استان کرمان

تیم اندروکراس سیرجان موفق شد در مسابقات قهرمانی استان، عنوان 
قهرمانی رقابت ها را از آن خود کند. مسابقات اندروکراس قهرمانی استان 
کرمان با شرکت تیم هایی از سیرجان، کرمان، شهربابک، زرند، راور در 
۳ کاس ۲۵۰ سی سی، ۴۵۰ سی سی و آزاد برگزار شد. در پایان این 
رقابت ها که در محل پیست "ترجمان سرعت سیرجان" انجام شد، میزبان 
مقام نخست را به خود اختصاص داد و تیم های راور و کرمان به ترتیب در 

جایگاه های دوم و سوم قرار گرفتند.
تیم سیرجان که به سرپرستی محمود بازدار در این مسابقات حاضر 
بود، همچنین توانست در بخش تیمی کاس آزاد نیز عنوان قهرمانی را 

براساس مجموع امتیازات به دست آورد.
در پایان این مسابقات که به میزبانی هیئت موتورسواری و اتومبیلرانی 
شهرستان سیرجان و باشگاه گل گهر برگزار شد، از موتورسواران برتر با 

اهدای تندیس، لوح یادبود و مدال تجلیل شد.

حیوان ناشناخته در شهداد 13 دام را تلف کرد
مدیر جهاد کشاورزی شهداد گفت: یک حیوان ناشناخته ۱۳ راس دام را 

در شهداد تلف کرد.
محسن دهقانی مدیر جهاد کشاورزی شهداد گفت: در شب گذشته یک 
حیوان ناشناخته ۱۳ راس دام را در شهداد کشته و ۵ راس را نیز زخمی 

کرده است.
او می گوید: تاکنون این حیوان در شهداد رویت نشده است.

به گفته دهقانی متاسفانه هیچ کدام از دام های تلف شده بیمه نبوده اند.
سید محمد سعیدی دامپزشک شهداد نیز ضمن ابراز ناراحتی از این اتفاق 
گفت: متاسفانه دام ها بیمه نبوده اند و خسارتی بالای ۱۰۰ میلیون تومان 

به شخص وارد شده است.
او می گوید: این حیوان وحشی ۱۳ راس دام را کشته و ۵ راس دام نیز 

زخمی شدند و ضمن اینکه بعضی از دام ها نیز آبستن بوده اند.
سعیدی می گوید: دام های زخمی شده نیز شرایط مناسبی ندارند و امکان 

دارد آن ها نیز تلف شوند.

عکس نوشت

رییس دادگستری راور وجود ابهامات در قیمت 
گذاری کالا های اساسی ونداشتن آگاهی مردم از 

حقوق اولیه خود را مشکل اساسی بازار دانست.
 مسلم کاربخش در جمع اصحاب رسانه راور گفت: 
یکی از نیاز های جامعه امروز آشنایی شهروندان با 
حقوق و تکالیف خود، خصوصا حقوق اولیه شان 
است ودر این راستا نقش رسانه ها بسیار موثر و مهم 
می باشد. او در رابطه با تخلفاتی که در بازار صورت 
می گیرد می گوید: افزایش نظارت ها بر بازار مورد 
تاکید است و سیستم قضایی در راستای کنترل بازار 
از دستگاه های متولی امر حمایت و با متخلفان این 

حوزه برخورد قانونی خواهد کرد.
مجتبی استوار زاده، معاون دادستان راور نیز در 
این جلسه تلاش اصحاب رسانه در راستای ارتقای 
فرهنگ جامعه را شایسته قدردانی دانست. او گفت: 
جایگاه و اهمیت رسانه بر کسی پوشیده نیست و 
تعامل بین دادگستری و رسانه ها می تواند کمک 
موثری برای مردم شهرستان در جهت آگاهی بخشی 
و کاهش معضلات باشد که انشالله رسانه ها در این 
راستا مصالح جامعه به خصوص شهرستان را در نظر 
داشته باشند. به گفته او ، تلاش رسانه در جهت رفع 
مشکلات و معضلات اجتماعی و کاهش جرائم است 
و اگر بتواند در این زمینه گام موثری بردارد و تولید 
محتوا مناسب داشته باشد می تواند کمک موثری به 

شهرستان و جامعه هدف انجام دهند.
استوار زاده از افزایش قابل توجه جریمه های تعزیرات 

حکومتی خبر داد.
او گفت: با متخلفین بازار در چارچوب قانون برخورد 

می شود.

معاون فنی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب 
کرمان از بذر باشی و پایش مناطق در حال بهره برداری 
جنوب کرمان با پهپاد خبر داد. رضا سنجری در حاشیه 
بازدید از مراتع بخش ساردوئیه و در جمع بهره برداران 
با تاکید بر حفظ و احیاء عرصه های منابع طبیعی و 
همچنین مشارکت جوامع محلی در پیشگیری و اطفاء 
حریق جنگل ها و مراتع اظهار کرد: به منظور حفظ 
و احیا عرصه ها منابع طبیعی منطقه برای اولین بار 
بذر باشی و پایش مناطق در حال بهره برداری با پهپاد 

انجام می شود.
او با اشاره به نقش مهم جوامع محلی در حفظ و احیا 
مراتع گفت: جوامع محلی و بهره برداران باید نسبت به 
توانمندی خود در نحوه برداشت و فرآوری محصولات 
فرعی جنگلی و مرتعی کوشا باشند. سنجری بر نحوه 
اصولی برداشت گیاهان دارویی تاکید کرد و افزود: باید 
همچنان  در زمینه پیشگیری از حریق، احیا مناطق 
تخریب شده و تقویت پوشش گیاهان دارویی منطقه 

به بهره برداران آموزش داده شود.

بـه گـزارش ایرنـا جشـنواره گل محمـدی بخـش 
لالـه زار کـه از قطـب هـای مهـم گل محمـدی در 
اسـتان و کشـور به شـمار مـی رود از سـال ۹۸ به 
دلیـل شـیوع کرونـا برگـزار نشـده بـود تـا اینکـه 
امسـال باتوجه به فروکش کـردن کرونـا مطالبات 
نیـز بـرای برگـزاری بـالا گرفـت امـا مسـئولان 
همچنان مـی گفتنـد کـه تصمیمی گرفته نشـده 
و معلـوم نیسـت بتـوان در مـدت زمـان کوتـاه 

زیرسـاخت هـای برگـزاری آن را فراهـم کـرد.
در همین زمینـه دوم خردادماه جـاری خبرگزاری 
جمهـوری اسـلامی)ایرنا( کرمـان در گزارشـی بـا 
تیتر جشـنواره گل محمـدی لاله زار، چشـم انتظار 
تصمیـم مدیران بـه این موضـوع پرداخـت و نقطه 

نظـرات متولیان را هـم آورد.
امروز صبـح خبر رسـید کـه درخواسـت هـا برای 
برگـزاری ایـن جشـنواره بـه ثمـر نشسـته و قـرار 
شـده هرکدام از دسـتگاه های اجریی شهرسـتان 
هـای  کمیتـه  گذشـته،  سـال های  همچـون 

تخصصـی جشـنواره گل را تشـکیل دهنـد.

جشـنواره گل محمدی که از سال ۱۳۸۲ در بخش 
لالـه زار شهرسـتان بردسـیر - از مناطـق خـوش 
آب و هـوا و گردشـگری اسـتان کرمـان- برگـزار 
مـی شـده، امسـال نیـز بـا وجـود فروکـش کردن 
شـیوع کرونـا در حالـت بلاتکلیفی قرار داشـت که 
صبـح امـروز شـنبه نخسـتین نشسـت هماهنگی 
برگزاری جشـنواره گل محمدی بـا حضور نماینده 
مـردم بردسـیر و سـیرجان در مجلـس و سـایر 
مسـئولان شهرسـتان تشـکیل و مقـرر شـد هـر 
کدام از دسـتگاه هـای اجرایی همچون سـال های 
گذشـته، کمیته هـای تخصصـی جشـنواره گل را 

تشـکیل دهنـد.
بردسـیر  محمـدی  گل  جشـنواره  برگـزاری 
درخواسـت اهالی محلـی، کشـاورزان، چهره های 
فرهنگی و فعـالان اجتماعی و رسـانه ای بردسـیر 
اسـت و برپایی پویـش یکـی از اقدامات ایـن افراد 
برای رسـیدن به شـرایط برگـزاری این جشـنواره 
بود کـه بـا کمـک خبرگـزاری جمهوری اسـلامی 

بـه نتیجه رسـید.

به همت  اداره کل راه و شهرسازی جنوب کرمان، در اولین روز هفته جمعی از 
هنرمندان و اهالی رسانه با همراهی معاون مسکن و بازآفرینی شهری این اداره کل 

از مراحل ساخت سراهای محله در سطح شهر جیرفت بازدید کردند. 
سراهای محله با رویکردهای متفاوت در محله های مختلف شهری جانمایی می 
شوند.به گفته معاون مسکن و بازآفرینی شهری اداره کل راه و شهرسازی جنوب 
کرمان ارتقا کیفیت زندگی شهروندان و بهینه سازی ارائه خدمات در مناطق 

آسیب پذیر و کمتر برخوردار یکی از اهداف احداث این مراکز فرهنگی است. 
پیمان توکلی در جمع خبرنگاران و هنرمندان، اولویت انتخاب  و جانمایی 
راه اندازی سرای محله ها را در بافت تاریخی،بافت میانی ،بافت های قدیمی، 
سکونت گاه های غیررسمی و کاربری های ناسازگار و پهنه شهری و پیشینه 
روستایی عنوان می کند و می گوید :با توجه به نیاز سنجی شهرها ،۶محله در 
جیرفت ، ۵محله در کهنوج  و در رودبار و منوجان هم هر کدام  یک مرکز  برای 

احداث سرای محله در نظر گرفته شده است.
توکلی با اشاره به اینکه در ساخت این مراکز از نظر مشاوران متخصص حوزه 
فرهنگ و هنر استفاده شده بیان داشت: در هر منطقه با توجه به نیاز سنجی انجام 
گرفته  در جهت ارتقا سطح فرهنگی ،سامتی ،پزشکی و یا ورزشی مکان هایی 
جانمایی شده و برای احداث مراکز مورد نظر، محل و زمین به اداره مربوطه واگذار 

گردیده است. 
معاون مسکن و بازآفرینی شهری اداره کل  راه و شهرسازی با اشاره به اینکه 
۶سرای محله در شهر جیرفت در مناطق حسین آباد، مالک اشتر، رهجرد، کلرود 
و کهوروییه ،  سرجاز و بافت فرسوده میانی شهر در نظر گرفته شده است، اظهار 
داشت: این مراکز با رویکرد فرهنگی  احداث شده و شامل سالن آمفی تئاتر، کارگاه 

آموزشی، واحد سمعی بصری و سالن مطالعه هستند. 
او در ادامه با ابراز امیدواری از اینکه تا نیمه سال۱۴۰۲ کار ساختمانی این مراکز به 
پایان برسد افزود: یکی از مهم ترین مشکات پیش رو  تامین نیاز مالی  این پروژه 
ها است. که در صورت تخصیص بودجه ۶سرای محله مورد نظر تکمیل و به بهره 

برداری می رسند.

 شانزدهمین جشنواره ملی زیبایی اسب
اصیل ترکمن

شـانزدهمین جشـنواره ملـی زیبایـی 
اسـب اصیل ترکمن، در مراتع روسـتای 
صوفیـان پایتخت اسـب ترکمـن برگزار 
شـد، کـه ایـن جشـنواره بـا معرفـی 
زیباتریـن  اسـب هـا بـه پایان رسـید./

ن ا میز

رنا
: ای

بع
من

ابهامات در قیمت گذاری 
کالا های اساسی رفع شود

بذرپاشی و پایش مراتع جنوب کرمان با پهپاد

پویش جشنواره گل محمدی لاله زار کرمان شکوفه داد

تکمیل ۶»سرای محله «
 جیرفت  چشم انتظار بودجه

یادداشت      

برق  قطعی های  با  گذشته  سال  در 
چرخه های اقتصادی ما حد زیادی دچار 
خسارت های فراوان شد و ما برای رونق 
چرخه اقتصادی نیازمندیم که بر صنایع 
فولادی توجه ویژه شود. رونق در چرخه 
صنایع فلزی به معنی رونق در مسکن 
سازی است و میزان عرضه و تقاضای آهن 
ساختمانی را به تعادل خواهد رساند. 
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
در مورد برق صنایع فولادی معتقد است: 
در سال جاری باید نهایت تاش و اهتمام 
از سوی دستگاه ها به کار گرفته شود تا 
از قطعی برق صنایع و همچنین در سطح 
خانگی جلوگیری شود چرا که قطعی برق 
موجب خسارت های سنگین در چرخه 
اقتصادی ما خواهد شد. غامرضا مرحبا 
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
اظهار داشت: بسیار ضروری است که 
برای افزایش تولید برق و جلوگیری 
از قطعی برق در صنایع مادر فولاد و 
سیمان برنامه ریزی منسجم و منظمی 
شکل گیرد. غالبا بر اساس تجربه سال 

گذشته شروع خاموشی ها از بخش 
صنعت آغاز می شود که صنایع فولاد و 
سیمان با قطعی برق آسیب می بیند.ما 
زمانی قدرتمندتر حرکت می کردیم و 
یکی از صادر کنندگان انرژی بودیم اما 
شوربختانه امروز با مشکل تولید برق 
مواجهیم شاید زمانی که صادر کننده 
انرژی بودیم چشم انداز چند سال بعد 
را مد نظر قرار نداده بودیم باید مجددا 
تاش شود که خودمان را بازسازی 
کنیم و نیروگاه ها را به چرخه بازدهی 
موفق سوق دهیم و همچنین مشکات 
نیروگاههای خصوصی را برطرف نماییم 
نتقال بازسازی شوند.  و شبکه های ا
ما نیاز داریم تا از ظرفیت های خوب 
که  چند  هر  نماییم  استفاده  کشور 
بازسازی شبکه ها ممکن است اندکی 
زمانبر باشد اما چنانچه مدیریت صحیح 
نیم با  نه اعمال شود می توا و دلسوزا
 همسایگانمان تبادل انرژی داشته باشیم.
مخصوصا در زمان اوج مصرفی کمبود ها 
را جبران نماییم و نه تنها برق مصارف 

خانگی بلکه برق در بخش صنعت نیز 
قطع نگردد. ایشان همچنین افزود : 
اگر تامین برق و کاهش خاموشی ها 
به  شود  محقق  سیزدهم  دولت  در 
عبارتی همچون امتحانی برای وزارت 
نیرو است و امیدواریم از این امتحان 
لبته پر واضح و  سربلند بیرون آیند ا
مبرهن است که رسیدن به این هدف 
مستلزم داشتن تمهیدات و برنامه ریزی 
 منسجم است. واردات فولاد به کشور
وزیر صنعت، معدن و تجارت اظهار 
داشت: یکی از برنامه های آتی  تهاتر 
با روسیه و واردات فولاد است که به 
زودی در دست اقدام است.دلیل اقدام به 
تهاتر با روسیه این است که شرکت های 
خودروسازی روسیه در تولید قطعات 
خودرو خود مشکل دارند و این فرصت 
غنیمتی برای کشور ماست که صادرات 
این قطعات را به روسیه در دستور کار 
قرار دهد همچنین کشور ما در زمینه 
توربین های گازی فناوری خوبی کسب 
کرده است که در نتیجه آن منجر به 
امضای قرار داد با نیروگاه های روسی 
در جهت تعمیرات این توربین هاست 

که با انجام این صادرات می توانیم وارد 
تهاتر شده و مواد اولیه را وارد نماییم. 
 اثرات افزایش عرضه در بورس کالا
بر اساس آگهی منتشر شده از سوی 
بورس  بازاریابی  و  پذیرش  مدیریت 
کالای ایران ، شمش ، نخ پلی استر و 
بنزن در ۴ شرکت برای عرضه در بازار 
بنابراین  شوند.  می  پذیرش  اصلی 
شمش فولادی شرکت ذوب و نورد 
شمش تبریز و بنزن شرکت پالایش 
نفت تبریز راهی بازار اصلی بورس کالای 
ایران خواهد شد. بالغ بر هزار و ۴۰۰ تن 
شمش در شرکت ذوب روی بافق برای 
 عرضه در بورس کالا پذیرش شده اند.

از دیگر عرضه های بورس کالا می توانیم 
به سولفوریک اسید، اکسید آلومینیوم 
، گلیسیرین، کنسانتره سرب، شمش 
زاماک، کالای سپری ، کلینکر و نخ 
فیامنتی پلی استر در بورس کالا اشاره 
داشت. در تاریخ سوم خردادماه کالاهای 
مذکور با بررسی مدارک و مستندات در 
سیصد و چهل و یکمین جلسه کمیته 
عرضه پذیرفته شد. | روابط عمومی 

شرکت جهان فولاد سیرجان

اهتمام دولت برای رونق بازار فولاد

عنوان کتاب: اصل گرایی
نویسنده: گرگ مک کیون

شاهنگیان،  بهنام  دکتر  مترجم: 
مهدی مصلحی

انتشارات: آموخته

کتاب اصل گرایی با درون مایه ی اصل را بچسبید و فرع را رها 
کنید نوشته گِرگ مک کیون است که با ترجمه دکتر بهنام 
شاهنگیان و مهدی مصلحی منتشر شده است. این کتاب راه 

انتخاب درست در زندگی را به شما یاد می دهد.
زندگی  در  دقیقتر  می کند  کمک  ما  به  گرایی  اصل  کتاب 
تصمیم بگیریم و بدانیم به چه موضوعاتی بها دهیم و وقتمان 

را صرفش کنیم و از چه موضوعاتی بگذریم. 
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